














































































































































































































































چهارشنبه 18  مرداد 1402 -9 آگوست 2023 -22 محرم  1445 - شماره  26958

خبر

بنیامین نتانیاهو: هرگز تشکیل کشور فلسطینی در 
کنار اسرائیل را نمی پذیریم 

نخست وزیر رژیم صهیونیستی بار دیگر مخالفت قاطع خود را با تشکیل 
کشور مستقل فلسطین اعلام کرد. »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر رژیم 
صهیونیستی بار دیگر مخالفت قاطع خود را با تشکیل کشور مستقل 
فلسطین اعلام کرد.بنیامین نتانیاهو با اشاره به اینکه هرگز کشور فلسطین 
در کنار اسرائیل تشکیل نخواهد شد، تاکٔید کرد که هیچ وقت تهدیدی 
را که امنیت تل آویو را به خطر بیاندازد، نمی پذیرد.این اظهارات در حالی 
بیان می شود که برخی منابع مدعی شده بودند که عادی سازی احتمالی 
روابط عربستان و رژیم صهیونیستی شامل ارائه تسهیلات و امتیازاتی به 

فلسطینیان خواهد بود.
پوتین: تولید پهپادهای روسی باید افزایش یابد 

رئیس جمهور روسیه عملکرد پهپادهای کشورش را خوب توصیف کرد. 
»ولادیمیر پوتین«، در دیدار با »سرگئی چمزوف«، مدیر شرکت فناوری 
»روستک« روس تاکید کرد که پهپادهای کشورش عملکرد بسیار خوبی 
داشته اند و باید تولید آنها افزایش یابد.پوتین گفت: »دو پهپاد کاب و 
لانست ثابت کردند که بسیار کارآمد هستند، آنها ضربه ای سهمگین به 
هر مکانیزم هدفی از جمله ابزارهای ساخت خارج وارد می کنند، آنها 
نه تنها ابزار مورد هدف را می سوزانند، بلکه داخل آن را نیز منفجر 

می کنند. 
آنتونوف: رایزنی ها در جده هیچ موفقیت دیپلماتیکی 

نداشت
سفیر روسیه در آمریکا گفت اظهارات دولت آمریکا درباره کارآمدی 
رایزنی ها در نشست جده پیرامون صلح اوکراین »خیالی واهی« است 
نکردند  کی یف  صلح«  »فرمول  بدنام  طرح  از  حمایتی  هیچ  آنها  و 
آناتولی  نداشت.  به همراه  دیپلماتیکی  این رایزنی ها هیچ موفقیت  و 
آنتونوف، سفیر روسیه در آمریکا بیان کرد: ما یک تلاش نافرجام دیگر 
را درخصوص خیال واهی دولت آمریکا مشاهده کردیم. هیچ موفقیت 
دیپلماتیکی در جده وجود نداشت. واشنگتن تلاش کرد تا تصویر زیبایی 
از حمایت آمریکا از کشورهای »جهان جنوب« جهت انزوای روسیه 

نشان دهد.
در  روسیه  کشتی های  علیه  اوکراین  جنگ  اعلان 

دریای سیاه
یک مقام ارشد اوکراین با اشاره به دو حمله اخیر این کشور به کشتی های 
روسیه، هشدار داد که بنادر و کشتی های روسیه در دریای سیاه قاعدتا 
می توانند جهت تضعیف »ماشین جنگی مسکو« توسط ارتش اوکراین 
مورد هدف قرار بگیرند. »اولگ اوستنکو« مشاور اقتصادی ولودیمیر 
زلنسکی رئیس جمهوری اوکراین به نشریه پلیتیکو گفت: هر آن چیزی را 
که روسیه در دریای سیاه دارد، »اهداف نظامی معتبر« ما هستند. این یک 
اقدام تلافی جویانه برای خروج روسیه از قرارداد غلات دریای سیاه و 

حمله موشکی این کشور به ذخایر کشاورزی می باشد.
روسیه  برای  پیروزی  آتش بسی  هرگونه  اوکراین: 

خواهد بود
مشاور دفتر ریاست جمهوری اوکراین هر گونه آتش بس در این کشور 
را »پیروزی روسیه« دانست. میخائیل پودولیاک، مشاور دفتر ریاست 
برای  سناریویی  »هر  نوشت:  توییتی  در  دوشنبه  اوکراین  جمهوری 
آتش بس و توقف جنگ در اوکراین، با حفظ وضعیت موجود، تنها به 
معنای یک چیز است و آن یک پیروزی واقع بینانه برای روسیه است.«وی 
افزود: این یک شکست بزرگ برای جهان غرب و پایان سیستم امنیتی 
موجود جهانی خواهد بود.پودولیاک با اشاره به اینکه »در شرایط موجود 
نمی توان روند مذاکره را طی کرد«، افزود: »وضعیت موجود باید در 

میدان جنگ تغییر کند.«
طالبان: برخی اتباع خارجی  در افغانستان بازداشت 

هستند
سخنگوی طالبان افغانستان گفت: تعدادی از اتباع خارجی از جمله 
شهروندان آمریکایی در داخل کشور و به دلایل مختلفی از جمله مسائل 
امنیتی بازداشت هستند.  ذبیح الله مجاهد، سخنگوی طالبان افغانستان دقیقا 
به تعداد خارجی هایی که بازداشت هستند، اشاره نکرد اما گفت، تصمیم 
درباره این افراد توسط دولت موقت گرفته می شود و اگر بیگناه باشند، 
آزاد خواهند شد.وی در مصاحبه ای گفت: افرادی که مظنون به دست 
داشتن در مسائل امنیتی یا علیه قوانین افغانستان و قوانین زندگی در 

کشور ما هستند، در بازداشت به سر می برند.
آلمان به تلاش برای »تغییر رژیم« در لهستان متهم 

شد
پاول یابلونسکی، معاون وزیر امور خارجه لهستان گفت یک سیاستمدار 
برجسته آلمانی، حزب حاکم لهستان را »دشمن« نامیده است، در حالی 
که رسانه ها و سازمان های غیردولتی تحت حمایت برلین تلاش می کنند 
سرمایه گذاری های اقتصادی بزرگ را مسدود کنند و همه آنها به »تغییر 
رژیم« در ورشو چشم دوخته اند. یابلونسکی روز دوشنبه در توئیتی 
نوشت: »اپوزیسیون و رسانه های حامی آن مرتبا ما را متهم می کنند که 
آلمان را »تحریک« کرده ایم، آن هم هر زمان که شهامت داشته ایم تا با 
صدای بلند بگوییم که منافع ما و آنها در موضوعات مختلف، متفاوت 

است.«
را  سایبری  حمله  اثر  در  خود  اطلاعات  درز  ژاپن: 

تایید نمی کنیم
دولت ژاپن در واکنش به گزارش نشریه واشنگتن پست آمریکا درباره 
نفوذ هکرهای چینی به شبکه های سایبری ارتش این کشور اعلام کرد، 
درز اطلاعات امنیتی خود را تایید نمی کند. ، هیروکازو ماتسونو، دبیر 
ارشد کابینه ژاپن در یک کنفرانس مطبوعاتی اظهار کرد، آمریکا و 
ژاپن همواره ارتباطی نزدیک بین خود در سطوح مختلف داشته اند.

این سخنگوی دولت ژاپن اظهار کرد: »من به دلیل ماهیت این موضوع 
نمی توانم اطلاعات بیشتری درباره ارتباطات ما بدهم اما ما این را که 
اطلاعات امنیتی در اثر حملات سایبری به بیرون درز کرده باشند تایید 

نکرده ایم.«
سفر محرمانه فرستاده آمریکا به نیجر 

معاون وزیر خارجه آمریکا در سفری محرمانه به نیجر رفته و با رهبران 
رسید.  پایان  به  بی نتیجه  که  دیداری  کرد،  دیدار  کشور  این  نظامی 
ویکتوریا نولاند، معاون وزیر خارجه آمریکا دیداری با رهبران نظامی 
نیجر داشت که در ۲۶ ژوئیه محمد بازوم، رئیس جمهوری منتخب این 
کشور را طی یک کودتا سرنگون کردند.این دیدار که پیشرفتی در آن 
حاصل نشد و تا زمان خروج نولاند از نیجر محرمانه مانده بود، یک 
روز پس از پایان ضرب الاجل جامعه اقتصادی کشورهای غرب آفریقا 

)اکُِواس( اتفاق افتاد .
 ۲۰۲۰ انتخابات  در  ترامپ  بی شک  دی سانتیس: 

شکست خورده بود
فرماندار فلوریدا و نامزد جمهوری خواهان در انتخابات ریاست جمهوری 
۲۰۲۴ آمریکا تاکید کرد که دونالد ترامپ بی شک در انتخابات ریاست 
فرماندار  دی سانتیس،  رونالد  بود.  خورده  شکست   ۲۰۲۰ جمهوری 
فلوریدا و نامزد جمهوری خواهان در انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴ 
آمریکا در مصاحبه ای با شبکه ان بی سی نیوز گفت: هر کسی که هر 
چهار سال یکبار در تاریخ ۲۰ ژانویه دستش را بر روی انجیل می گذارد 
و سوگند یاد می کند، پیروز انتخابات است. بدون شک دونالد ترامپ در 

مقابل جو بایدن شکست خورده بود.
با  مذاکره  از  روسیه  خودداری  ادعای  زاخارووا: 

اوکراین »غلط« است
سخنگوی وزارت خارجه روسیه گفت، ادعای وزارت خارجه آمریکا 
مبنی بر اینکه روسیه ظاهرا از گفت وگو با اوکراین خودداری می کند، 
»غلط« است. ماریا زاخارووا، سخنگوی وزارت خارجه روسیه این مساله 
را در واکنش به بیانیه متیو میلر، سخنگوی وزارت خارجه آمریکا عنوان 
کرد.این سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا ادعا کرده بود، در حال 
حاضر هیچ مذاکرات صلحی با روسیه در جریان نیست زیرا این کشور 

از مشارکت در گفت وگویی معنادار پیرامون صلح خودداری می کند.

سخنگوی کمیسیون بهداشت مجلس خبر داد 

کمبود ۲۰۰ قلم دارو به مرحله بحرانی رسیده است،
 رئیس جمهور اقدام عاجل کند 

 اگر بی توجهی شود، با افزایش مرگ بیماران مواجه خواهیم شد
نشست  در  گفت:  مجلس  بهداشت  کمیسیون  سخنگوی 
امروز کمیسیون تاکید شد که رئیس جمهور باید نسبت 
به تشکیل فرماندهی واحد برای مقابله با بحران دارویی 
در  موضوع  این  به  نسبت  توجهی  درپی  تا  کند  اقدام 
با مرگ و میرهایی در پی کمبود دارو در کشور  آینده 

مواجه نشویم. 
به  گزارش خانه ملت، سلمان اسحاقی در تشریح نشست 
کمیسیون بهداشت و درمان مجلس از بررسی مشکلات 
حوزه دارو و تجهیزات پزشکی با حضور فعالان صنعت، 
صمت،  وزارت  مسئولان  دارو،  و  غذا  سازمان  رئیس 
داد  مرکزی خبر  بانک  و  بودجه  برنامه  گمرک، سازمان 
و گفت: کمیسیون بهداشت سه گزارش نظارتی در مورد 
علنی  در صحن  را  پزشکی  ملزومات  و  دارویی  بحران 
مجلس قرائت کرد و در نشست امروز هم مشخص شد 
که وزارت بهداشت و اقتصاد، سازمان برنامه و بودجه و 

بانک مرکزی  به تکالیف خود عمل نکردند.
وی افزود: بنابراین مقرر شد بر اساس ماده ۲۳۴ گزارش 

ترک فعل دستگاه ها به صحن علنی مجلس ارائه و با موافقت 
نمایندگان، متخلفان به قوه قضائیه معرفی شوند.

داد:  ادامه  یازدهم  زیرکوه در مجلس  و  قائنات  مردم  نماینده 

اختصاص  مرکزی  بانک  توسط  لازم  ارز  متاسفانه 
نیافت و تولیدکنندگان داخلی در مورد قیمت گذاری 

و تخصیص ارز با مشکل مواجه شدند.
ضرورت تشکیل فرماندهی واحد در دولت برای 

مقابله با بحران دارویی
اسحاقی یادآور شد: پس از بحث و گفت و گوهای 
تاکید کرد که رئیس  صورت گرفته رئیس کمیسیون 
در  واحد  فرماندهی  تشکیل  به  نسبت  باید  جمهور 
دولت برای مقابله با بحران دارویی اقدام کند تا در 
بی توجهی نسبت به این موضوع در آینده با مرگ و 

میرهایی در پی کمبود دارو در کشور مواجه نشویم.
کمبود بیش از ۲۰۰ قلم دارو در کشور

سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای 
بحران  موضوع  دفعات  به  کمیسیون  افزود:  اسلامی، 
دارویی را به دولت گوشزد کرده اما توجه چندانی به 
این موضوع نشده و نتیجه این بی توجهی کمبود بیش 
از ۲۰۰ قلم در دارو در کشور است و تداوم این بی 
توجهی ها هم افزایش مرگ و میرها را در پی خواهد داشت.

برای  امسال، مصرف برق سال سخت و پر افت و خیزی را 
صنعت برق رقم زد؛ از یک سو گرمای بی سابقه و فراگیر و 
از سوی دیگر نا ترازی ۱۲ هزار مگاواتی موجود در صنعت 
برق. با این وجود تاکنون خاموشی خانگی به دلیل کمبود برق 
در هیچ یک از استان ها گزارش نشده است. اما گزارش های 
هواشناسی برای صنعت برق کمی هشدار آمیز شده است چرا 
که در هفته آینده قرار است موج جدیدی از گرمای بی سابقه 
را تجربه کنیم و معلوم نیست که مصرف برق رکورد ۷۳ هزار 
و ۴۵۰ مگاوات که در روز یکشنبه تجربه کردیم را می شکند 

یا خیر!
به گفته سخنگوی صنعت برق این میزان مصرف در مقایسه با 
رکورد اوج مصرف سال گذشته که ۶۹ هزار و ۵۰۰ مگاوات 
بود، ۴ هزار مگاوات بیشتر است که این میزان حکایت از رشد 

۵.۷ درصدی اوج مصرف برق دارد.
محدودیتی برای صنایع ایجاد نشد

توسعه صنعت برق یکی از مقوله های توسعه هر کشوری است 
که منجر به رشد اقتصادی و ارتقا سطح کیفیت زندگی مردم 
را  مردم  گذشته  سالهای  در  برق  قطعی  تلخ  تجربه  می شود. 
نگران زمانبندی ها و خاموشی های دوباره کرده بود و صنایع 
بیم قطعی برق را در روزهای کاری داشتند اما این اتفاق نیفتاد 
از  برای گذر  نیرو و وزارت صمت  بین وزارت  با توافقی  و 
پیک  زمان  در  برق  پایداری شبکه  و  بدون خاموشی  تابستان 
توافق شهرک های صنعتی  این  براساس  که  است  منعقد شده 
می توانند روز جمعه را به فعالیت بپردازند و به ازای برقی که 
در ساعت های اعلامی برایشان محدودیت ایجاد می شود روز 
جبران  و  کنند  فعالیت  محدودیت  بدون  تعطیل  ایام  و  جمعه 
تعطیل  ایام  گذشته  سالهای  صورتیکه  در  بنمایند؛  را  تولید 
طرح  و  نمی گرفت  قرار  صنعتی  شهرک های  اختیار  در  برقی 

جایگزینی روزهای تعطیل در نظر گرفته نشده بود.
سهم هریک از مشترکان برق چقدر است

گذشته  روزهای  طی  توانیر  شرکت  مدیرعامل  کردی  آرش 
اینکه بیش از ۳۵ درصد مشترکان کل کشور مشمول  بیان  با 
پاداش صرفه جویی شدند و به طور متوسط حدود ۲۱ درصد 
مصرف خود را نسبت به دوره مشابه سال قبل کاهش داده اند، 
پاداش صرفه جویی  تومان  میلیارد  مبلغ ۹۸۲  تا کنون  گفت: 

برق به مشترکان پرداخت شده است.
اما باید دید سهم هر یک از مشترکان چقدر است؟ در رابطه 
یا قوتی مدیرکل دفتر مشترکین و  این موضوع عبد الامیر  با 
مدیریت مصرف شرکت توانیر به خبرنگار مهر می گوید: ۸۰ 
الگوی مصرف، مصرف  مبنای  بر  از مشترکان خانگی  درصد 
اختصاص  به خود  را  برق  که ۶۰ درصد مصرف  دارند  برق 

داده اند.
نیم  و  تا یک  از مشترکان  داد: همچنین ۱۰ درصد  ادامه  وی 
برابر الگوی مصرف قرار دارند سهم مصرف برق این تعداد از 
مشترکان ۱۵ درصد و ۶ درصد از مشترکان مصرف برقشان به 
دو برابر الگو می رسد که ۱۲ درصد از مصرف برق را به خود 

اختصاص داده اند.
با تمامی آمار و ارقام ارائه شده، به نظر می رسد که مدیریت 
مصرف بهترین راه حل برای گذار از ایام گرم سال و کمک به 
پایداری شبکه برق باشد، چرا که به گفته یاقوتی تنها ۴ درصد 
از مشترکان برق بسیار بد مصرف هستند در حالیکه ۱۳ درصد 

برق خانگی کشور توسط این مشترکان مصرف می شود.
هشدار؛ مشترکان بد مصرف منتظر قبوض غیر متعارف باشند

مشترکان  برای  برق  مصرف  تعرفه  کرد:  نشان  خاطر  یاقوتی 
به صورت پلکان است و با توجه به تعرفه های اصلاح شده، 
پلکان ها به گونه ای طراحی شده که سبب ایجاد انگیزه برای 

کاهش، مصرف می شود، به عنوان مثال در مناطق عادی اگر 
باید ۲۳ هزار  باشد مشترکان  مصرف ۲۵۰ کیلو وات ساعت 
و ۷۵۰ تومان در ماه پرداخت کنند اما در صورتی که مصرف 
۵ برابری داشته باشند و ۱۲۵۰ کیلووات ساعت مصرف کنند 
باید یک میلیون و ۳۰۰ هزار تومان در ماه پرداخت کنند یعنی 
به مرور زمان  افزایش قیمت  این  برابر تعرفه معمولی که   ۷۰

افزایش پیدا می کند.
به دلیل نصب تجهیزات  ادامه داد: در ماه های گرم سال  وی 
هوشمند برای برخی از مصرف کنندگان در صورت نیاز نسبت 

به محدود کردن مصرف آنها اقدام می شود.
صورت  در  که  دارد  را  آن  عزم  توانیر  پیداست  که  آنگونه 
از  پس  و  مشترکان  توسط  بد  بودن مصرف  دار  ادامه  و  نیاز 
این  برق  قطعی  مصرف  بد  مشترکان  از  دسته  این  به  اخطار 
دسته از مشترکان که سهم ۱۳ درصدی مصرف برق را به خود 

اختصاص داده اند در پیش بگیرد.
همراهی مردم کمک به پایداری شبکه برق

در این روزهای گرم از سال برخی از نکات ساده می تواند به 
پایداری شبکه برق کمک کند به عنوان مثال از ساعت ۱۱ تا 
۱۷ که ساعات اوج بار است مصرف خود را کاهش دهند و 
از وسایلی مانند؛ اتو، ماشین ظرفشویی، ماشین لباسشویی و 
استفاده از لوازم سرمایشی بر اساس دمای رفاه می توانند هم 
در هزینه های خود صرفه جویی کنند و هم به پایداری شبکه 
برق کمک کنند. البته طرح پاداش کاهش مصرف برق خانگی 
از ابتدای خرداد تا پایان شهریورماه قابل اغماض نیست چرا 
که حتی پرمصرف ها هم می توانند با کاهش مصرف برق خود 
پاداش دریافت کنند. به گفته مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه 
کشور  مختلف  مناطق  اقلیم  با  متناسب  طرح  این  ایران  برق 
طراحی شده و اگر مشترکان خانگی مصرف برق خود را به 
به دوره مشابه سال گذشته  نسبت  نمایند که  نحوی مدیریت 
کمتر شود تا ۲,۰۰۰ تومان به ازای هر کیلووات ساعت پاداش 

خواهند گرفت.
و  خانگی  از  اعم  برق  مشترکان  تمامی  رعایت  صورت  در 
به پایداری شبکه برق در بخش های مختلف  صنعتی می توان 
آن هم بدون ایجاد محدودیت برای بخش های مختلف امیدوار 

بود.

بر  تاکید  با  اسلامی  شورای  مجلس  انقلاب  فراکسیون  عضو 
اینکه طرح موضوع استیضاح وزیر کشور و پیگیری این مساله 
در مجلس ضرورتی ندارد، گفت: اجازه دهیم دولت و وزارت 
کشور اقتدار داشته و در مقابل مشکلات مردم پاسخگو باشند. 
به اصرار برخی نمایندگان  فریدون عباسی دوانی در واکنش 
مبنی بر لزوم استیضاح وزیر کشور گفت: حتی اگر امسال سال 
چه  نداشتیم  پیش  در  نیز  را  اربعین حسینی  و  نبود  انتخابات 

دلیلی وجود دارد که وزیر کشور استیضاح شود؟
داد:  ادامه  اسلامی  شورای  مجلس  در  کازرون  مردم  نماینده 
دارند،  اعتراض  کشور  وزیر  معاون  نامه  به  نمایندگان  برخی 
نمایندگان گفتند که آن نامه اشکال دارد و وزیر کشور هم قبل 

از واکنش نمایندگان آن نامه را منتفی اعلام کرد.
نامه ای  وزیر  معاون  یک  که  کنم  می  تعجب  کرد:  اظهار  او 
نوشته و در بخشی از آن نامه به نمایندگان مجلس اشاره کرده، 
این اشکال ندارد، ممکن است در آن دستگاه تصمیمی گرفته 
شده و این مساله را به استانداران و فرمانداران بخشنامه کرده 

باشند که در سال انتخابات احتیاط بیشتری کنند.
قانون  استانداران خلاف  و  فرمانداران  تغییر  بر  پافشاری 

است
نماینده مردم کازرون و کوه چنار در مجلس شورای اسلامی 
انتخاب  به  نسبت  نمایندگان  برخی  اینکه  دیگر  نکته  گفت: 
که  می کنند  مطرح  اشکالاتی  فرمانداران  و  استانداران  برخی 

این کار در حد مطرح کردن و بیان نظر کافی است اما اینکه 
درست  کنند  پافشاری  فرماندار  یا  استاندار  تغییر  بر  بخواهند 

نیست چرا که این کار حیطه اختیارات دولت است.
باشد  گرفته  تصمیم  کشور  وزارت  اگر  افزود:  دوانی  عباسی 
بخواهم  نماینده  من  اگر  باشند  فرماندار شهرستانی  فردی  که 
بیش از حد فشار بیاورم و از حالت پیشنهاد خارج و تحکم 
کنم خلاف قانون است و ما نباید در وظایف دستگاه اجرایی 

دخالت کنیم.
را  باشد/کشور  داشته  اقتدار  کشور  وزارت  دهید  اجازه 

ملوک الطوایفی اداره نکنید
وی اظهار کرد: از آن طرف دولت هم باید مسئولیت پذیر باشد 

و اگر از جایی گزارشی می رسد که یک استاندار یا فرماندار 
را  موارد  کشور  وزارت  بازرسی  باید  ندارد  مناسبی  عملکرد 
به  نسبت  ها  گزارش  آن  در صورت صحت  و  کرده  بررسی 

اصلاح رفتار و عملکرد آن استاندار و فرماندار عمل کند.
ملوک  شکل  به  را  کشور  که  بیاموزیم  باید  داد:  ادامه  او 
الطوایفی اداره نکنیم و اجازه دهیم که دولت و وزارت کشور 
اقتدار داشته باشد و آنها هم در مقابل مشکلات مردم پاسخگو 
باشند.بنابراین هم دولت و هم مجلس باید در چارچوب قانون، 

وظایف خود را انجام دهند.
به گزارش ایرنا،ماجرای تقاضای استیضاح وزیر کشور به نامه 
برمی  کشور  وزارت  انتخابات  ستاد  رئیس  و  سیاسی  معاون 
با  بود  درخواست شده  فرمانداران  و  استانداران  از  که  گردد 
توجه به قرار گرفتن در سال پایانی مجلس که انتخابات نیز در 
اسفند امسال برگزار می شود، به جهت ایجاد عدالت تبلیغاتی 
میان داوطلبان ورود به مجلس، دستگاه های اجرایی استان ها 
در برنامه های دولتی و افتتاح پروژه های عمرانی از نمایندگان 

مردم آن شهر یا استان در مجلس دعوت نکنند.
با این حال به گفته محمد باقر قالیباف رئیس مجلس، بندهای 
۲، ۴، ۶ و ۷ این بخشنامه که مربوط به موارد مذکور بود، که با 
دستور وزیر کشور از بخشنامه انتخاباتی حذف شد؛ اما برخی 
نمایندگان مجلس علی رغم برطرف شدن علت اعتراض آنها، 

همچنان بر استیضاح وزیر کشور اصرار دارند.

با  دشمن  اینکه  بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
گفت:  آمده،  ایران  مردم  با  مبارزه  به  شناختی  جنگ  یک 

هستند.  پیچیده  نبرد  این  اصلی  مجاهدان  خبرنگاران 
قالیباف در جلسه علنی دیروز  ایسنا، محمدباقر  به گزارش 
ای  زمانه  در  گفت:  خود  دستور  از  پیش  نطق  در  مجلس 
با  مبارزه  به  شناختی  جنگ  یک  با  دشمن  که  داریم  قرار 
کردن  خنثی  کانونی  نقطه  تبیین  جهاد  و  آمده  ایران  مردم 
نبرد  این  اصلی  مجاهدان  خبرنگاران  که  است  برنامه  این 

هستند. پیچیده 
همه  به  را  خبرنگار  روز  است  ضروری  داد:  ادامه  وی 
تلاش  از  ویژه  طور  به  و  بگویم  تبریک  کشور  خبرنگاران 
سخت  از  که  کنم  تشکر  مجلس  حوزه  خبرنگاران  های 
ترین و پیچیده ترین حوزه های خبری محسوب می شود.

سالروز  گرامیداشت  با  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
اقتدار  و  امنیت  گفت:  حرم  مدافع  شهدای  بزرگداشت 
های  هستیم؛ خانواده  مدافع حرم  مدیون شهدای  را  کشور 

و  انقلاب  اسلام،  فدای  را  خود  عزیزان  شهدا  این  مظلوم 
برخی  های  طعنه  برابر  در  و  کردند  ایران  عزیزمان  کشور 
سر  آن ها  برابر  در  کنند.  می  صبوری  خوردگان  فریب 
تعظیم فرود می آورم و از همه آنان برای خود و همکاران 
برایر  در  خود  وظیفه  به  بتوانیم  تا  دارم  خیر  دعای  طلب 
اقتصادی مردم عمل کنیم  به خصوص حل مشکلات  مردم 
و در روز قیامت شرمنده خون صدها هزار نفر از برادران 

نباشیم. شهیدمان 

قطع برق درکمین بدمصرف ها! 
۴درصد مشترکان ۱۳درصد برق را مصرف می کنند

عضو فراکسیون انقلاب مجلس:

پافشاری بر تغییر فرمانداران و استانداران خلاف قانون است

چمران: 
سازندگان غیرمجاز با تفنگ و 

قداره ساختمان می سازند 

رئیس شورای شهر تهران به ساخت و سازهای غیرقانونی در 
شهر اشاره کرد و گفت: افرادی که اقدام به ساخت و ساز 
غیرقانونی می کنند، مافیا هستند و با قداره و تفنگ می آیند. 

جلسه  حاشیه  در  تهران  شهر  شورای  رئیس  چمران  مهدی 
علنی دیروز شورای شهر ضمن تبریک روز خبرنگار، گفت: 
قرار بود امروز معاونت فرهنگی اجتماعی گزارشی از عملکرد 
خود ارائه دهد؛ ولی به دلیل حادثه ناگوار منطقه ۱۹ که منجر 
برنامه  )شهید خدمت شدند(  عزیزان شد  از  نفر   ۵ فوت  به 
تغییر کرد و قرار شد شهردار منطقه ۱۹، مدیرعامل آتش نشانی 
و ... در شورا حاضر و گزارشی ارائه دهند تا هم مردم و هم 

اعضای شورای شهر در جریان دقیق این حادثه قرار گیرند.
برای  شهر  شورای  رئیسه  هیأت  انتخابات  اینکه  بیان  با  وی 
این کار یک  از  بعد  انجام می شود، گفت:  امروز  سال سوم 

نامگذاری و بررسی باغات را داریم.
رئیس شورای شهر تهران به بحث ساخت و سازهای غیرمجاز 
اشاره کرد و گفت: باید یک هماهنگی های منسجمی صورت 
گیرد ما با آقای منتظری هماهنگی کرده بودیم که مأمورین 
شهرداری از طریق قوه قضائیه حکم گرفته و اقدام به تخریب 

کنند.
که  است  سوال  این  همیشه  من  برای  کرد:  اضافه  چمران 
یا  بروند   ۱۰۰ ماده  به  بعد  و  کنند  تخلف  عده ای  باید  چرا 
بگیریم و آن ملک غیرقانونی  ما حکم قضایی  نروند! سپس 
از  باید  را تخریب کنیم. شهرداری که نمی تواند حکم دهد 
این  از طی  بعد  ما  و  کند  دریافت  مراجع ذی صلاح  حکم 
مراحل به جای اول برمی گردیم یعنی تخریب؛  از ابتدا نباید 

اجازه ساخت و ساز غیرقانونی دهیم.
وی گفت: ما به دنبال هماهنگی هستیم و امیدواریم یک بار 
برای همیشه این هماهنگی ایجاد شود؛ ببینید این حوادث فقط 
در منطقه ۱۹ رخ نمی دهد ما در گلابدره هم ساختمان های 
ناایمن داریم و در خاک سفید همین طور است و هر روز یک 

طبقه اضافه می کنند.
قابل  موضوعات  این  آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  وی 
پیگیری است، گفت: ما باید قبل از شروع کار پیشگیری کنیم 
ابتدا باید نیروهای شهرداری تسلط خوبی داشته باشند تا از 
اتفاقات سریع مطلع شوند؛ افرادی که اقدام به ساخت و ساز 
غیرقانونی می کنند مافیا هستند و با قداره و تفنگ می آیند و 
ساختمان می سازند با ۴ نفر کارگر که این کار را نمی کنند. 
این  در  هم  می آیند شهرداری  تدارکاتی  چنین  با  آنها  وقتی 
شرایط با پلیس هماهنگی برای تخریب می کند. برای حادثه 
خلازیر شهرداری پیمانکار گرفته بود اما برای ساختمان های 

قبلی خودش اقدام به تخریب کرده بود.

پس از اینکه هند صادرات برخی از انواع برنج را برای کنترل 
قیمت های داخلی ممنوع کرد، تاجران نگران هستند که یکی 

دیگر از موادغذایی مهم آسیب پذیر، شکر باشد. 
به گزارش ایسنا، جهان به طور فزاینده ای به صادرات شکر از 
این کشور جنوب آسیا وابسته شده است زیرا عرضه جهانی 
کاهش یافته است. بارندگی نامساعد در سراسر کمربندهای 
کشاورزی هند این نگرانی را برانگیخته است که تولید شکر 

کاهش می یابد.
محدود  را  صادرات  برای  کشور  توانایی  است  ممکن  این 
کند. دولت هند در حال حاضر فروش گندم و برخی از انواع 
برنج را در خارج از کشور محدود کرده است تا از ذخایر 
داخلی و کاهش قیمت ها محافظت کند و بر بازارهای جهانی 
موادغذایی که قبلًا به دلیل آب وهوای بد و تشدید درگیری 

در اوکراین متزلزل شده است، فشار وارد کرده است.
کارشناسان اظهار کردند که ممنوعیت صادرات برنج، سیگنال 
روشنی است که دولت نگران امنیت غذایی و تورم است و 
این  از  احتمالًا  این است که دولت  نگرانی در حال حاضر 
روند پیروی کند و در مورد شکر نیز کاری مشابه انجام دهد.

آدیتیا جونجونوالا، رئیس انجمن کارخانه های قند هند اعلام 
ژوئن  ماه  در  تولید  اصلی  مناطق  در  نیشکر  مزارع  که  کرد 
باران کافی نداشتند که منجر به فشار محصول شد. این گروه 
انتظار دارد تولید شکر با کاهش ۳.۴ درصدی نسبت به سال 
قبل به ۳۱.۷ میلیون تن در سال ۲۰۲۳ تا ۲۰۲۴ برسد. با این 

حال، عرضه می تواند تقاضای داخلی را برآورده کند.
در همین حال، هند قرار است از شکر بیشتری برای سوخت 
زیستی استفاده کند. همچنین کارخانه ها ۴.۵ میلیون تن را به 
به  نسبت  ۹.۸ درصد  که  اتانول سوق می دهند  تولید  سمت 
سال گذشته افزایش یافته است. کارشناسان اظهار کردند که 
هند ممکن است در این سطح تولید، هیچ صادراتی نداشته 

باشد.
را  شکر  صادرات  قبلا  هند  بلومبرگ،  گزارش  اساس  بر 
محدود کرده بود. برای فصل ۲۰۲۲ تا ۲۰۲۳، محموله ها ۶.۱ 
میلیون تن است که نسبت به ۱۱ میلیون تن سال قبل کاهش 
با  که  دارند  انتظار  تحلیلگران  آینده،  فصل  در  است.  یافته 
خطر افزایش بیشتر قیمت های جهانی تنها ۲ تا ۳ میلیون تن 
مجاز باشند و یا اصلًا نداشته باشند. تایلند نیز ممکن است 
شاهد کاهش تولید باشد. تولید کمتر در مناطق دیگر مانند 
آفریقای جنوبی و آمریکای مرکزی، می تواند به رالی دیگری 

دامن بزند.
برداشت از اکتبر آغاز خواهد شد و بهبود اخیر در باران به 
نفع محصول خواهد بود اما مقامات تا زمانی که تولید را به 

طور کامل مشاهده کنند، صبر خواهند کرد.

شکر، گزینه بعد از برنج هند 
خواهد بود؟

قالیباف: 

خبرنگاران مجاهدان اصلی نبرد پیچیده جنگ شناختی دشمن هستند
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مدیرکل بنیاد مسکن گیلان خبر داد 
طرح هادی ۴ روستای گیلان تصویب شد
مشاوران موظف به اخذ نظرات و 

خواسته های مردم هستند

در جلسه کارگروه تنطیم و کنترل بازار 
املاک و مستغلات گیلان عنوان کرد

تشکیل ۴۰ گشت مشترک به منظور 
بازرسی از بنگاه های املاک و پلمپ 

۶۶ بنگاه متخلف

مدیر حوزه طرح های شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل 
و نقل گیلان با اشاره به روند پیشرفت فیزیکی ۹۲ درصدی 
پروژه راه آهن رشت – کاسپین گفت: با اعتبارات خوبی که 
دولت به این پروژه اختصاص داد، مطالبات پیمانکاران به روز 

پرداخت می شود.
محمد پردل نژاد در گفت و گو با ایرنا با بیان اینکه به تازگی 

دولت اعتبارات مناسبی برای پروژه راه آهن رشت – کاسپین 
اختصاص داده است، تصریح کرد: بر همین اساس در چند ماه 
اخیر نه تنها معوقات مطالبات پیمانکاران پرداخت شده بلکه 
مطالبات آن ها بروز پرداخت می شود و در واقع با پرداخت به 

موقع اعتبارات لازم می توان پروژه را با شتاب پیش برد.
وی با بیان اینکه تاکنون پیشرفت این پروژه از لحاظ زیرسازی 

به ۹۲ درصد رسیده است، اضافه کرد: همچنین از ۳۵ کیلومتر 
مسیر ریلی رشت- کاسپین نزدیک به ۲۵ کیلومتر ریل گذاری 

شده که پیشرفت ۶۰ درصدی را نشان می دهد.
پردل نژاد سرعت و شتاب پروژه ریلی رشت – کاسپین را قابل 
قبول خواند و گفت: درحال حاضر چهار دهانه باقی مانده از 
هفت دهانه پل ریلی منطقه آزاد انزلی به طور همزمان در حال 
تکمیل است که تاکنون اینچنین شتاب و سرعت اجرای پروژه 

در بخش های مختلف آن بی سابقه بوده است.
وی یادآور شد: تاکنون نزدیک به هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان 
برای اجرای پروژه ریلی رشت- کاسپین هزینه شده که حدود 
۸۵۰ میلیارد تومان )معادل دو سوم( آن توسط دولت سیزدهم 

و از محل مصوبه سفر رییس جمهوری پرداخت شده است.
مدیر حوزه طرح های شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل 
هزار   ۱۵ قرارداد  امضای  به  اشاره  با  ادامه  در  گیلان  نقل  و 
میلیارد تومانی بین شرکت ساخت و توسعه با قرارگاه خاتم 
الانبیاء برای احداث ۱۴۰ کیلومتر مسیر ریلی رشت – آستارا 
گفت: این میزان اعتبار قرار است از طریق تهاتر نفت در اختیار 

قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء قرار گیرد.
کیلومتری  ریلی ۱۶۴  مسیر  از  تاکنون  کرد:  عنوان  نژاد  پردل 
رشت – آستارا، ۱۰ کیلومتر از سمت رشت و ۱۲ کیلومتر از 
سمت آستارا احداث شده و ۱۴۰ کیلومتر باقی مانده نیز قرار 
قرارگاه  توسط  تومانی  میلیارد  هزار   ۱۵ قرارداد  این  با  است 

خاتم الانبیاء احداث شود.
کیلومتر   ۱۴۰ نامه  تفاهم  این  اساس  بر  کرد:  تصریح  وی 
ساخت  ۱۶۰کیلومتری،  مسیر  تمام  روسازی  زیرسازی، 
ایستگاه ها و هشت ساختمان مربوطه توسط این قرارگاه انجام 
می شود که هم اینک خرید و تملک اراضی مسیر ریلی رشت 

– آستارا توسط شرکت ساخت در حال انجام است.

اکتشافات معدنی  اداره کل زمین شناسی شناسی و  سرپرست 
سازی  بلندمرتبه  ویژه  به  بنا  هرگونه  احداث  گفت:  گیلان 
و  خاک  مکانیک  و  رسوبات  جنس  به  توجه  با  سواحل  در 
انتخاب صحیح مصالح باید انجام شود تا شاهد بروز اتفاقات 

ناخوشایند پس از انجام کار نباشیم.
بر  نظارت  کرد:  اظهار  ایسنا  با  گفت وگو  در  رمضانی  فرشید 
و  راه  ادارات  نظر  زیر  سواحل  در  بناها  و  ها  سازه  احداث 
شهرسازی، بنادر و دریانوردی و مسکن و شهرسازی براساس 
دستورالعمل های اعلامی انجام می شود و سازمان زمین شناسی 
و  ژئوشیمی  شناسی،  به رسوب  مربوط  مباحث  در خصوص 
تحقیق  ژئومورفولوژی سواحل  و  محیطی  آلاینده های زیست 
و مطالعه می کند و نتایج را در اختیار سایر دستگاه ها جهت 

استفاده قرار می دهد.
گیلان  معدنی  اکتشافات  و  زمین شناسی  کل  اداره  سرپرست 
افزود: احداث هرگونه بنا به ویژه بلندمرتبه سازی در سواحل 
مکانیک  رسوبات،  جنس  به  توجه  با  حرائم،  رعایت  از  بعد 
اصول  و  شود  انجام  باید  مصالح  صحیح  انتخاب  و  خاک 
برای  مناسب  ساحل،  از  دور  های  زمین  در  ساز  و  ساخت 

احداث بنا در ساحل نیست.
بنا در  رمضانی تاکید کرد: یکی دیگر از تفاوت های احداث 

سواحل با مناطق شهری که از قبل توسعه یافته اند، در امکان 
وصل شدن به شبکه فاضلاب است. در شهرها این مساله از 
پیش طراحی و اجرا می شود ولی با بررسی های انجام شده در 
سواحل به علت سرعت ساخت و سازها هنوز توجهی به این 
بیشتر فاضلاب ها و پس آب ها مستقیما وارد  موضوع نشده و 
دریا می شود و یا سیستم دفع فاضلاب به صورت استاندارد 
برای سواحل و  باعث گسترش آلایندگی  اجرا نمی شود که 

دریا شده است.
اجرای تحول زمین شناسی دریایی در طول  به  اشاره  با  وی 

استان  طبیعی  مخاطرات  پایش  و  یابی  منشاء  و  سواحل 
در  تواند  می  اتمام  از  پس  که   ۱۴۰۲ سال  ابتدای  از  گیلان 
هشدار،  و  پایش  مختلف  مراحل  پایه  بر  سازی ها  تصمیم 
و  سرزمین  آمایش  و  پیشگیری  سازگاری،  مقابله،  مواجهه، 
با رویکرد مخاطراتی  جمعیت استفاده شود، گفت: این طرح 
بحث  دریا،  به  مربوط  مباحث  از  یکی  و  است  دریامحور  و 
ساخت و ساز در سواحل و تاسیساتی که قرار است در این 
این  نقشه ها و گزارش های  مناطق احداث شود و خروجی 
طرح می تواند به عنوان پیش نیاز مطالعات ساخت و ساز در 

سواحل در نظر گرفته شود.
گیلان  معدنی  اکتشافات  و  زمین شناسی  کل  اداره  سرپرست 
گفت: رفع تصرفات از حریم دریا و سواحل که از سال گذشته 
پایش دائمی دارد، هرچند ساخت و  به  نیاز  آغاز شده است 
اطراف  کشورهای  در  است؛  ناپذیر  اجتناب  سواحل  در  ساز 
از جمله ترکیه و حوزه خلیج فارس بناهای زیادی در حاشیه 
دریا احداث شده و از عوامل توسعه کشورها به حساب می 
آید ولی باید در نظر داشت با رعایت حرائم و استانداردهای 
احداث بنا و شهرسازی توانستند شهرهای پاک بسازند تا از 
لحاظ مخاطرات محیط زیستی و حفظ طبیعت عوامل تهدید 

را به حداقل برسانند.

جلسه تعیین تکلیف قرارداد راه اندازی ایستگاه ها و خانه های 
حضور  با  رشت  شهر  اشتراکی(  دوچرخه  )سیستم  دوچرخه 
شهردار رشت، رییس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای 
سازمان  شورا،  پایدار  توسعه  کمیسیون  رئیس  اسلامی، 

سرمایه گذاری و شرکت سرمایه گذار برگزار شد.
جلسه ای در راستای تعیین تکلیف قرارداد احداث و راه اندازی 
اشتراکی(  دوچرخه  )سیستم  دوچرخه  خانه های  و  ایستگاه ها 
رحیم  حضور  با   ۱۴۰۲ مرداد   ۱۵ یکشنبه  امروز  رشت  شهر 
کمیسیون  رییس  سماکچی  محسن  رشت،  شهردار  شوقی 
سیدحسین  اسلامی،  شورای  ترافیک  نقل  و  حمل  عمران، 
اسلامی،  شورای  پایدار  توسعه  کمیسیون  رئیس  رضویان 
مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری، مدیر ترافیک و حمل و نقل 
مدیر  و  پروژه  سرمایه گذار  بازرسی،  مدیر  رشت،  شهرداری 

حراست برگزار شد.

اشتراکی  دوچرخه های  طرح  سرمایه گذار  جلسه  این  در 
همچنین  داد،  ارائه  پروژه  این  اجرای  مورد  در  توضیحاتی 
نحوه  درباره  توضیحاتی  نیز  سرمایه گذاری  سازمان  نماینده 

مزیت های  و  داشت  اشتراکی  دوچرخه های  قرارداد  اجرای 
از  استفاده  شهری،  ترافیک  حوزه  در  را  اینچنینی  پروژه های 

حمل ونقل پاک و انسان محور برشمرد.
لازم به ذکر است در پایان این جلسه و با مساعدت شهردار 
چندین  با  جلساتی  شد  قرار  ایشان  حمایتی  نگاه  و  رشت 
با  شهری  دوچرخه  واردات  بخش  در  توانمند  مجموعه 
مشکل  تا  شود  برگزار  چهار  نسل  دوچرخه های  تکنولوژی 
واردات دوچره حل شود و سپس ظرف مدت یک هفته بعد از 

برگزاری این جلسات نتیجه به شهرداری رشت اعلام گردد.
لازم به ذکر است، قرارداد سرمایه گذاری راه اندازی ایستگاه ها 
و خانه های دوچرخه )سیستم دوچرخه اشتراکی( شهر رشت 
در سال های گذشته منعقد شده بود اما با توجه به بروز یکسری 
مشکلات در روند واردات دوچرخه، اجرای این طرح با وقفه 

مواجه شد.

سرپرست فرمانداری رشت از اختصاص بیش از ۳۴۱ میلیارد 
تومان اعتبار برای پروژه های عمرانی و زیرساختی رشت خبر 
یافته و مرحله  داد و گفت: مرحله اول این اعتبار اختصاص 

دوم آن نیز بزودی اعلام می شود.
مهندس »کیا عاشوری« در نشست کمیته برنامه ریزی شهرستان 
رشت اظهار کرد: رشت یکی از شهرستان های دارای تراکم 
جمعیتی بالا است و بیش از یک میلیون نفر در این شهرستان 

زندگی می کنند.
وی با تاکید بر لزوم اعتبارسنجی بر اساس شاخصه جمعیت و 
وسعت افزود: عمده ترین بخش اعتبارات به تقویت زیرساخت 
شهرستان  زیرساختی  و  امکانی  های  کاستی  جبران  و  ها 

اختصاص می یابد.
سرپرست فرمانداری رشت با بیان اینکه اعتبارات این شهرستان 
باید رشد کند، گفت: عدم  در راستای تقویت زیرساخت ها 
رشد اعتبارات منجر به کاستی های امکانی و زیرساختی در 

بخش های مختلف می شود.
عاشوری از اختصاص بیش از ۳۴۱ میلیارد تومان اعتبار برای 
پروژه های عمرانی و زیرساختی رشت خبر داد و اضافه کرد: 
رشت  شهرستان  های  پروژه  برای  اول  مرحله  در  اعتبار  این 

اختصاص یافته و مرحله دوم آن بزودی اعلام می شود.

وی با تاکید بر استفاده از ظرفیت های ملی و استانی نمایندگان 
مجلس افزود: اعتباراتی نیز در اختیار سه نماینده رشت قرار 
دارد که می تواند در توسعه زیرساختی شهرستان کمک حال 

باشد.
سرپرست فرمانداری رشت با اشاره به چالش های زیرساختی 
در  بیشتر  شهرستان  اعتبارات  کرد:  اضافه  شهرستان  این  در 
راستای تقویت زیرساخت های راه، آب، برق و طرح هادی 

روستایی سوق داده می شود.

عاشوری با تاکید بر جذب اعتبارات از سوی دستگاه ها بیان 
کرد: کوتاهی در جذب اعتبارات از سوی دستگاه ها پذیرفته 

نیست و باید در این راستا تلاش بیشتری صورت گیرد.
مختلف  های  بخش  در  انقلاب  دستاوردهای  به  اشاره  با  وی 
افزود: از ابتدای انقلاب تاکنون خدمات ارزنده ای به مناطق 
قرار  تبیین  باید مورد  ارائه شده است که  شهری و روستایی 

بگیرد.
سرپرست فرمانداری رشت با بیان اینکه بازنگری طرح هادی 
مطالبه جدی روستاییان است، گفت: عدم بازنگری طرح هادی 
در روستاها منجر به بروز برخی مشکلات و عقب ماندگی ها 

شده است.
عاشوری با تاکید بر احصاء مسائل و مشکلات مناطق روستایی 
بندی مشکلات  در رشت اضافه کرد: احصاء مسائل و طبقه 

کار را برای رفع آن آسان تر می کند.
وی با تاکید بر لزوم اتمام پروژه های نیمه تمام رشت افزود: 
نیمه تمام  اتمام پروژه های  مبنای  بر  امسال  اعتباری  سیاست 

تعریف شده است.
سرپرست فرمانداری رشت با اشاره به اینکه اولویت با اتمام 
پروژه های نیمه است، گفت: برای اتمام پروژه های نیمه تمام 
در این شهرستان بیش از ۴۵۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز است.

ماه ها پس از وعده افتتاح 

از ۳۵ کیلومتر مسیر ریلی رشت- کاسپین نزدیک به ۲۵ کیلومتر 
ریل گذاری شد!

سرپرست اداره کل زمین شناسی شناسی و اکتشافات معدنی گیلان تشریح کرد

اما و اگرهای بلند مرتبه سازی در سواحل خزر

شهرداری رشت اعلام کرد

رایزنی با شرکت های واردات دوچرخه شهری برای راه اندازی سیستم 
دوچرخه اشتراکی در رشت

سرپرست فرمانداری رشت خبر داد

اختصاص بیش از ۳۴۱ میلیارد تومان اعتبار برای پروژه های رشت 

مدیرکل بنیاد مسکن گیلان از برگزاری پنجمین جلسه کمیته 
تصویب و بازنگری طرح هادی هفت روستا در قالب ۵ طرح 
خبر داد و گفت: مشارکت مردم در اجرای طرح های هادی 

روستایی ضرورت دارد.
جلسه  پنجمین  به  اشاره  با  مهر  با  گفتگو  در  دائمی  حامد 
کمیته تصویب طرح های هادی، اظهار کرد: طرح های هادی 
۷ روستا بررسی و ۴ طرح هادی روستاهای فشتام و بیجاربنه 
و  سیاوی  و  لاکسار  روستایی  مجموعه  رشت،  شهرستان 
روستای دوگور شهرستان صومعه سرا تصویب و طرح هادی 
تالش جهت  مریان شهرستان  و  اولر  آق  روستایی  مجموعه 

بررسی به جلسه آتی موکول شد.
با  داد:  ادامه  گیلان  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
با  خانوار   ۹۱۸ شده  یاد  روستاهای  هادی  طرح  اجرای 
جمعیتی افزون بر ۲۸۴۵ نفر جمعیت از خدمات این طرح ها 

بهره مند خواهند شد.
دائمی بر ضرورت مشارکت مردم در اجرای طرح های هادی 
روستایی تأکید کرد و گفت: در هنگام تهیه طرح های هادی، 
خواسته های  و  دیدگاه ها  نظرات،  اخذ  به  موظف  مشاوران 
مردم هستند تا نیازهای اساسی متقاضیان بومی و ساکن در 

روستاها در بازنگری طرح های هادی روستایی تأمین گردد.
وی اضافه کرد: طرح هادی روستایی طرحی است که ضمن 
مکان گسترش  و  میزان  موجود،  بافت  اصلاح  و  ساماندهی 
از  برای عملکردهای مختلف  زمین  از  استفاده  نحوه  و  آتی 
و  تأسیسات  کشاورزی،  تجاری،  تولیدی،  مسکونی،  قبیل 
تجهیزات و نیازمندی های عمومی روستایی را حسب مورد 
در قالب مصوبات طرح های ساماندهی فضا و سکونتگاه های 

روستایی یا طرح های جامع ناحیه ای تعیین می کند.
دائمی با اشاره به اهداف طرح های بازنگری روستایی تصریح 
کرد: ایجاد زمینه توسعه و عمران روستاها با توجه به شرایط 
از  امکانات  عادلانه  تأمین  اجتماعی،  و  اقتصادی  فرهنگی، 
تولیدی و رفاهی، هدایت  ایجاد تسهیلات اجتماعی،  طریق 
بهبود  برای  لازم  تسهیلات  ایجاد  روستا،  فیزیکی  وضعیت 
مسکن روستاییان و خدمات محیط زیستی از مهم ترین این 

اهداف به شمار می رود.
چارچوب  در  روستا  بافت  کیفیت  بهبود  داد:  ادامه  وی 
اقدامات پیش بینی شده در طرح و تلاش برای ایجاد فضای 
مناسب تر سکونت و فعالیت در آن، ایجاد تناسب منطقی بین 
جمعیت و عملکردهای مختلف مسکونی، تولیدی و خدماتی 
مورد نیاز در محیط روستا، کنترل و نظارت بر روند توسعه 
کالبدی روستا از طریق برنامه ریزی و تعیین نحوه استفاده از 
زمین در محدوده بافت مسکونی موجود و پیشنهادی از دیگر 

این اهداف است.

سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان گیلان در جلسه کارگروه 
تنظیم و کنترل بازار املاک و مستغلات گیلان از تشکیل ۴۰ گشت 
مشترک به منظور بازرسی از بنگاه های املاک و پلمپ ۶۶ بنگاه 

متخلف خبر داد.
جلسه کارگروه تنطیم و کنترل بازار املاک و مستغلات گیلان به 
ریاست اسدالله عباسی استاندار گیلان و با حضور سرپرست اداره 
کل راه وشهرسازی گیلان و سایر اعضای این کارگروه در دفتر 

استاندار گیلان برگزار شد.
اینکه دولت  با وجود  اظهار کرد:  این نشست  اسدالله عباسی در 
سیزدهم برای کنترل نرخ اجاره بها وارد موضوع مهمی شده لازم 
است دستگاه های متولی و نظارتی در کار مشاوران املاک ورود 

میدانی داشته باشند.
استاندار گیلان افزود: با مشاوران املاکی که مجوز نداشته و بدون 
اخذ مجوز فعالیت دارند، باید در اسرع وقت این موضوع پیگیری و 
با آنان برخورد شود و در این راستا نیز، اتحادیه و واحدهای صنفی 

مربوطه برای صدور مجوز دقت لازم را داشته باشند.
وی ادامه داد: با وجود اینکه تعرفه ها مشخص است، در بخش 
اجاره بها و مسکن نیز قیمت گذاری واقعی انجام شود تا جلوی 
گرانی گرفته شود و قیمت اجاره بها به حد معقول برسد تا دغدغه 

مردم در این بخش کاسته شود.
عباسی اضافه کرد: همچنین در نقاطی که واحدهای مشاور املاک 
به اندازه کافی وجود دارد و تعداد آنان زیاد است، مجوز جدید 
صادر نشود چون هم اینک تعداد واحدهای مشاور املاک در گیلان 

مناسب است و همچنین باید بر کار آنان دقت لازم انجام شود.
مقام عالی اجرایی گیلان به طرح نهضت ملی مسکن هم اشاره و بیان 
کرد: در خصوص طرح مسکن نیز مردم باید پیشرفت کار را مشاهده 
کنند تا برای ثبت نام ترغیب شوند و همچنین مکان احداث مسکن 

نیز به خوبی اطلاع رسانی شود.
اجرا  بیشتری  سرعت  با  مسکن  احداث  کرد:  خاطرنشان  عباسی 
شود و از سوی دیگر در همه شهرستانهای گیلان با توجه به تعداد 
متقاضیان، زمینهای مورد نیاز تامین شود تا احداث مسکن نیز با 

شتاب مضاعفی داشته باشد.
۴۰ گشت مشترک به منظور بازرسی از بنگاه های املاک تشکیل 

شده است
اداره کل راه وشهرسازی و دبیر  »محمدرضا فلاحتگر سرپرست 
کارگروه تنظیم و کنترل بازار املاک و مستغلات استان گیلان نیز 
در این جلسه اذعان داشت: این اقدام دولت برای ورود به بحث 
کنترل نرخ اجاره بها بسیار مهم است و تشکیل گشت های ساماندهی 
بنگاه های مشاوران املاک در راستای کنترل ونظارت به عملکرد 
آن ها با حضور همه نمایندگان ادارات مرتبط در دستور کار قرار 

گرفته است.
رئیس شورای هماهنگی راه و شهرسازی استان گیلان با بیان اینکه 
تاکنون ۴۰ گشت مشترک به منظور بازرسی از بنگاه های املاک 
تشکیل شده است، خاطرنشان کرد: در تلاشیم تعداد گشت های این 

کارگروه افزایش یابد.

رئیس پلیس آگاهی استان از دستگیری سارق حرفه ای سیم 
مخابرات در شهرستان رشت و اعتراف وی به ۶ فقره سرقت 

خبر داد.
سرقت،  انواع  وقوع  از  پیشگیری  حدادی«  سرهنگ»علیرضا 
مناطق  در  سارقان  و  مجرمان  برای  روانی  ناامنی  ایجاد 
جرم خیز و تقویت احساس امنیت مطلوب در سطح جامعه 
انتظامی قلمداد کرد و  را از مهمترین اولویت  های مجموعه 
عزم  اجتماعی  ناهنجاری  و  سرقت  با  مقابله  داشت:  اظهار 

همگانی را می طلبد.
سرقت  فقره  چند  وقوع  پی  در  اینکه  بیان  با  ادامه  در  وی 
سیم مخابرات از معابر سطح شهرستان رشت طی هفته های 
گذشته، دستگیری سارق یا سارقان در دستور کار پلیس قرار 
گرفت، افزود: کارآگاهان پلیس آگاهی با پیگیری سرنخ های 
به دست آمده از صحنه های سرقت دریافتند که این سرقت ها 

در نیمه  های شب صورت گرفته است.
رئیس پلیس آگاهی استان گیلان در ادامه به شناسایی هویت 
پلیسی  و  فنی  از شگردهای  استفاده  با  پرونده ها  این  سارق 
اشاره کرد و بیان داشت: این فرد با هماهنگی قضائی دستگیر 

شد.
این مقام انتظامی از اعتراف سارق سابقه دار به ۶ فقره سرقت 
سیم مخابرات خبر داد و گفت: سارق ۳۹ساله پس از تکمیل 
پرونده برای سیر مراحل قانونی در اختیار مرجع قضائی قرار 

گرفت.
پایان از مردم خواست ضمن توجه به  سرهنگ حدادی در 
به  بلافاصله  را  انتظامی، هرگونه مورد مشکوک  هشدارهای 

مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ اطلاع دهند.

سارق سیم های مخابرات رشت در 
دام کارآگاهان پلیس آگاهی گیلان

کل  اداره  پژوهان  دانش  و  درخشان  استعدادهای  اداره  رئیس 
آموزش و پرورش گیلان با اشاره به اعلام نتایج آزمون استعدادهای 
در  تحصیل  برای  استان  این  از  دانش آموز  گفت: ۷۲۲  درخشان 
مدارس دوره اول و دوم متوسطه استعدادهای درخشان »سمپاد« 

پذیرفته شدند.
دانش آموز   ۳۴۹ و  هزار  چهار  کرد:  اظهار  نوغانچی  اسماعیل 
گیلانی پایه ششم در آزمون ورودی پایه هفتم مدارس استعدادهای 
درخشان شرکت کرده بودند که سهمیه استان ۴۰۶ نفر اعلام شد و 

این تعداد نیز پذیرفته شدند.
بیان اینکه هزار و ۷۷۸ دانش آموز پایه نهم گیلان نیز در  با  وی 
آزمون ورودی پایه دهم شرکت کرده بودند، اضافه کرد: با توجه 
به سهمیه استان ۱۱۷ نفر در رشته ریاضی فیزیک، ۱۱۷ نفر در علوم 

تجربی و ۸۲ نفر در رشته علوم انسانی پذیرفته شده اند.
کل  اداره  پژوهان  دانش  و  درخشان  استعدادهای  اداره  رئیس 
آموزش و پرورش گیلان خاطرنشان کرد: نام نویسی دانش آموزان 
پذیرفته شده در مدارس استعدادهای درخشان استان آغاز شده که 
پذیرفته شدگان باید به واحدهای اعلامی برای نامنویسی مراجعه 

کنند.
وی با اشاره به فعالیت ۱۱ مرکز استعدادهای درخشان در گیلان 
اضافه کرد: این مراکز در شهرستان های لنگرود، لاهیجان، تالش و 
رشت ناحیه یک و ۲ فعال هستند که بر اساس آخرین آمار بیش از 

سه هزار و ۴۰۰ دانش آموز در آنها تحصیل می کنند.
نتیجه آزمون های ورودی مدارس استعدادهای درخشان پایه هفتم 
با  می توانند  آزمون  در  شرکت کنندگان  شده است،  اعلام  دهم  و 
و  آموزش  وزارت  الکترونیک  خدمات  واحد  پنجره  به  مراجعه 
پرورش my.medu.ir و وارد کردن کد ملی و سریال شناسنامه از 

نتیجه مطلع شوند.
استان گیلان دارای افزون بر ۳۷۰ هزار دانش آموز است که در بیش 

از چهار هزار واحد آموزشی تحصیل می کنند.

رکورد مصرف برق گیلان شکست
مدیرعامل توزیع برق گیلان گفت: مصرف برق روز ۱۶ مرداد 
از ۲۰۰۰ مگاوات عبور کرد که بیشترین عدد ثبت شده از 

ابتدای سال است.
محمد تقی مهدی زاده اظهار کرد: افزلیش دما سبب رکورد 
شکنی مصرف برق در گیلان شده است و نیاز مصرف برق 
در گیلان ۱۶ مرداد سالجاری از ۲۰۰۰ مگاوات عبور کرد که 

بیشترین عدد ثبت شده از ابتدای سال است.
مشابه  مدت  به  نسبت  مصرف  میزان  این  اینکه  بیان  با  وی 
سال گذشته رشد یازده و نیم درصدی مصرف را نشان می 
دهد، افزود: این امر ممکن است موجب بروز مشکلاتی در 
برخی نقاط استان شود که از این رو کارکنان شرکت توزیع 
از  اجرایی  عوامل  سایر  کنار  در  گیلان،  استان  برق  نیروی 
جمله نیروهای پیمانکار طرف قرارداد شرکت، بصورت شبانه 
روزی در تلاش هستند تا مشکلات حادث شده در کمترین 
زمان برطرف شود و مشترکین گرامی بتوانند از انرژی حیاتی 

برق بصورت مطمئن و پایدار استفاده کنند.
مشترکان  برای  نوبتی  خاموشی  گونه  هیچ  کرد:  تاکید  وی 

خانگی از ابتدای سال اعمال نشده است.
مهدی زاده خاطرنشان کرد: هر درجه افزایش دما حدود ۱۰۰ 

مگاوات مصرف برق در استان را افزایش می دهد.

برپایی سی و سومین نمایشگاه تخصصی 
مبلمان و صنایع چوبی در گیلان

سی و سومین نمایشگاه تخصصی مبلمان و صنایع چوبی با حضور 
۸۰ واحد تولیدی و بازرگانی در محل دائمی نمایشگاه های بین 

المللی گیلان در رشت گشایش یافت.
مجری سی و سومین نمایشگاه تخصصی مبلمان و صنایع چوب 
اظهار داشت: ۳۵ درصد مشارکت کنندگان این نمایشگاه از استان 

گیلان هستند.
از  بازرگانی  و  تولیدی  واحد  از ۸۰  بیش  افزود:  نوروزی  مسلم 
استانهای تهران، خراسان رضوی، گیلان، آذربایجان شرقی، البرز، 
قزوین، گلستان، اردبیل، قم و مرکزی در سی و سومین نمایشگاه 

تخصصی مبلمان و صنایع چوب حضور دارند.
وی در ادامه به محصولات قابل ارائه در این نمایشگاه اشاره و بیان 
داشت: محصولاتی نظیر مبلمان استیل، راحتی و کلاسیک، سرویس 
و  ماشینی  فرش  تزئینی،  چراغهای  لوستر،  ناهارخوری،  خواب، 
دستباف، کالای خواب و دکوراسیون منزل در این نمایشگاه عرضه 

می شود.
نوروزی هدف از برگزاری این نمایشگاه را ارتباط مستقیم و بدون 
واسطه بین تولیدکنندگان و مصرف کنندگان اعلام و تصریح کرد: 
تبادل دانش و اطلاعات بین تولیدکنندگان، ایجاد نمایندگی در استان 
گیلان توسط واحد های تولیدی، آشنایی با سلایق و در خواست 
محصولات  و  تولیدات  آخرین  ارائه  و  کنندگان  مصرف  های 

واحد های تولیدی از اهداف نمایشگاه مذکور می باشد.
مجری سی و سومین نمایشگاه تخصصی مبلمان و صنایع چوب 
در رشت گفت: این نمایشگاه از تاریخ ۱۶ لغایت ۲۰ مرداد ۱۴۰۲ 
از ساعت ۱۷ الی ۲۲:۳۰ در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی 

استان گیلان برای بازدید عموم دایر است.

راهیابی ۷۲۲ دانش آموز گیلانی به 
مدارس استعدادهای درخشان
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متخصص طب اورژانس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
خطر گرمازدگی کودکان در فصل گرما در خودرو را جدی 
در  را  کودکانتان  هرگز  داد:  هشدار  والدین  به  و  دانست 

اتومبیل تنها نگذارید، ممکن است این کار فاجعه بیافریند.
 امین صابری نیا افزود: به طور کلی در گرمای بیش از ۳۵ 
تا ۳۸ درجه سانتی گراد باید بیشتر بحث گرمازدگی را مورد 
با راهکارهایی موثر از خودمان مراقبت  توجه قرار دهیم و 

کنیم.
کرد:  توصیه  و  دانست  درمان  بر  مقدم  را  پیشگیری  وی 
تابستان که گرمترین روزهای سال را تجربه  سعی کنید در 
می کنیم در ساعاتی که هوا خنک تر است مثل صبح زود و 

یا بعدازظهرها از منزل خارج شوید.
پزشکی  علوم  دانشگاه  اورژانس  طب  علمی  هیئت  عضو 
شهیدبهشتی ادامه داد: در تابستان و روزهای گرم لباس های 
پوشیدن  از  همچنین  بپوشید،  گشاد  کمی  و  سبک  سفید، 

لباسهایی با الیاف مصنوعی اجتناب کنید.
گرمازدگی فوریت پزشکی است

صابری نیا با بیان این که گرما زدگی بسته به نوع خفیف یا 
دارد، خاطرنشان کرد: گرمازدگی  متفاوتی  آن درمان  شدید 
یک فوریت پزشکی است و اگر کسی دچار گرمازدگی شد 

باید فورا به نزدیک ترین مرکز درمانی منتقل شود.
با  بهشتی  شهید  پزشکی  علوم  دانشگاه  علمی  هیئت  عضو 
اشاره به اهمیت انجام کمک های اولیه در درمان گرمازدگی 
تاکید کرد: قبل از انتقال بیمار به مراکز درمانی می توانید با 
تعویض لباس های فرد و سرد کردن بدن بیمار به او کمک 
کرد، با استفاده از یک پارچه یا حوله یا اسفنج بدن فرد را 
با آب سرد خیس کنید، فرد را به مکانی خنک انتقال دهید و 
ملحفه ای خیس دور او بپیچید، بیمار را در معرض باد خنک 
قرار دهید، می توانید روی دست ها و پاهای بیمار آب بریزید 
و همزمان ماساژ دهید و از کرم های ضد سوختگی استفاده 
تعریق  باعث  گرم  هوای  اینکه  به  توجه  با  گفت:  کنید.وی 
می شود و بدن نمک زیادی را دفع می کند، بهتر است برای 

جایگزینی از آب خالص استفاده نشود.
کمی  حاوی  خنک  نوشیدنی  یک  از  استفاده  نیا  صابری 
نمک را به افرادیکه در معرض گرمای شدید قرار گرفته اند 
توصیه کرد و افزود: برای این کار می توانید مثلًا یک قاشق 
چایخوری نمک را در یک لیتر آب حل کنید و به مدت یک 
ساعت کم کم آن را به بیمار بنوشانید، همچنین می توانید یک 
قاشق غذاخوری شکر یا پودر شربت را برای افزایش کالری 
یا سالمند  اگر فرد کودک  به آن اضافه کنید ولی  نوشیدنی 

است بهتر است او را به بیمارستان منتقل کنید.
سالمند  افراد  اگر چنانچه  است  بهتر  متخصص  این  گفته  به 
در محیط گرم به مدت طولانی قرار داشتند؛ در معرض باد 

مستقیم پنکه یا کولر قرار بگیرند.
در  خطر  عوامل  بالا  تب  و  هوشیاری  سطح  کاهش 

گرمازدگی
صابری نیا با اشاره به این که گرما مستقیما روی قلب تاثیری 
بدن  داخل  برای کاهش حرارت  قلب  داشت:  اظهار  ندارد، 
باید، ضربان خود را افزایش دهد بنابراین این افزایش ضربان 
تنگی  مثل  بیماری هایی  به  مبتلا  افرادی  به  تواند  می  قلب 
اسهال و  این که  بیان  با  عروق هستند آسیب وارد کند.وی 
مشکلات گوارشی بیماری خاص فصل گرما نیست، توضیح 
داد: چیزی که باعث اسهال می شود استفاده از مواد غذایی 
فاسد شده ای است که در معرض گرما قرار گرفته اند و در 
این مواد باکتری رشد کرده است.به گفته صابری نیا، اگر در 
معرض گرما قرار گرفتید خاک شیر، تخم شربتی و شربت آب 
لیمو خنک استفاده کنید، کودکان زیرپنج سال وافراد سالمند 
را به هیچ عنوان در گرما از منزل خارج نکنید چون حرارت 
برای این افراد به هیچ وجه قابل تحمل نیست، همچنین در 

فصل های گرم به مناطق گرمسیر سفر نکنید.

ورزشی که افسردگی را
 از بین می برد

در این تحقیق افراد به همه فعالیت های ورزشی علاقه بیشتری 
یافتند در نتیجه روحیه بهتری ایجاد شد و احساس بی ارزشی 
کاهش یافت. نتایج تحقیق جدید نشان می دهد که بلند کردن 

وزنه و تمرینات قدرتی به کاهش افسردگی کمک می کند.
تمرینات قدرتی می تواند به طور قابل توجهی علائم افراد را 
حتی برای افرادی که افسردگی متوسط دارند و کسانی که 

اغلب تمرین ورزشی نمی کنند بهبود بخشد.
از  قدرتی،  تمرینات  که  گرفت  نتیجه  مطالعه  این  واقع،  در 
جمله وزنه برداری، به ویژه برای افرادی که علائم افسردگی 
شدیدتری دارند، موثر است. همچنین اهمیتی نداشت که افراد 
ورزشکار بودند یا خیر و هیچ ارتباطی بین داشتن عضلات 
بیشتر و احساس بهتر وجود نداشت؛ نکته اصلی فقط انجام 
به  افراد  یا وزنه برداری،  از تمرینات قدرتی  بود.پس  تمرین 
و خوی  می کردند، خلق  پیدا  بیشتری  علاقه  فعالیت ها  همه 
بهتری داشتند و باعث کاهش احساس بی ارزشی آنان می شد.

قدرتی  تمرینات  چرا  که  بگویند  ما  به  نمی توانند  مطالعات 
در این مورد مفید هستند اما ممکن است به این دلیل باشد 
تحقیقات  می دهند.نتایج  افزایش  را  مغز  به  جریان خون  که 
را  اضطراب  علائم  وزنه برداری  که  کردند  بیان  نیز  قبلی 
کاهش می دهد.برت گوردون، محقق ارشد این تحقیق گفت: 
میان  بزرگ تری در  پیشرفت های  این است که  جالب توجه 
بزرگسالان مبتلا به علائم افسردگی که نشان دهنده افسردگی 
خفیف تا متوسط است در مقایسه با بزرگسالان بدون چنین 
ممکن  روش  این  می دهد  نشان  که  شد  مشاهده  مواردی 
است به ویژه برای کسانی که علائم افسردگی بیشتری دارند 
مطالعه جداگانه شامل  بررسی ۳۳  از  باشد.نتیجه گیری  موثر 
۱۸۷۷ نفر به دست آمده است که این مطالعات شامل افراد 
افراد  نمی کند  فرقی  که  داد  نشان  بود.نتایج  سالم  و  افسرده 
بار در هفته به باشگاه می روند  بار در هفته یا فقط دو  پنج 
تقریبا یکسان  فواید  تکرار می کنند،  را  تمرینات  بار  یا چند 
است. تنها چیزی که واقعا مهم است، حضور در باشگاه و 
تکمیل تمرین خواهد بود.محققان نتیجه گرفتند که تمرینات 
ورزشی مقاومتی به طور قابل توجهی علائم افسردگی را در 
بین بزرگسالان بدون توجه به وضعیت سلامتی، حجم کلی 
تمرینات ورزشی مقاومتی توصیه شده یا بهبود قابل توجهی 

در قدرت کاهش داد.

خطر گرمازدگی کودکان در 
خودرو جدی است

فکر  کودکان  از  دسته  این  با  برخورد  در  مردم  از  بسیاری 
می کنند که کودک خنگ، سربه هوا یا بی دقت است در حالی 
در  محدودیت  با  را  کودکان  این  ژنتیکی  اختلال  نوعی  که 

ادراک و یادگیری مواجه کرده است.
پیش از این در چند گزارش به این موضوع اشاره کردیم که 
بسیاری از کودک آزاری ها به دلیل غفلت خانواده و بی توجهی 

به کودک روی می دهد.
یکی از کودک آزاری هایی که بسیار شاهد آن هستیم و معمولًا 
اتفاق می افتد؛ در  به دلیل عدم آشنایی خانواده ها و اطرافیان 

زمانی است که کودکان به امراضی مبتلا می شوند.
یکی از این بیماری ها که بیش از ظاهر در عمل برای کودک 
و  بیماری  است؛  آزاردهنده  بسیار  پایین  سنین  در  خصوصاً 

اختلال سندروم ایکس شکننده است.
سندروم ایکس شکننده ناشناخته بوده و در جامعه ما کمتر به 
این اختلال  با  آن توجه شده است زمانی که والدین کودک 
نهایت گمان  یا در  به آن بی توجهی می کنند  مواجه می شوند 

می کنند که کودک مبتلا به اوتیسم شده است.
به  نامیده شده است که  دلیل شکننده  این  به  ایکس  سندروم 
طور پیاپی تغییر حالت می دهد و از سوی دیگر با تولید ناکافی 
پذیر  آسیب  بسیار  نیز  بدن  عصبی  سیستم  پروتئین،  از  نوعی 
به طور  پسر  هزار   ۴ هر  از  آمارهای جهانی  اساس  بر  است. 
تقریبی یک پسر و از هر ۸ هزار دختر یک دختر به سندروم 

ایکس شکننده مبتلا می شود.
 ۲۳ کروموزوم  در  تغییرات  دلیل  به  شکننده  ایکس  سندروم 
انسان ایجاد می شود و بیش از هر چیز از طریق آزمایش های 

ژنتیکی قابل تشخیص است.
به جهت اینکه این اختلال از روی ظاهر کودکان ممکن است 
قابل تشخیص نباشد؛ والدین یک کودک مبتلا به این اختلال 
هوا  سربه  و  دقتی  بی  پرتی،  به حواس  معمولًا  را  فرزندشان 

بودن متهم و او را مواخذه و آزار می دهند.
در برخورد با این کودکان فکر می کنیم کودک خنگ و نفهم 
است یا یک چیزی کم دارد؛ کودک بسیاری از مطالب گفته 

شده در کلاس درس را خیلی راحت فراموش می کند.
بسیاری از والدین یک کودک مبتلا به سندروم ایکس شکننده 
نمی دانند که  نیستند و  آگاه  فرزند خود  از مشکل  تا مدت ها 
نشانه هایی از جمله کم توانی ذهنی خفیف و بهره هوشی پایین 

از علائم این اختلال است.
در  کودکان  به  آموزش  فعالان  از  یکی  خیاط  صداقتی  علی 
معرض آسیب های اجتماعی است که سال ها در زمینه مشاوره 
و آموزش به کودکان مبتلا به سندروم ایکس شکننده فعالیت 

داشته است و کودکان او را »عمو خیاط« صدا می زنند.
اینکه  به  اشاره  با  مهر  خبرنگار  با  گفت وگو  در  خیاط  عمو 
و  معالجه  قابل  شکننده  ایکس  سندروم  می کنند  گمان  برخی 
بهبود نیست؛ گفت: این گمان اشتباه است؛ اگر این اختلال در 

کودک به موقع شناخته شود؛ از آنجایی که از ۴ سالگی قابل 
شناسایی است؛ می توان از پیشرفت این اختلال جلوگیری کرد.

وی با بیان اینکه ابتلاء به این اختلال مخصوصاً در خانواده هایی 
که کودکان تغذیه نامناسبی دارند بیشتر است؛ گفت: مثلًا در 
سیستان و بلوچستان خصوصاً در سیستان و در مناطق مرکزی 

فلات ایران این اختلال بسیار زیاد است.
با اختلال سندروم ایکس شکننده  اینکه کودک  بیان  با  خیاط 
دیر متوجه مطالب می شود؛ گفت: بسیاری از کودکانی که به 
شدت درون گرا هستند و با دنیای اطراف خود خیلی کم ارتباط 
برقرار می کنند عمدتاً مبتلا به اختلال سندروم ایکس شکننده 
اشتباه  اوتیسم  به  مبتلا  کودکان  با  را  آن ها  بعضاً  اما  هستند 

می گیرند.
از  شکننده  ایکس  سندروم  به  مبتلا  کودکان  به  آموزش 

طریق مهارت آموزی است
به این اختلال  با کودکان مبتلا  این معلم کودکان گفت: کار 
باید به صورت مهارت آموزی باشد در این صورت آموزش 
به این کودکان بسیار اثرگذار خواهد بود ما در مدرسه ای در 
مدت زمان سه ماهه توانستیم ۱۷ نفر از کودکان مبتلا به این 
اختلال را درمان کنیم و خواندن و نوشتن را به آنان یاد دهیم. 
حتی برخی از آنان سنین بالایی هم داشتند عمده آنان نوجوان 

بودند و حتی یکی از آنان ۲۰ ساله بود.
هم  معلمان  اینکه  از  تأسف  ابراز  با  کودک  حقوق  فعال  این 
مانند والدین چندان از این اختلال آگاه نیستند؛ گفت: متأسفانه 
این ناآگاهی بیش از همه کودکان مبتلا به این اختلال را آزار 
کودک  می کنیم  فکر  کودکان  این  با  برخورد  در  ما  می دهد. 
خنگ و نفهم است فکر می کنیم کودک یک چیزی کم دارد 
کودک بسیاری از مطالب گفته شده در کلاس درس را خیلی 

راحت فراموش می کند.
این معلم کودکان گفت: متأسفانه برچسب زدن به این کودکان 
مثل اینکه بگوییم این بچه نفهم است این بچه کودن است این 
بچه ضریب هوشی خیلی زیادی ندارد باعث می شود هیچکس 
فراموشی  به  مسئله  این  و  نباشد  کودکان  این  درمان  فکر  به 
سپرده شود. در حالی که درمان این کودکان به صورت ۱۰۰ 

درصدی اثربخش است.
فرد  در  تغییراتی  نیز  ظاهری  نظر  از  شکننده  ایکس  سندروم 
این  از  بسیاری  ظاهری  ویژگی های  لحاظ  به  می کند.  ایجاد 
کودکان دچار لکنت زبان می شوند یا در پسرها گاهی بیضه ها 
بزرگ تر از حد معمول است یا در برخی موارد انگشتان دست 

کودک حالتی به خود می گیرد که غیر عادی است.
صداقتی خیاط تاکید می کند: خواندن و نوشتن و آموزش الفبا 
به این کودکان متفاوت با دیگر کودکان عادی است. خواندن 
و نوشتن در این کودکان به صورت مهارتی ممکن است و به 
نوشتن  و  خواندن  کودکان  از  دسته  این  برای  ذهنی  صورت 

مشکل است.

معلم چندین مدرسه کودکان کار گفت: مدتی قبل یک نوجوان 
۱۶ ساله به نزد ما آمد و از کند ذهنی خود گلایه داشت، او 
دو  و  بگیرد  هم  را  خود  راهنمایی  سوم  مدرک  بود  نتوانسته 
سالی بود که درس را رها کرده بود. وقتی از او پرسیدیم و او 
را امتحان کردیم متوجه شدیم که خواندن و نوشتن را به خوبی 
می داند و دست خط بسیار خوبی هم دارد اما در حساب بسیار 
ضعیف است و جمع و تفریق اعداد ساده را هم به سختی انجام 
می دهد. حتی اگر می خواست از عدد ۱۰۰ یک رقم یک رقم 
کم کند تا به صفر برسد دچار مشکل می شد. او در تمام این 

سال ها از سوی اطرافیانش مورد آزار قرار می گرفت.
تشویق بهترین راه برای درمان لکنت زبان است

صداقتی خیاط گفت: ما به صورت مهارتی او را با حساب و 
کتاب آشنا کردیم به طوری که او می توانست جمع و تفریق 
اعداد اعشاردار را هم انجام دهد. یا بسیاری از این کودکان 
به دلیل اینکه با سرکوفت و سرزنش های اطرافیان خود مواجه 
بودند دچار لکنت زبان شدند. در حالی که برای تکلم مشکلی 
ندارند و می توانند به خوبی و با یک گفتار درمانی ساده مشکل 

خود را حل کنند.
و  غفلت  توجهی،  با  با  عمدتاً  که  کمرویی  و  خجالت  ترس 
برخوردهای نامناسب والدین و اطرافیان تشدید می شود عوامل 

اصلی بروز لکنت زبان در کودکان است.
به  کودک  است  زبان  لکنت  درمان  برای  راه  بهترین  تشویق 
هیچ عنوان نباید مورد تمسخر یا توبیخ اطرافیان قرار بگیرد و 
در عین حال باید همواره مورد توجه و مورد تشویق خانواده 
باشد. برخی از کودکان که دچار لکنت زبان هستند. برخی از 
کلمات یا در برخی از حروف بیشتر دچار مشکل می شوند باید 
به نقاط ضعف کودک بیشتر توجه کرد و بر روی آن دسته از 
حروف و کلماتی که کودک برای تلفظ آنها بیشتر دچار مشکل 

است باید کار کرد.
بسیاری از کودکانی که مبتلا به سندروم ایکس شکننده هستند 
یاد  را  نوشتن  اما خواندن و  به مدرسه رفتند  چند سال حتی 
نگرفتند. ریاضیات را اصلًا نمی دانند یا در آن بسیار ضعیف 

هستند
شیوه  با  البته  داریم  یاران  کودک  عنوان  به  ما  که  شیوه ای 
درمان  برای  است؛ روش ها  متفاوت  درمان  گفتار  متخصصین 
می بینیم  متأسفانه  اما  است  زیاد  بسیار  کودک  زبان  لکنت 
برخی خانواده ها نه تنها توجه زیادی به لکنت زبان کودکشان 
نمی کنند بلکه حتی با تمسخر یا توبیخ کودک، لکنت زبانی در 

او را تشدید هم می کنند.
خیاط با اشاره به اینکه امروزه روش هایی برای آموزش الفبا 
به کودکان داریم و افراد وجود دارد که مناسب هر فرد و در 
هر سنی است؛ گفت: می توان در ۱۵ جلسه به مدت ۴۵ ساعت 

الفبا را به صورت کامل به فرد یاد داد.
اگر کودک زیر ۱۰ سال دارد و با مشکلات آموزشی مواجه 
بوده است تعداد این جلسات، سی جلسه و ۹۰ ساعت خواهد 
بود کودکان مبتلا به سندروم ایکس با ۱۸۰ ساعت می توانند به 

راحتی خواندن و نوشتن را یاد بگیرند.
بیان اینکه خواندن و نوشتن حق هر فرد است و مثل  با  وی 
نفس کشیدن برای انسان ضروری است گفت: همانطور که به 
هیچکس نمی توانیم بگوییم نفس نکشد حق نداریم هیچ فردی 

را از خواندن و نوشتن محروم کنیم.
کودک مبتلا به سندروم ایکس اگر در خانواده زندگی کند که 
وضع مالی خوبی دارد با ده ها جلسه کلاس خصوصی می تواند 
مشکل خود را حل کند اما متأسفانه بسیاری از این کودکان 
در خانواده هایی زندگی می کنند که وضع مالی مناسبی ندارند 
برای  ده ها جلسه کلاس خصوصی  گرفتن  توانایی  والدین  و 

کودک خود را ندارند.
عمو خیاط برای این مشکل معتقد است می توان یادگرفتن را 
والدین  که  شرطی  به  کرد  آسان  کودکان  از  دسته  این  برای 
روش های  هم  معلمان  و  شوند  خود  کودک  تفاوت  توجه 

مخصوص آموزش به این کودکان را تمرین کنند.
این فعال حقوق کودک گفت: در همه زبان ها مثل زبان فارسی 
آموزش ۴۰۰۰ کلمه برای فرد حیاتی است. اگر ما ۲۲ حرف 
زبان  دستور  از  و  دهیم  یاد  کودک  به  را  الفبا  اصلی حروف 
فارسی به جای عربی در آموزش استفاده کنیم خیلی کاربردی 
و با راندمان بالا می توانیم کودک را با خواندن و نوشتن آشنا 

کنیم.

سایه سیاه کودک آزاری

عاملی ناشناخته که به لکنت زبان و حواس پرتی
کالری  در کودکان منجر می شود کاهش  مستلزم  وزن  کاهش  که  دلیل  این  به  فقط 

است، به این معنی نیست که باید خود را از میان وعده های 
خوشمزه محروم کنید یا همیشه گرسنه باشید.

حاوی  کامل  غذاهای  وقتی  که  می دهد  نشان  مطالعات   
به جای  میان وعده ،  برای  را  فیبر و غلات کامل  پروتئین، 
انتخاب  کلوچه  و  چیپس  مانند  خالی«  »کالری  گزینه های 
را  اشتها  کنترل  دهد،  افزایش  را  سیری  می تواند  می کنید، 

تقویت کند و حتی احتمالًا چاقی را کاهش دهد.
بسته به میان وعده ای که انتخاب می کنید، این میان وعده ها 
در واقع می توانند بخش مهمی از یک رژیم غذایی سالم و 
پرکننده ای  و  سالم  میان وعده های  می توانید  باشند.  متعادل 
انتخاب کنید که نه تنها به شما امکان می دهد یک خوراکی 
خوشمزه در بین وعده های غذایی داشته باشید، بلکه به شما 
کمک می کند احساس سیری بیشتری کنید تا بتوانید بعداً از 

پرخوری اجتناب کنید.
که  دارد  سالم وجود  کننده  سیر  های  میان وعده  اینجا  در 
در واقع به شما کمک می کند بعد از خوردن آنها احساس 

سیری کنید.
کره بادام زمینی و هویج

همیشه ایده خوبی است که سعی کنید سبزیجات بیشتری را 
به رژیم غذایی خود اضافه کنید تا ترکیبات گیاهی بدن خود 
را تامین کنید. اما به همان اندازه که سبزیجات سرشار از 
ریزمغذی ها هستند، آن ها غذایی نیستند که بسیاری از افراد 

به تنهایی از آن لذت ببرند.
لطف  به  زمینی  بادام  کره  در  خام  هویج  کردن  ور  غوطه 
فراهم  زمینی  بادام  کره  که  پروتئینی  و  سالم  های  چربی 
به شما کمک می  را کند می کند و  می کند، روند هضم 
کند احساس سیری کنید و درواقع میان وعده گیاهی شما 

رضایت بخش تر می شود.
مطمئن شوید که از گزینه های کره بادام زمینی ساخته شده 
با شکر اضافی صرف نظر کنید! یک قاشق غذاخوری کره 
بادام زمینی ۴ گرم پروتئین و ۸ گرم چربی را فراهم می کند 
که بیشتر چربی ها انتخاب های »سالم« تک غیراشباع و چند 

غیراشباع هستند.
پنیر کلبه

 B12 بله، پنیر کلبه منبع مناسبی از پروتئین و کلسیم، ویتامین
و پتاسیم برای سلامت استخوان ها است. می توانید از پنیر 
کلبه به تنهایی لذت ببرید، یا می توانید آن را با میوه های تازه 
برای میان وعده ای متعادل تر سرو کنید. برای خوردن حداکثر 
۲/۱ فنجان پنیر در زمان میان وعده هدف گذاری کنید. این 
اندازه ۱۲ گرم پروتئین و در صورت انتخاب نوع کم چرب، 

۲.۵ گرم چربی است.
چیپس پروتئین و هوموس

نیست،  پروتئین  اصلی  منبع  ساده  سیب زمینی  چیپس 
و  شیر  پروتئین  حبوبات،  مانند  موادی  با  که  چیپس هایی 
حتی مرغ تهیه می شوند، می توانند پروتئین برای عضله سازی 
نگه  پر  به  طبیعی  طور  به  می تواند  که  باشند  داشته  همراه 

داشتن شکم شما کمک کند.
کربوهیدرات  مقداری  هوموس  با  ها  چیپس  این  ترکیب 
انرژی زا و مقداری فیبر سیر کننده نیز به شما می دهد ) ۲ 

قاشق غذاخوری ۲ گرم فیبر فراهم می کند(.
ماهی کنسرو و کراکر

و  است  مناسب  پروتئینی  منبع  یک  شده  کنسرو  ماهی 
کند)چربی  می  فراهم  را   DHA  ۳ امگا  چرب  اسیدهای 
رژیم  در  آن  از  بیشتر  توانیم  می  ما  از  بسیاری  که  سالمی 
خود  مغز  و  چشم  سلامت  از  حمایت  برای  خود  غذایی 
استفاده کنیم.( مهم نیست که ساردین، ماهی تن یا سالمون 
را انتخاب می کنید، لذت بردن از این منابع پروتئین در زمان 

میان وعده می تواند انتخاب خوبی باشد.
جفت کردن ماهی تان با کراکرهای سبوس دار می تواند یکی 

از بهترین میان وعده های سیرکننده باشد.
ماهی،  با  همراه  سیاه  گندم  بر  مبتنی  کراکرهای  از  استفاده 
قابل  را  شما  دریایی  غذاهای  بر  مبتنی  میان وعده  می تواند 

توجه و متعادل کند.
ماست یونانی یا دانه های اسکایر و چیا

هستند  لبنیات  بر  مبتنی  گزینه  دو  اسکایر  و  یونانی  ماست 
که مملو از پروتئین سیرکننده هستند ) یک وعده می تواند 
حدود ۱۷ گرم پروتئین فراهم کند ( و در حالت طبیعی خود 
قند کمی دارند) مراقب قند اضافه شده آنها باشید و از آنها 
بیشتری نسبت  پروتئین  یونانی معمولًا  پرهیز کنید(. ماست 
به ماست معمولی دارد، که یکی از دلایل جذاب بودن این 

میان وعده است.
میل کردن ماست کم قند یونانی یا اسکایر با دانه های چیا 
یا دانه های کتان آسیاب شده می تواند این میان وعده را 
سیر کننده تر کند، پس حتما این میان وعده را نیز در نظر 

داشته باشید.
سیب

خوردن سیب با پوست می تواند فیبر بدن شما را تامین کند. 
یک سیب متوسط حاوی ۴.۸ گرم فیبر است که حدود ۱۶ 
درصد DV است. به طور خاص، فیبر محلول، تخلیه معده 
را کند می کند و به این معنی است که به کاهش سرعت 
خروج غذا از معده کمک می کند. این اثر می تواند نقش 

کلیدی در تنظیم اشتها داشته باشد.
کراکر پنیر و غلات کامل

دوستداران پنیر می دانند که پنیر چقدر می تواند سیر کننده 
باشد. به عنوان منبع طبیعی پروتئین و مقداری چربی، این 
افزودنی بسیار کم کربوهیدرات )یا بدون کربوهیدرات( به 
خوبی با کراکرهای غلات کامل جفت می شود تا ترکیبی 
های  کربوهیدرات  برخی  و  فیبر  که  باشد  داشته  متعادل 
انرژی زا نیز فراهم می کند. برای بهره مندی از ماکروهای 
سیرکننده آن، نیازی به خوردن مقادیر زیاد پنیر ندارید، یک 

وعده یک اونس آن ۷ گرم پروتئین و ۱۱۴ کالری دارد.
کیوی

خوردن میوه می تواند از سیری حمایت کند، به خصوص 
است  ممکن  ها  میوه  شود.  مصرف  غذا  از  قبل  که  زمانی 
محتوای  زیرا  کنند  سیری  احساس  تا  کنند  کمک  افراد  به 
آب بالایی دارند و مقدار قابل توجهی فیبر سیرکننده دارند. 
می تواند  روزانه  غذایی  رژیم  در  کامل  میوه های  گنجاندن 
بعدی  غذایی  وعده های  در  کند  کمک  افراد  به  نهایت  در 
فیبر،  طبیعی،  شیرینی  مقداری  بخورند.کیوی  غذا  کمتر 
کربوهیدرات طبیعی و حتی کمی پروتئین ) ۱.۵ گرم در هر 

وعده کیوی ( را به شما ارائه می دهد.

میان وعده هایی سالم و خوشمزه که 
به شما احساس سیری می دهد

جزئیات اضافه شدن ۲ دهک درآمدی دیگر به پوشش بیمه ای رایگان بیمه سلامت

سنجش سلامت »رایگان« دانش آموزان عشایری

سرپرست اداره کل بیمه سلامت استان تهران جزئیات اضافه 
و  رایگان  بیمه ای  پوشش  به  دیگر  درآمدی  دهک  دو  شدن 

کاهش حق بیمه برای دهک های ۶ تا ۹ را تشریح کرد.
تا  یک  بیمه ای  دهک های  درخصوص  نژاد  محمدغلام  دکتر 
برنامه پنج ساله  بند الف ماده ۷۰ قانون  ۱۰ گفت: به استناد 
ششم توسعه افراد فاقد بیمه پایه سلامت، بیمه شدگان مناطق 
۲۰هزار  از  کمتر  جمعیت  با  شهرهای  و  عشایری  روستایی، 
نفر همچنین بیمه شدگان شهری صندوق بیمه همگانی سازمان 
جهت برخورداری از پوشش بیمه ای باید مورد ارزیابی وسع 

قرار گیرند.
وی افزود: بیمه رایگان برای دهک های ۴ و ۵ نیز به دهک های 
یک تا ۳ اضافه شد و در قالب بیمه ایرانیان صورت می گیرد.

غلام نژاد تاکید کرد: مشمولان دهک ۶ با پرداخت ۲۰ درصد 
با   ۷ دهک  ریال،   ۲۸۶۸۴۰۰ مبلغ   به  مصوب  بیمه  حق  از 

 ۴۳۵۹۶۰۰ مبلغ  به  بیمه مصوب  از حق  ۳۰ درصد  پرداخت 
ریال، دهک ۸ با پرداخت ۴۰ درصد از حق بیمه مصوب به 
مبلغ ۵۷۴۰۸۰۰ ریال، دهک ۹ با پرداخت ۵۰ درصد از حق 
بیمه مصوب و به مبلغ ۷۲۶۶۰۰۰ ریال، دهک ۱۰ با پرداخت 
۱۰۰ درصد از حق بیمه مصوب و به مبلغ ۱۴۳۵۲۰۰۰ ریال 

در صندوق بیمه ایرانیان تحت پوشش قرار می گیرند.
داد:  ادامه  تهران،  استان  سلامت  بیمه  کل  اداره  سرپرست 
صورت  به  می توانند  هستند  پایه  بیمه  فاقد  که  شهروندانی 
آدرس   به  شهروندی  سامانه  از  استفاده  و  غیرحضوری 
پیشخوان  دفاتر  به  مراجعه  با  یا   bimehsalamatiranian.ir
از مزایای  بیمه سلامت در سطح استان تهران  طرف قرارداد 

فوق بهره مند شوند.
بنابر اعلام پایگاه خبری سازمان بیمه سلامت؛ سامانه ۱۶۶۶ 
به صورت شبانه روزی آماده پاسخگویی به هموطنان است.

عشایر  آموزش  و  آموزشی  عدالت  توسعه  دفتر  سرپرست 
وزارت آموزش و پرورش از سنجش سلامت۳۰ هزار دانش 

آموز عشایری خبر داد.
آموزان  دانش  سنجش  امسال  اینکه  بیان  با  تیرگیر  علی 
عشایری به صورت رایگان انجام شد، اظهار کرد: بر اساس 
آماری که تا بیست روز پیش از آموزش و پرورش استثنائی 
دانش  هزار   ۳۰ به  نزدیک  کنون  تا  کردیم،  دریافت  کشور 

آموز عشایری سنجش شده اند.
به طور کلی ۲۲۴ هزار و ۵۰۴ دانش  اینکه  به  اشاره  با  وی 
آموز عشایری در کشور وجود دارد، ادامه داد: مشکل نیروی 

آن  با  پرورش  و  آموزش  که  است  مسائلی  از  یکی  انسانی 
امر  این  از  نیز  عشایری  جامعه  می کند.  نرم  پنجه  و  دست 

نیست. مستثنی 
عشایر  آموزش  و  آموزشی  عدالت  توسعه  دفتر  سرپرست 
این است  ما  تمام تلاش  افزود:  وزارت آموزش و پرورش، 
استفاده  عشایری کشور  جامعه  در  کیفیت  با  نیروهای  از  که 
کنیم چراکه دانش آموزان عشایری از بسیاری ابزارهایی که 
دانش آموزان روستایی و شهری برخوردارند ، محروم هستند 
و از این رو در راستای عدالت آموزشی و تربیتی از نیروهای 

با کیفیت در مدارس عشایری استفاده می کنیم.
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و  می شود  کشور  وارد  گرما  از  جدیدی  موج  آینده  هفته 
احتمال افزایش مصرف برق بالا می رود این در حالی است 
به رکورد ۷۳هزار و ۴۵۰  که روزهای گذشته مصرف برق 
مگاوات رسید. امسال، مصرف برق سال سخت و پر افت و 
خیزی را برای صنعت برق رقم زد؛ از یک سو گرمای بی 
سابقه و فراگیر و از سوی دیگر نا ترازی ۱۲ هزار مگاواتی 
خاموشی  تاکنون  وجود  این  با  برق.  صنعت  در  موجود 
خانگی به دلیل کمبود برق در هیچ یک از استان ها گزارش 
برق  صنعت  برای  هواشناسی  گزارش های  اما  است.  نشده 
کمی هشدار آمیز شده است چرا که در هفته آینده قرار است 
معلوم  و  کنیم  تجربه  را  سابقه  بی  گرمای  از  موج جدیدی 
نیست که مصرف برق رکورد ۷۳ هزار و ۴۵۰ مگاوات که 
گفته  یا خیر!به  را می شکند  تجربه کردیم  یکشنبه  روز  در 
سخنگوی صنعت برق این میزان مصرف در مقایسه با رکورد 
اوج مصرف سال گذشته که ۶۹ هزار و ۵۰۰ مگاوات بود، ۴ 
هزار مگاوات بیشتر است که این میزان حکایت از رشد ۵.۷ 

درصدی اوج مصرف برق دارد.
محدودیتی برای صنایع ایجاد نشد

کشوری  هر  توسعه  مقوله های  از  یکی  برق  صنعت  توسعه 
است که منجر به رشد اقتصادی و ارتقا سطح کیفیت زندگی 
مردم می شود. تجربه تلخ قطعی برق در سالهای گذشته مردم 
و  بود  کرده  دوباره  خاموشی های  و  ها  زمانبندی  نگران  را 
صنایع بیم قطعی برق را در روزهای کاری داشتند اما این 
نیفتاد و با توافقی بین وزارت نیرو و وزارت صمت  اتفاق 
برای گذر از تابستان بدون خاموشی و پایداری شبکه برق در 
زمان پیک منعقد شده است که براساس این توافق شهرک های 
صنعتی می توانند روز جمعه را به فعالیت بپردازند و به ازای 
ایجاد  محدودیت  برایشان  اعلامی  ساعت های  در  که  برقی 
فعالیت  بدون محدودیت  تعطیل  ایام  و  روز جمعه  می شود 
سالهای  صورتیکه  در  بنمایند؛  را  تولید  جبران  و  کنند 
گذشته ایام تعطیل برقی در اختیار شهرک های صنعتی قرار 
نمی گرفت و طرح جایگزینی روزهای تعطیل در نظر گرفته 

نشده بود.
سهم هریک از مشترکان برق چقدر است

روزهای گذشته  توانیر طی  مدیرعامل شرکت  آرش کردی 
با بیان اینکه بیش از ۳۵ درصد مشترکان کل کشور مشمول 
پاداش صرفه جویی شدند و به طور متوسط حدود ۲۱ درصد 
کاهش  قبل  سال  مشابه  دوره  به  نسبت  را  خود  مصرف 
داده اند، گفت: تا کنون مبلغ ۹۸۲ میلیارد تومان پاداش صرفه 

جویی برق به مشترکان پرداخت شده است.
اما باید دید سهم هر یک از مشترکان چقدر است؟ در رابطه 
با این موضوع عبد الامیر یا قوتی مدیرکل دفتر مشترکین و 
مدیریت مصرف شرکت توانیر به خبرنگار مهر می گوید: ۸۰ 
درصد از مشترکان خانگی بر مبنای الگوی مصرف، مصرف 
برق دارند که ۶۰ درصد مصرف برق را به خود اختصاص 
داده اند.وی ادامه داد: همچنین ۱۰ درصد از مشترکان تا یک 
و نیم برابر الگوی مصرف قرار دارند سهم مصرف برق این 
تعداد از مشترکان ۱۵ درصد و ۶ درصد از مشترکان مصرف 
برقشان به دو برابر الگو می رسد که ۱۲ درصد از مصرف برق 

را به خود اختصاص داده اند.

۴درصد مشترکان ۱۳ درصد
 برق را مصرف می کنند

 ۲۷۹ و  هزار  پنج  گفت:  ایران  گاز  ملی  شرکت  مدیرعامل   
روستا با ۳۰۷ هزار خانوار جمعیت و ۴۱ شهر با بیش از ۹۴ 
هزار خانوار در دو سال نخست دولت سیزدهم گاز رسانی 

شد.
 »مجید چگنی« در نشست خبری افزود: صنعت گاز، صنعتی 
مهم و کلیدی است و افتخارات به دست آمده در آن و رفاه و 
آسایش ایجادشده به واسطه نعمت گاز، مختص به یک دولت 
نیست، بلکه متعلق به همه دولت های پس از انقلاب و همه 

کارکنان و مدیران این صنعت است.
آخرین آمار در مدیریت گازرسانی و برنامه ریزی

وی گفت: با توجه به روند توسعه بالادستی در پالایشگاه های 
گاز کشور، زیرساخت های مربوط به توسعه شبکه گازرسانی 
هم توسعه یافته است و اکنون یک هزار و ۲۵۳ شهر و ۳۹ 

هزار و ۶۹۹ روستا از نعمت گاز طبیعی برخوردار هستند.
پنج  سیزدهم،  دولت  نخست  سال  دو  در  داد:  ادامه  چگنی 
هزار و ۲۷۹ روستا با ۳۰۷ هزار خانوار و ۴۱ شهر با بیش از 
۹۴ هزار خانوار گازرسانی شده اند. ۹۸.۶ درصد از جمعیت 
پوشش  تحت  روستایی  جمعیت  از  درصد   ۸۶.۳ و  شهری 
بر  میلیون مشترک )افزون  از ۲۷.۵  گازرسانی هستند و بیش 

۳۱ میلیون واحد( تحت پوشش گازرسانی قرار دارند.
آمار مصرف گاز در سال ۱۴۰۱

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران اظهار داشت: میزان مصرف 
 ۳۲ )تقریباً  مکعب  متر  میلیارد   ۷۵ حدود  نیروگاه ها  گاز 
درصد(،   ۳۱( مکعب  متر  میلیارد   ۷۱ بخش صنعت  درصد(، 
بخش  درصد(،   ۲۷( مکعب  متر  میلیارد   ۶۳ خانگی  بخش 
میلیارد متر مکعب )چهار درصد(، بخش حمل و  عمومی ۹ 
نقل ۹ میلیارد متر مکعب )چهار درصد( و بخش کشاورزی 

حدود ۴.۸ میلیارد متر مکعب )۲ درصد( است.
کرد:  خاطرنشان  نیروگاه،   ۱۵ به  گازرسانی  به  اشاره  با  وی 
در حال حاضر ۱۰۱ نیروگاه از نعمت گاز برخوردار هستند.

و  سیستان  استان های  گازرسانی  توسعه  درباره  چگنی 
بلوچستان و هرمزگان گفت: در این مدت هفت شهر و ۱۴۵ 
در  روستا   ۲۴ و  شهر  سه  و  بلوچستان  و  سیستان  در  روستا 
استان هرمزگان گازرسانی شدند و با توجه به تکالیف قانونی 
و برنامه های راهبردی ابلاغ شده، توسعه گازرسانی ادامه دارد.

سال  دو  در  مختلف  بخش های  در  سرمایه گذاری  حجم 
گذشته

چگنی توضیح داد: در بخش پروژه های گازرسانی روستایی 
و شهری حدود ۳۸.۶ همت، پروژه های انتقال گاز ۲.۹ همت، 
همت،   ۱۹.۶ به  نزدیک  گاز  توسعه  و  مهندسی  پروژه های 
و  پژوهش  ۲.۴ همت و بخش  گاز  پالایشگاه های  پروژه های 

فناوری ۴.۷ همت سرمایه گذاری انجام شده است.

پروژه های اولویت دار شرکت ملی گاز
تقویت شبکه شمال شرق کشور، پروژه هوشمندسازی شبکه 
گاز کشور )با هدف هوشمندسازی ۲۷ میلیون کنتور(، پروژه 
با  کم بازده  بخاری های  تعویض  طرح  جمله  )از  بهینه سازی 
بخاری های پربازده و تعمیر و جایگزینی اتصالات مفصلی(، 
مینی  واحدهای  احداث  )برنامه  روزمینی  ذخیره سازی 
الِ انِ جی و اسِ انِ جی به منظور مقابله با ناترازی گاز در فصل 
سرد(، مقاوم سازی )در مرحله نخست مراکز استان ها و سپس 
زیرمجموعه های آن ها با اختصاص بیش از هشت همت منابع 
مالی(، افزایش استحصال اتان از ۱۸ فاز گاز پارس جنوبی، 
ذخیره سازی زیرزمینی )پروژه شوریجه ۲ و پروژه سراجه ۲( 
پروژه های  عنوان  به  نفت  وزیر  معاون  که  بودند  مواردی  از 

اولویت دار شرکت ملی گاز از آن ها یاد کرد.
جمع آوری  درباره  که  کرد  تاکید  همچنین  نفت  وزیر  معاون 
گازهای فلر دو پروژه اصلاح فرایندها در سایت های ۱ و ۲ 

و مزایده گازهای فلر تعریف شده است.
دیپلماسی انرژی

برای  تاکنون  داد:  توضیح  انرژی  دیپلماسی  درباره  چگنی 
با  انجام شده،  مذاکره  بار  دو  با عراق  گازی  قرارداد  تمدید 
این کشور  تا سال ۲۰۲۶ میلادی قرارداد داریم و  نیز  ترکیه 

نیز علاقه مند به تمدید قرارداد است.
واردات  برای  نیز  ترکمنستان  با  همچنین  کرد:  اضافه  وی 
سه  در  کشور  این  به  بدهی  اصل  و  شده  انجام  مذاکره  گاز 
درباره  افزود:  مسوول  مقام  است.این  شده  پرداخت  قسط 
تجارت گاز با روسیه و عمان نیز مذاکراتی انجام شده است، 
کشورهای اروپایی نیز تمایل داشتند از طریق ترکیه به آن ها 

گازرسانی کنیم که نتیجه ای در بر نداشت.
افزایش صادرات گاز

گذشته  سال  در  گفت:  گاز  صادرات  افزایش  درباره  چگنی 
ترکیه  به  طبیعی  گاز  صادرات  افزایش  درصد   ۱۶ از  بیش 
الِ پی جی  صادرات  افزایش  درصد   ۲۲ از  بیش  و  عراق  و 

داشته ایم.
ضرورت بهینه سازی

ضرورت  بر  تاکید  با  ایران  گاز  ملی  شرکت  مدیرعامل 
و  صرفه جویی  هزینه  گفت:  گاز،  مصرف  بهینه سازی 
بیشتر  است.  سرمایه گذاری  هزینه  از  کمتر  بسیار  بهینه سازی 
صنایع انرژی برَ ما از فناوری های قدیمی استفاده می کنند که 
مصارف آن ها از متوسط جهانی بسیار بالاتر و بیش از چهار 

برابر متوسط جهانی است.
معماری  برای  شیوه هایی  از  جهان  سراسر  در  افزود:  وی 
اما  شود،  مصرف  انرژی  میزان  کمترین  که  می کنند  استفاده 
نمی شود.  رعایت  ایران  در  صرفه جویی  به  مربوط  قوانین 
مطابقت  جهانی  استانداردهای  با  باید  مصرف  الگوی 
همکاری  مستلزم  و  فرابخشی  موضوع  این  که  باشد  داشته 

وزارتخانه های مسکن و صمت است.

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران خبر داد:

گازرسانی به ۴۱ شهر و ۵۲۷۹ روستا در دو سال
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای لرستان گفت: ۸۴ میلیون متر  نخست دولت سیزدهم

پر  استان در حال حاضر  معادل ۴۰ درصد سدهای  مکعب 
آب است.

داریوش حسن نژاد اظهار کرد: ذخیره فعلی آب موجود در 
پشت سدهای استان نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۱۳ 
درصد افزایش را نشان می دهد و در حال حاضر مجموع آب 
ورودی  ۶ سد استان ۱۱.۲۳ مترمکعب بر ثانیه و آب خروجی 

۰.۰۴ متر مکعب بر ثانیه است.
حسن نژاد هم چنین حجم ۶ سد در حال بهره برداری استان 
را ۲۰۸ میلیون متر مکعب برشمرد و افزود: حجم سدهای در 
دست اجرا ۱۱۵، سدهای مطالعاتی ۵۱۰ و کل شبکه آبیاری 
آنها ۸ هزار هکتار است که در صورت تخصیص ۷۱ هزار 
و ۸۰۰ میلیارد ریال برای اجرای طرح های در دست اقدام به 

۳۵ هزار و ۷۰۰ هکتار می رسد.
وی ادامه داد: در حال حاضر ۱۰ شبکه پایاب سدهای استان 
تکمیل شده یا در حال اتمام است که ظرفیت آبی کردن ۲۶ 

هزار هکتار زمین کشاورزی را دارد.
به گفته وی شبکه پایاب سد مروک دورود برای آبی کردن 
پایاب ۶۵۰  اتمام رسیده، شبکه  به  هکتار  و ۳۰۰  هزار  سه 
هکتار سد کمندان ازنا آماده شده، یک هزارهکتار برای سد 
حوضیان الیگودرز و یکهزار و ۵۰۰ هکتار زمین نیز از شبکه 

های سد ایوشان آبی می شود.

مدیرکل نوسازی مدارس استان: 

تکمیل و بهره برداری از ۱۷۰ کلاس 

درس تا مهر امسال در لرستان
طرح   ۸۷ کرد:  اظهار  خبرنگاران  جمع  بهاروند  یونس 
مدرسه سازی در قالب ۵۰۱ کلاس درس در حال اجراست 
که ۶۷ طرح آن با ۱۷۰ کلاس درس تا آغاز سال تحصیلی 

جدید به آموزش و پرورش استان تحویل داده می شود.
لرستان  در  تخریبی  مدرسه   ۹۰۰ وجود  به  اشاره  با  وی 
افزود: در قالب تفاهم نامه با قرارگاه امام حسن مجتبی )ع( 
۱۱۵۰ مدرسه با ۳۵۰۰ کلاس درس و ۵۰ نمازخانه نوسازی 

می شود.
مدارس  ساماندهی  برای  پناهی  شهید  طرح  به  بهاروند 
کانکسی بالای ۱۰ دانش آموز اشاره کرد و گفت: ۱۶۸ طرح 
بنیاد  مشارکت  با  که  شده  مصوب  لرستان  در  پناهی  شهید 
برکت ۴۰ درصد این مدارس با پیشرفت بیش از ۵۰ درصدی 

ساخت تا مهر ماه تکمیل می شوند.
افزود:  لرستان  مدارس  تجهیز  و  توسعه  نوسازی،  مدیرکل 
نوسازی  برای  تجهیزات  تومان  میلیارد   ۶۰ گذشته  سال 
به  آن  تومان  میلیارد   ۶ که  شد  خریداری  لرستان  مدارس 

هنرستان ها اختصاص یافت.
وی ادامه داد: هم چنین سال گذشته ۳۸ میلیارد تومان از محل 
منابع استانی و ۳۸۰ میلیارد تومان اعتبار ملی برای نوسازی، 

توسعه و تجهیز مدارس لرستان اختصاص یافته است.

۴۰درصد از مخازن 
سدهای لرستان پر است

چهارشنبه 18 مرداد 1402- 22 محرم 1445 - 9 آگوست 2023 - شماره 6958

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین  ماده ۱۳  و  قانون  ماده ۳   آگهی موضوع 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140260318011004559 -1402/04/18 هیات موضوع 
سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
معارض  بلا  و  مالکانه  تصرفات  سرا  صومعه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 
شناسنامه   شماره  به  طاهر   فرزند  علی  پور  مهران  خانم  آقای/  متقاضی  
9294 صادره از صومعه سرا در ششدانگ  یک قطعه زمین مشتمل بر یکباب 
مترمربع پلاک  به مساحت 876/07   مزروعی(  و محوطه)مقداری  خانه  
423 فرعی  از 70 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 80 واقع در قریه 
شارم بخش 22 گیلان خریداری از  نسق موسی پور علی مطلق شارمی  

محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود چنانچه اشخاصی نسبت به  صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض 
داشته باشد می توانند از تاریخ اولین انتشار آگهی به مدت 2 ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول  اعتراض 

مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
یداله شهبازی- رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

م الف 910/1062
تاریخ انتشار اول:1402/05/04
تاریخ انتشار دوم:1402/05/18
******************

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140260318011004044 -1402/04/06 هیات موضوع 
سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
معارض  بلا  و  مالکانه  تصرفات  سرا  صومعه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 
شماره  به  کریم   فرزند  کلنگستانی  جلالی  پیام  خانم  آقای/  متقاضی  
زمین  قطعه  یک  ششدانگ   در  تهران  از  صادره   00126751 شناسنامه  
مشتمل بر اعیان احداثی به مساحت 155/69  مترمربع پلاک 1546 فرعی  
گوراب  قریه  در  واقع   56 پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   88 از 
محرز  زاده   نسرین  حمید  نسق  از   خریداری  گیلان   22 بخش  زرمیخ 

گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود چنانچه اشخاصی نسبت به  صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض 
داشته باشد می توانند از تاریخ اولین انتشار آگهی به مدت 2 ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول  اعتراض 

مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
یداله شهبازی- رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

م الف 910/1056
تاریخ انتشار اول:1402/05/04
تاریخ انتشار دوم:1402/05/18

*****************
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140260318011004559 -1401/04/18 هیات موضوع 
سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
معارض  بلا  و  مالکانه  تصرفات  سرا  صومعه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 
شناسنامه   شماره  به  طاهر   فرزند  علی  پور  مهران  خانم  آقای/  متقاضی  
9294 صادره از صومعه سرا در ششدانگ  یک قطعه زمین مشتمل بر یکباب 
مترمربع پلاک  به مساحت 876/07   مزروعی(  و محوطه)مقداری  خانه  
423 فرعی  از 70 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 80 واقع در قریه 
شارم بخش 22 گیلان خریداری از  نسق موسی پور علی مطلق شارمی  

محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود چنانچه اشخاصی نسبت به  صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض 
داشته باشد می توانند از تاریخ اولین انتشار آگهی به مدت 2 ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول  اعتراض 

مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
یداله شهبازی- رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

م الف 910/1062
تاریخ انتشار اول:1402/05/04
تاریخ انتشار دوم:1402/05/18

*****
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
هیات   1402/03/18 مورخه   140260318004001642 شماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 
علی  روشن  مالکانه  تصرفات  رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند 

عزیزی فرزند علی  مورد تایید قرار گرفت 
1-ششدانگ یک باب خانه و محوطه به مساحت 162/03 مترمربع به شماره 
پلاک فرعی 2351 مجزی از پلاک 45باقیمانده    از اصلی 18 واقع در 
به آدرس  غیره   و  اکبرقویم   علی  مالکیت   از  جوبن بخش  20 گیلان 

شهرستان رودبار- جوبن- محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض 
در  است  بدیهی   ، نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار-  اکبری

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/03
تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/05/18

م الف434
*****************

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

هیات   1401/12/02 مورخه   140260318004007063 شماره  رای  برابر 
های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات مالکانه راحله شاه 

محمدی لوشانی  فرزند جبار  مورد تایید قرار گرفت 
1-ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر اعیان احداثی به مساحت 281/95 
مترمربع به شماره پلاک فرعی 4989 مجزی از پلاک 237    از اصلی 4 
واقع در لوشان بخش  19 گیلان از مالکیت  جبار شاه محمدی  چگینی و 

غیره  به آدرس شهرستان رودبار- لوشان- محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض 
در  است  بدیهی   ، نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار-  اکبری

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/03
تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/05/18

م الف444 
********************

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

هیات   1402/03/07 مورخه   140260318004001441 شماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات مالکانه مهردادشفیع پور 

لاسکی   فرزند کریم  مورد تایید قرار گرفت 
به مساحت 644/35  بنای احداثی  با  1-ششدانگ یک قطعه زمین مشجر 
مترمربع به شماره پلاک فرعی 94 مجزی از پلاک 1باقیمانده    از اصلی 
26 واقع در سیاهرود بخش  20 گیلان از مالکیت  بشیرشفیع دخت   و غیره  

به آدرس شهرستان رودبار- سیاهرود- محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض 
در  است  بدیهی   ، نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار-  اکبری

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/03
تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/05/18

م الف446 
*****

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

اول  هیات   1402/04/20   -  140260318008002298 شماره  رای  برابر 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رودسر تصرفات مالکانه 

بلامعارض   خانم زهرا رضائی  فرزند احمد بشماره شناسنامه 3  صادره از 
رودسر  در ششدانگ  یک قطعه یکباب خانه و محوطه  به  مساحت 136/08  
مترمربع به شماره پلاک 535 فرعی قسمتی از    پلاک 13 فرعی از 76 
اصلی  واقع در گرجه پشت بخش 29 گیلان خریداری از  وارث مرحوم 

احمد رضائی   محرز گردیده است.
آگهی  روز   15 فاصله  به  دونوبت  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود 
مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی 
رسید  ظرف  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه   2
مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رییس اداره ثبت  اسناد و املاک رودسر- قربانی  

تاریخ انتشار اول 1402/05/03
تاریخ انتشار دوم 1402/05/18

م الف 841
***********

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

اول  هیات   1402/04/21   -  140260318008002306 شماره  رای  برابر 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رودسر تصرفات مالکانه 
  12 شناسنامه  بشماره  محمد  فرزند  محمدپور  رسول  آقای  بلامعارض   
صادره از رودسر  در ششدانگ  یک قطعه  زمین مشتمل بر بنای احداثی  
 5 از  مفروز  فرعی    355 پلاک  شماره  به  مترمربع    338/58 مساحت  به  
فرعی سنگ 57 اصلی   واقع در قریه دوستکوه بخش 29 گیلان خریداری 

از  محمد تکلمی    محرز گردیده است.
آگهی  روز   15 فاصله  به  دونوبت  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود 
مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی 
رسید  ظرف  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه   2
مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رییس اداره ثبت  اسناد و املاک رودسر- قربانی  

تاریخ انتشار اول 1402/05/03
تاریخ انتشار دوم 1402/05/18

م الف 845
*******

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

اول  هیات   1402/04/21   -  140260318008002303 شماره  رای  برابر 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رودسر تصرفات مالکانه 
  12 شناسنامه  بشماره  محمد  فرزند  محمدپور    آقای رسول  بلامعارض   
صادره از رودسر  در ششدانگ  یک قطعه زمین مشتمل بر بنای احداثی  
به  مساحت 251/74  مترمربع به شماره پلاک 356 فرعی مفروز از 5 فرعی 
سنگ 57 اصلی   واقع در قریه دوستکوه بخش 29 گیلان خریداری از  

محمد تکلمی    محرز گردیده است.
آگهی  روز   15 فاصله  به  دونوبت  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود 
مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی 
رسید  ظرف  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه   2
مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رییس اداره ثبت  اسناد و املاک رودسر- قربانی  

تاریخ انتشار اول 1402/05/03
تاریخ انتشار دوم 1402/05/18

م الف 844
*********

آگهی ماده 3 قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان 
و   3 ماده  اجرای  در  اینکه  نظر  به  اشرفیه  آستانه  رسمی  سند  فاقد  های 
غیره  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی و ماده 13 آیین نامه اجرایی آن متقاضی ذیل با ارایه اسناد 
نموده  مالکیت  اسناد مشاعی درخواست صدور سند  و  و مدارک عادی 
اند و پرونده  مورد نظر در هیات موضوع قانون مذکور مطرح و نهایتا 
منجر به صدور رای جهت اخذ سند مالکیت گردیده است لذا به استناد 
ماده 3 قانون مذکور در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع عموم 

آگهی می گردد.

ردیف1-  برابر رای به شماره  140260318006002221 هیات یک قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک آستانه اشرفیه تصرفات مالکانه بلامعارض 
نباتی حسن کیاده( فرزند )عیسی( به شماره شناسنامه  متقاضی )کیومرث 
)5070( کدملی 2739019645  صادره)آستانه اشرفیه( به صورت ششدانگ 
یک باب خانه و محوطه به مساحت )306/50( مترمربع   به شماره )14708( 
اصلی   107 از  فرعی   19 و   14 4و  و   1 از  قسمتی  اصلی   )107( از  فرعی 
بخش 14 گیلان واقع در آستانه -  بندر کیاشهر کوی شهید بهشتی بعد 
از بهداری شماره 2 خریداری از جهانگیر ولی نژاد محرز گردیده است.

لذا هر کس اعم از مجاورین و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به 
اصل و حدود مفروزی اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار آگهی 
و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به ثبت 
ماه    1 باید ظرف  متعرض  نمایند.  اخذ  و رسید  تسلیم  ملک   محل وقوع 
عمومی  دادگاه  دادخواست  تقویم  به  مبادرت  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از 
محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست  را به اداره ثبت محل تحویل 
دهد در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم قطعی دادگاه 
است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارایه نکند اداره 
ثبت محل باید مبادرت به صدور سند مالکیت نماید صدور سند مالکیت 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
رییس اداره ثبت اسناد و املاک آستانه اشرفیه- باقری مطلق

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/03
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/05/18

م الف 747
****

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

اول  هیات   1402/04/20   -  140160318008002283 شماره  رای  برابر 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رودسر تصرفات مالکانه 
  634 شناسنامه  بشماره  مرتضی  فرزند  فتحی  معصومه  خانم  بلامعارض   
مساحت  به   مزروعی  زمین  قطعه  یک  ششدانگ   در  رودسر   از  صادره 
از پلاک 220  به شماره پلاک 1054 فرعی  قسمتی  2300/55  مترمربع 
از    خریداری  گیلان   29 بخش  سرا  ناصر  در  واقع  اصلی    81 از  فرعی 

مرتضی فتحی    محرز گردیده است.
آگهی  روز   15 فاصله  به  دونوبت  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود 
مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی 
رسید  ظرف  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه   2
مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رییس اداره ثبت  اسناد و املاک رودسر- قربانی  

تاریخ انتشار اول 1402/05/03
تاریخ انتشار دوم 1402/05/18

م الف 815
********

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

اول  هیات   1402/04/12   -  140260318008002049 شماره  رای  برابر 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
تصرفات  رودسر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند 
مالکانه بلامعارض    خانم معصومه مسعودی الله رودی فرزند داود بشماره 
شناسنامه 2680197453  صادره از رودسر  در ششدانگ  یک قطعه زمین 
بنای احداثی  به  مساحت 246/84  مترمربع به شماره پلاک  بر  مشتمل 
6468 فرعی  قسمتی از پلاک 8 فرعی از 84 اصلی  واقع در قریه چافجیر 
بخش 29 گیلان خریداری از   مالک رسمی سید اصغر میرحیدری  محرز 

گردیده است.
آگهی  روز   15 فاصله  به  دونوبت  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود 
مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی 
رسید  ظرف  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه   2
مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رییس اداره ثبت  اسناد و املاک رودسر- قربانی  

تاریخ انتشار اول 1402/05/03 تاریخ انتشار دوم 1402/05/18
م الف 818

*********
تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد  آگهی ماده ۳ قانون 

سند رسمی شهرستان سیاهکل
نظر به اینکه در اجرای مواد  3، 15، 17، 18 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
نامه  آیین   13 ماده  و  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی 
اجرایی آن متقاضی ذیل   با ارایه اسناد و املاک  عادی  و اسناد مشاعی 
هیات  نظر در  مورد  پرونده  و   نموده  مالکیت   درخواست  صدور سند 
موضوع قانون مذکور مصوب 1390/09/20 مجلس شورای اسلامی مطرح 
لذا  است  مالکیت  گردیده  اخذ سند  به صدور رای جهت  منجر  نهایتا  
مراتب به استناد  ماده 3 قانون  مذکور در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت 

عمومی آگهی می گردد.
قریه کاجان سیاهکل سنگ اصلی 34 بخش 16 گیلان 

پلاک فرعی 377 مفروز از 9 در مالکیت آقای/ خانم اعظم علیخواه مقدم   
به مساحت 2546/70  بنای احداثی  با  ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل 

مترمربع از مالکیت آقا/ خانم حسین علیخواه
لذا هر کس اعم از مجاوران و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به 
اصل و حدود و مفروزی پلاک فوق واخواهی داشته باشد می تواند از 
تاریخ انتشار آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
شهرستان سیاهکل تحویل و ظرف مدت یک ماه به مراجع  قضایی صالحه  
دادخواست تسلیم و گواهی آن را به اداره متبوعه تحویل نماید  در غیر 
به  نسبت  مقررات  برابر  مذکور  قانون  انقضای مدت  از  پس  این صورت 

صدور سند مالکیت  نیز مراجع متضرر به دادگاه نخواهد بود.
رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان سیاهکل

 قاسم زاده
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/05/03
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/05/18

شناسه 721
*****

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

هیات   1402/04/19-  1402603180110046028 شماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی صومعه سرا تصرفات مالکانه و بلا معارض 
متقاضی  آقای/ خانم سید عبداله یعقوب پور  فرزند سید حمزه    به شماره 
شناسنامه  348 صادره از صومعه سرا در ششدانگ  یک قطعه زمین مسکونی  
) مقداری باغی (به مساحت 430  مترمربع پلاک 82 فرعی  از 7 اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک 10 واقع در قریه لشمر زمخ بخش 25 گیلان 

خریداری از  نسق فیض اله حبیب زاده   محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود چنانچه اشخاصی نسبت به  صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض 
داشته باشد می توانند از تاریخ اولین انتشار آگهی به مدت 2 ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول  اعتراض 

مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
یداله شهبازی- رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

م الف 910/1216 تاریخ انتشار اول:1402/05/18
تاریخ انتشار دوم:1402/06/01

*******************
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
ثبتی  حوزه  رسمی   سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 

شهرستان لاهیجان
هیات  مورخه  1402/03/31  رای شماره 140260318005001095  برابر 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک لاهیجان تصرفات 
کدملی   33 ش  ش  به   موسی   فرزند  زابلی   سعید  بلامعارض  مالکانه 
2722019991 صادره از لاهیجان -  نسبت به ششدانگ  یک قطعه زمین 
مشتمل بر بنا به مساحت 174/97 مترمربع که مقدار 9/20متر مربع ان در 
حریم نهر میباشد به  شماره پلاک فرعی 4718 مفروز و مجزی شده از 
پلاک یک فرعی از اصلی 17 واقع در قریه سوستان لاهیجان بخش 14 
گیلان به نشانی: لاهیجان - سوستان - کوچه خوشحال از مورد  مالکیت 

عبدالرحیم خوشحال محرز گردیده است.
میشود  آگهی  روز   15 فاصله  به  دونوبت  در  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
در صورتی که اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید  ظرف مدت یکماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول گواهی اقامه دعوا 

طبق مقررات سند مالکیت  صادر خواهد شد.
سرپرست ثبت  اسناد و املاک لاهیجان- عباس زاده   

تاریخ انتشار اول 1402/05/18
تاریخ انتشار دوم 1402/06/01   م الف 802



سه شنبه 18 مرداد 1402 -22 محرم 1445  -9 آگوست 2023 - شماره  66958

استان هااستان ها مدیریت زباله رهاشده در جاده اصلی یاسوج کدام سازمان است؟

از  انبوهی زباله روزانه در کنار جاده اصلی یاسوج و قبل   
ورود به سایت پسماند این شهر رها می شود که شهرداری 
مسوولیت آن را دهیاری ها دانسته و دهیاری ها هم شهرداری 

و برخی ها هم بخشداری ها را متولی می دانند.
کیلومتری   ۱۷ »پشُتهِ »دشت روم«  در  یاسوج  پسماند  سایت 
به  واقع شده که  نامناسب  مرتفع  مکان  در یک  یاسوج  شهر 
گفته کارشناسان خطرات زیانباری برای آب آشامیدنی شهر 

و محیط زیست دارد.
عامل  مدیر  از  را  یاسوج  جاده  کنار  در  ها  زباله  شدن  رها 
پسماند شهر یاسوج جویا شدم که وی پاسخ داد: »دهیاری ها 
کم کاری می کنند و لازم است برای انتقال زباله ها به سایت 
همکاری کنند« این درحالی است که معاون پایش اداره کل 
محیط زیست کهگیلویه و بویراحمد گفت: جمع کردن زباله 
های رها شده در کنار جاده اصلی ارتباطی به دهیاری ندارد 
چرا که دهیار مسوول پسماند »دهِ« است، همچنین این وظیفه 
درشهر، شهرداری و در جاده های مواصلاتی و منطقه ای با 

بخشداری مرکزی است.

»رحمت الله جهانشاهی« با اشاره به زباله های رها شده گفت: 
یاسوج  اصلی شهر  به جاده  که  پسماند  سایت  ابتدای جاده 
وصل می شود در ابتدای آن و کنار راه اصلی انبوهی از زباله 
های رها شده وجود دارد که نه تنها منظره خیلی زشتی دارد 

بلکه اثرات زیانباری برای بهداشت و محیط زیست دارد.
های  خانه  روم«  »دشت  روستای  در  داد:  ادامه  جهانشاهی 
منازل،  این  ساکنان  بر  علاوه  که  هست  زیادی  ویلایی 
گردشگران آن منطقه زباله های خود را تا ابتدای راه پسماند 
یاسوج  پسماند  سایت  ورودی  جاده  کنار  و  کنند  می  حمل 

قرار می دهند تا مدیریت و جمع آوری شود.
جاده  ابتدای  در  شده  رها  های  زباله  مدیریت  راهکار 

پسماند شهر یاسوج
وی گفت: بارها جمع آوری این زباله ها به شهرداری پیشنهاد 
بار پسماند رها شده در کنار جاده  این سازمان زیر  شده و 

نمی رود و متولی آن را دیگر سازمان ها می داند.
معاون پایش اداره کل محیط زیست یادآور شد: به شهرداری 
در  حمل  قابلیت  و  دار  چرخ  های  باکس  که  شد  پیشنهاد 

مکان یاد شده جانمایی شود تا رهگذران زباله ها را داخل 
پسماند  سایت  به  شهردرای  توسط  روزانه  و  داده  قرار  آن 

منتقل و تخلیه شود.
جهانشاهی تاکید کرد: با وجود باکس چرخ دار هر طبیعت 
گردی و رهگذری زباله خود را داخل آن قرار می دهد چرا 
نمی  رها  پراکنده  صورت  به  را  ها  زباله  افرادی  همین  که 
کنند مطمنا در جایگاه پیش بینی شده و قابل دسترسی قرار 

می دهند.
است  گردشگرپذیر  و  ما چهار فصل  استان  کرد:  اظهار  وی 
اما در بخش مدیریت پسماند و تفکیک زباله ها، رسانه ها، 
)مثل  متولی  نهادهای  و  زیست  محیط  مثل  ناظر  نهادهای 
یاسوج(  شهر  فرمانداری  و  بخشداری  دهیاری،  شهرداری، 
اداره کل محیط زیست  پایش  نکردند.معاون  به خوبی عمل 
پسماندها عمل  مدریت  در  بدرستی  کرد: شهرداری  تصریح 
تفکیک  برای  تلاشی  پسماند  مدیریت  همینطور  است  نکرده 
زباله از مبدا و جدایی زباله خشک از تر تاکنون انجام نداند.

و  کرد  اشاره  پسماند  کارگروه  مصوبات  به  جهانشاهی 
گفت: از تعداد مصوبات زیادی که صورت گرفت مهمترین 
خدماتی که انجام دادیم، توانستیم پسماند مراکز درمانی شهر 

یاسوج را ساماندهی کنیم.
استریل  از  پس  یاسوج  شهر  بیمارستانی  عفونی  های  زباله 

شدن به سایت پسماند منتقل می شوند
قبلا توسط  وی گفت: جمع آوری زباله های مراکز درمانی 
صورت  هم  تخلفاتی  و  نامناسب  که  شد  انجام  شهرداری 
گرفت اما برای اینکار شخصی را انتخاب کردیم که پسماند 

حدود ۱۴۰ شهر استان را مدیریت می کند.
پسماندها  کرد:  اظهار  زیست  محیط  کل  اداره  پایش  معاون 
ی عفونی بیمارستانی در حال حاضر بعد از جمع آوری در 
ابزار پزشکی( در  استریل کردن  برای  »اتوکلاو« ( وسیله ای 
مرکزی در بیمارستان شهید بهشتی یاسوج حرارت داده می 
شود که پس از بی خظر شدن به پسماند عادی تبدیل شده و 

به سایت پسماند شهر یاسوج منتقل می شوند.
مهم  موضوع  دهد  می  نشان  ایرنا،مشاهدات  گزارش  به 
بازیافت زباله)طلای سیاه( در این استان گردشگرپذیر مغفول 
از  یکی  ها  پسماند  مدیرت  کارشناسان  نظر  به  مانده چراکه 

مشکلات اساسی این خطه است.
پسماند  سایت  از  ایرنا  خبرنگار  بازدید  و  میدانی  با حضور 
جایگاه دفن زباله این سایت وضعیت نامطلوبی دارد و لازم 
مدیریت  برای  استان  ارشد  و  نظارتی  های  دستگاه  است 
اقدام  یاسوج  شهر  خصوص  به  ها  شهرستان  همه  پسماند 

کنند.

جای خالی سرمایه گذاران در 
جاذبه های گردشگری اردستان

گردشگر  جذب  برای  بالایی  ظرفیت های  دارای  اردستان 
گردشگری  توسعه  برای  لازم  های  ساخت  زیر  اما  است 

شهرستان مهیا نیست.
هزاره های  در  طولانی  قدمت  با  تاریخی  شهری  اردستان 
باستان است. هنوز هم در شهر می توان ردپای دین زرتشت 
و آتشکده ها را مشاهده کرد؛ اردستان به دلیل قرار گرفتن 
در مرکز کشور، نقطه کانونی گذر از شمال به جنوب و یا 

غرب به شرق است.
در  تأثیری  تابستان  ایام  در  اردستان  گرم  هوای  و  آب 
همچنین  است،  نداشته  و خارجی  داخلی  گردشگر  کاهش 
مورخان تاریخ، اردستان را یک شهر با آب وهوای متفاوت 
نیز دانسته اند؛ تاریخ باستانی شهر و وجود بناها و جاهای 
دیدنی مختلف، خود به تنهایی مهم ترین دلیل برای سفر به 

این منطقه زیبا از استان اصفهان است.
مسجد جامع اردستان، کاندیدای ثبت جهانی

این  تاریخی  آثار  مهم ترین  از  یکی  اردستان  جامع  مسجد 
شهر است که توسط معمار مشهور، »استاد محمود اصفهانی« 
ساخته شده، این مسجد یکی از قدیمی ترین مساجد ایران 
محسوب می شود که از آن به عنوان نخستین مسجد دوطبقه 
تاریخ اسلام و دومین مسجد چهار ایوانی جهان اسلام نیز 
یاد می کنند. این بنا در گذشته یک آتشکده بود که بعدها به 
مسجدی چهار ایوانی تبدیل شد. مسجد جامع اردستان که 
در دوره سلجوقی ساخته شده، در سال ۱۳۱۱ با شماره ثبت 

۱۸۰ به عنوان یکی از آثار ملی ایران به ثبت رسیده است.
قنات ۲ طبقه »مون« اردستان، تنها قنات ۲ طبقه جهان

قنات ۲ طبقه »مون« در محله ای با همین نام، در شهر دلربای 
اردستان قرار دارد، قنات مون را می توان به عنوان یکی از 
ایران و جهان معرفی کرد. همچنین  بی نظیرترین قنات های 
این قنات، تنها قنات ۲ طبقه در جهان است. طول قنات ۲ 
طبقه مون از مادر چاه تا مظهر، به ۳.۵ تا ۴ کیلومتر می رسد.

از ویژگی های منحصربه فرد و جالب توجه قنات ۲ طبقه مون 
این است که اگر مسیر هرکدام از طبقات قنات، به هر دلیلی 
مسدود شود، آب آن طبقه به طبقه دیگر هدایت خواهد شد.

مسجد جامع زواره
 ۱۵ در  و  زواره  مرکزی  بخش  در  زواره  جامع  مسجد 
به  توجه  با  شده؛  واقع  اردستان  خاوری  شمال  کیلومتری 
اسناد و مدارک تاریخی موجود، اولین مسجد چهار ایوانی 

ایران است که در دوره سلجوقی ساخته شده است.
مسجد جامع زواره در دوران سلجوقی ساخته شده و کار 
است.  یافته  پایان  قمری  هجری   ۵۳۰ سال  در  آن  ساخت 
بنا  بخش های  زیباترین  از  که  مسجد  این  محراب  قدمت 
محسوب می شود، نیز به سال ۵۵۱ هجری قمری بازمی گردد.

منطقه حفاظت شده کهیاز اردستان
مناطق حفاظت شده  این  از  یکی  کهیاز  منطقه حفاظت شده 
است که از جاهای دیدنی اردستان محسوب می شود. این 
منطقه در چند سال گذشته، برای حفظ طبیعت و گونه های 
گیاهی و جانوری، به منطقه حفاظت شده تبدیل شده است.

از  هکتار   ۴۲,۰۰۰ وسعت  با  کهیاز  ممنوع  شکار  منطقه 
جاهای دیدنی اردستان است، این منطقه متشکل از دشت ها، 
دارای آب  متعدد است. کهیاز که  ماهورهای  تپه  و  کوه ها 
و هوای نیمه خشک و بیابانی است، از سال ۱۳۸۱ به عنوان 
منطقه  به   ۱۳۸۹ سال  در  و  شد  اعلام  ممنوع  شکار  منطقه 

حفاظت شده ارتقا یافت.
تل شیطان، منطقه ای بکر در دل کویر اردستان

کویر تل شیطان با ۱۳۱۱ کیلومتر مربع مساحت و طول ۵۷ 
کیلومتر در فاصله ۲۰ کیلومتری شهر زواره واقع شده، کویر 
به  و شنزارها  رمل ها  آن  از  بعد  و  تاغزارها شروع شده  با 
تل  تپه  به  نمک  کویر  از  بعد  کیلومتر   ۱۵ می خورد.  چشم 
شیطان خواهیم رسید که به سبب وجود همین تپه، بسیاری 

این کویر را نیز به این نام می شناسند.
لزوم توجه به سرمایه گذاری در حوزه گردشگری در 

بخش کویری اردستان
فرهنگی، گردشگری  میراث  اداره  بهشاد، سرپرست  نرگس 
در  مهر  خبرنگار  با  گفت وگو  در  اردستان  دستی  و صنایع 
تعدد  به دلیل  اردستان  شهرستان  داشت:  اظهار  رابطه  این 
بناهای  و  بوده  گردشگری  مستعد  بسیار  تاریخی،  بناهای 
تاریخی و میراثی همچون مسجد جامع، قنات ۲ طبقه، کاخ 
سرهنگ آباد، کاروانسرای ظفرقند و نظایر آن از مکان هایی 

هستند که می توان در جهت گردشگری از آن ها بهره برد.
وی افزود: از لحاظ کویرگردی و طبیعت گردی به واسطه 
اینکه شهرستان اردستان آب و هوای کویری و کوهستانی 
کوهستانی  و  روستایی  مناطق  در  بکر  طبیعت  و  دارد 
شهرستان مستعد گردشگری بوده و مورد توجه گردشگران 

زیادی نیز قرار می گیرد.
سرپرست اداره میراث فرهنگی اردستان تاکید کرد: متأسفانه 
کویری  مناطق  گردشگری  قابلیت  برای  باید  که  آن چنان 
ویژه ای  طرح  یک  اگر  که  نشده  سرمایه گذاری  شهرستان، 
ارائه شود، هم قانون مند بوده و هم به می توان  برای کویر 
آن  قابلیت های  از  و  کرد  نگاه  آن  به  سرمایه  یک  دید  به 

استفاده برد.
ظرفیت های  برخی  بودن  ناشناخته  به  اشاره  با  بهشاد 
اقدامات  از  یکی  کرد:  خاطرنشان  شهرستان،  گردشگری 
شد،  انجام  گردشگری  زمینه  در  امسال  نوروز  که  خوبی 
راه اندازی سایت گردشگری شهرستان است که یک اتفاق 
و  بوده  شهرستان  گردشگری  حوزه  برای  خوب  رویداد  و 
شهرستان  گردشگری  قابلیت های  بتوانیم  که  می رود  امید 
را از ناشناختگی در آوریم.سرپرست اداره میراث فرهنگی 
اردستان بیان کرد: این همایش ها و رویدادهایی که توسط 
مسئولان شهرستان و در راستای گردشگری برگزار می شود 
افرادی که وارد شهرستان می شوند  این است که  با هدف 
شد:  یادآور  هستند.وی  گردشگری  سفیر  یک  به عنوان 
از  اوقات  گاهی  ما  فرزندان  حتی  نیز  شهرستان  سطح  در 
ظرفیت های گردشگری و بناهای تاریخی شهرستان بی اطلاع 
و  آموزش  ادارات  به  بخشنامه ای  راستا  این  در  که  هستند 
بناهای  با  بتوانیم که دانش آموزان را  تا  پرورش ابلاغ شده 
برای  سفیر  یک  به عنوان  تا  کنیم  آشنا  شهرستان  تاریخی 

معرفی به دیگران باشند.

صادرات ۱.۲ میلیارد دلاری از
 گمرک جلفا در دولت سیزدهم

 مدیرکل گمرک جلفا اعلام کرد: یک میلیارد و ۲۱۷ میلیون 
آغاز  از  گذشته  سال   ۲ در  جلفا  گمرک  از  دلار صادرات 

دولت سیزدهم انجام شده است.
مدت  با  مقایسه  در  افزایش  این  کرد:  اظهار  خلیلی  محمد 
افزایش  قبل ۱۳درصد  دولت  در  آن  از  قبل  سال   ۲ مشابه 

یافته است.
وی افزود: ۹ کشور اول عمده کالاهای صادراتی از گمرک 
جلفا به ترتیب ترکیه، جمهوری آذربایجان، ارمنستان، عراق، 
بوده  قزاقستان  و  ترکمنستان  افغانستان،  روسیه، گرجستان، 

است.
حقه  درآمدهای  تحقق  با  نیز  جلفا  گمرک  عمومی  درآمد 
دولتی ۳۸هزار و ۶۹۱ میلیارد ریال به خزانه واریز شده که 

۵.۶۴ برابر افزایش نشان می دهد.
وی ادامه داد: مطالبات معوقه گمرک جلفا نیز به مبلغ ۸۱۶ 
میلیارد و ۵۵۳ میلیون ریال محقق شده و به حساب خزانه 

واریز شده که ۱.۲۵ برابر افزایش یافته است.
از گمرک جلفا در دولت  میلیارد دلاری  صادرات ۱.۲ 

سیزدهم
خلیلی خاطر نشان کرد: یکهزار و ۵۰۰ فقره ردیف مرزی 
کالاهای متروکه سنواتی نیز به ارزش ۲هزار و ۵۴۴ میلیارد 

ریال تعیین تکلیف شده است.
وی همچنین گفت: رفع مشکل شرکت تولیدی نیرو محرکه 
ارس خودرو دیزل که در دیدارهای اخیر رییس جمهوری 
مطرح شده بود و افزایش درآمد منطقه آزاد ارس با موافقت 
به  بازرگانی  سود  ۱۵درصدی  تخفیف  وجه  واریز  برای 
بلوکه شدن سرمایه شرکت  از  و جلوگیری  منطقه  حساب 
از دیگر اقدامات گمرک جلفا در دولت سیزدهم بوده است.

مدیرکل گمرک جلفا اضافه کرد: افتتاح ایکس ری خودرویی 
برای  در امور مسافری گمرک جلفا و اکنون اخذ موافقت 
تامین اعتبار ایکس ری کامیونی در پایانه مرزی با بیش از 

۱۲۰ میلیارد تومان اعتبار مشخص شده است.
جلفا  گمرک  از  صادراتی  کالاهای  عمده  همچنین  خلیلی 
را در سال جاری تخته و الوار، کشنده های مستعمل، مواد 
اولیه سیگار، ام دی اف خام و مواد اولیه واحدهای تولیدی 

است.
 پایانه مرزی جلفا مرز مشترک بین جمهوری اسلامی ایران 
با  جلفا  گمرک  و  است  )نخجوان(  آذربایجان  و جمهوری 
سابقه بیش از یک قرن با وسعت ۵۰۰ هکتار از نظر امکانات 
بزرگترین گمرکات  از  بزرگ کالا یکی  انبارهای  و داشتن 

کشور است.
مشترک  مستقل  های  تاسیس جمهوری  از  قبل  این گمرک 
المنافع در انتهای مسیر قطار شوروی ـ جلفا قرار گرفته بود 
و حجم عظیمی از کالاهای ورودی به کشور از طریق راه 

آهن از این مسیر وارد کشور می شد.
پس از تشکیل جمهوری های مستقل اتحاد جماهیر شوروی 
این گمرک با جمهوری خود مختار نخجوان هم مرز شده 

است.
گمرک منطقه آزاد ارس که تحت نظر گمرک جلفا است، 
و  صادراتی  و  وارداتی  کالاهای  گمرکی  تشریفات  همه 
مثبت  انجام می دهد و عملکرد  را  منطقه  این  ترانزیتی در 
گمرک در این منطقه در توسعه آن نقش مهمی داشته است.

)جلفا  ریلی  امکانات  به  دسترسی  واسطه  به  جلفا  گمرک 
- تهران( و نزدیکی به کشورهای CIS ) مشترک المنافع ( 
و نیز به دنبال فعالیت منطقه آزاد ارس مورد توجه تجار و 

بازرگانان قرار گرفته است.
 ۱۳۵ شرقی  آذربایجان  مرکز  تبریز  با  گمرک  این  فاصله 

کیلومتر است.

مدیرکل بیمه سلامت استان:
هزینه درمان ۲۴۰۰۰ بیمار خاص و 
صعب العلاج کرمانشاه »رایگان« شد

شدن  دار«  »نشان  از  کرمانشاه  استان  سلامت  بیمه  مدیرکل 
داد  خبر  استان  صعب العلاج  و  خاص  بیمار   ۶۰۰ و  هزار   ۲۴
و افزود: هزینه های داروی و درمان این افراد در مراکز دولتی 

رایگان است.
به  اشاره  با  کرمانشاه،  در  حضور  با  تحویلیان  رضا  دکتر 
اقدام شجاعانه دولت سیزدهم در اجرای طرح رایگان کردن 
در  گفت:  صعب العلاج،  و  خاص  بیماران  درمان  هزینه های 
گذشته تنها هزینه درمان پنج بیماری رایگان بود، اما در این 
به  تعداد  این  اقتصادی  تنگناهای  و  تحریم ها  علی رغم  دولت 

۱۰۷ بیماری رسیده است.
های  بیماری  سوختگی،  انواع  دیابت،  سرطان،  انواع  وی 
و  اتُیسم  درمان،  به  مقاوم  صرع  مزمن،  روان  و  اعصاب 
در  کرد:  تصریح  و  عنوان  ها  بیماری  این  جمله  از  را   SMA
حال حاضر با اجرای این طرح در صورت »نشان دار« شدن 
مراکز  در  آنها  درمان  های  هزینه  بیماری،   ۱۰۷ این  مبتلایان 

دولتی رایگان خواهد بود.
خاص  بیماران  شدن  دار  نشان  نحوه  خصوص  در  تحویلیان 
طرح،  این  در  گرفتن  قرار  پوشش  تحت  و  العلاج  صعب  و 
گفت: در مرحله نخست افراد برای اینکه بدانند بیماری آنها 
در لیست این ۱۰۷ بیماری قرار دارد یا نه، باید به سایت بیمه 
http://www.ksh.io.gov.irمراجعه  آدرس  به  استان  سلامت 
کرده و در لیستی که در سایت بارگذاری شده بیماری خود 

را پیدا کنند.
وی افزود: در صورتی که بیماری افراد جزو این ۱۰۷ بیماری 
قرار داشت، در مرحله بعد افراد باید به سامانه شهروندی بیمه 
 http://www.bimehsalamatiranian.ir آدرس  به  سلامت 
مراجعه کرده و در قسمت ثبت بیماران صعب العلاج نسبت 

به ثبت نام اقدام کنند.
بیمه  از  اعم  بیمه  نوع  هر  با  بیماران  تمام  تحویلیان  گفته  به 
در  توانند  می  و...  مسلح  نیروهای  اجتماعی،  تامین  سلامت، 

این طرح ثبت نام کنند.
معاونت  ازسوی  مدتی،  از  پس  ادامه  در  گفت:  مسئول  این 
تماس  شده  نام  ثبت  افراد  با  پزشکی  علوم  دانشگاه  درمان 
معاونت  این  به  را  خود  بیماری  مدارک  تا  شود  می  گرفته 

تحویل دهند.
تحویلیان گفت: با تحویل این مدارک و در صورت تایید آن 
افراد »نشان  پزشکی،  علوم  دانشگاه  درمان  معاونت  سوی  از 
آنها  دارویی  و  درمانی  هزینه های  پس  این  از  و  شده  دار« 

رایگان خواهد بود.
 ۲۴ اکنون  هم  کرمانشاه  استان  سلامت  بیمه  مدیرکل  گفته  به 
»نشان  استان  در  العلاج  صعب  و  خاص  بیمار   ۶۰۰ و  هزار 

دار« شده اند.

پایه های لرزان مدیریت ورزش گنبدکاووس؛ ۶ سال ۶ مدیر

توانمند سازی سه هزار و ۵۰۰ مددجوی کمیته امداد مازندران

به پایتخت ۲ رشته پرطرفدار سوارکاری و   گنبدکاووس که 
والیبال در کشور مشهور است و ورزشکاران مدال آور قابل 
توجهی در سطح ملی و بین المللی دارد در حوزه مدیریت 
به طوری که طی  نیست  برخوردار  ثبات  از  ورزش و جوانان 
دیده  اداره  این  ریاست  مسند  بر  را  مدیر   ۶ سال   ۶ حدود 
بر  غفاری«  »ابراهیم  دهه ای   ۲ حدود  طولانی  است.ریاست 
که  اقداماتی  و  گنبدکاووس  جوانان  و  ورزش  اداره  مسند 
در حوزه زیرساخت های ورزشی ایجاد کرد، شاید به آسانی 
شهرستان  این  دوست  ورزش  و  ورزشکار  اهالی  خاطر  از 
از  همواره  گنبدکاووس  ورزش  جامعه  از  بخشی  اما  نرود 
خود  دورهمی های  و  محافل  در  ریاست  این  شدن  طولانی 
ابراز  گلستان،  استان  و  شهرستان  ارشد  مدیران  نزد  در  یا  و 

گلایه می کردند.
ورزش  خودش،  گفته  به  که  ورزشی  مدیر  این  نهایت  در 
گنبدکاووس را از کودکی به بلوغ رساند در ۱۵ بهمن ۱۳۹۶ 
جای خود را به محمدعلی رحیمیان داد اما جانشین وی تنها 
اداره ورزش و جوانان  بر مسند ریاست  پنج ماه و ۱۰ روز 
مدیر  به  را  خود  جای  زود  خیلی  و  نشست  شهرستان  این 

بعدی یعنی حجت الله یوسفی داد.
رحیمیان ۲۴ تیرماه ۱۳۹۷ درمراسم تکریم خود علت تغییرش 
را ایستادن در مقابل سهم خواهی دیگران اعلام کرد و گفت: 
ورزش  درحوزه  همراهی ها  و  همدلی ها  برخی  وجود  با 
این  ورزش  مشکل  بزرگترین  خواهی  سهم  گنبدکاووس، 
آن  و  دارم  که  اعتقادی  براساس  افزود:  است.وی  شهرستان 

آنان  رضایت  کسب  و  ورزشکاران  و  مردم  به  خدمت  نیز 
سهم  دنبال  به  همدلی،  کنار  در  که  کسانی  مقابل  در  است، 
نیز  تلخی  بهای سنگین و  ایستادم و  یا هستند،  بوده  خواهی 

بابت این اعتقاد دادم.
به  شدم  معارفه  که  اول  روز  از  کرد:  تصریح  رحیمیان 
باید  هدف  که  گفتم  ورزشی  هیات های  روسای  و  همکاران 
باشید  دنبال سهم خواهی  اگر  و  باشد  مردم  به  فقط خدمت 
این  ورزش  ظرفیت های  و  خدمتگزاری  فرصت های  قطعا 

شهرستان هدر می رود و می سوزد.
وی ادامه داد: گنبدکاووس در ورزش قهرمانی بالاترین سهم 
)حدود ۶۰ درصد( را در استان گلستان دارد و رشد و توسعه 

این جایگاه قطعا نیازمند همدلی و همراهی بیشتر است.
بود  جوانان  و  ورزش  اداره  بعدی  مدیر  یوسفی  الله  حجت 
که مدت مسوولیت او حدود سه سال و هشت ماه بود و در 
این مدت اقدامات و پیگیری های خوبی نیز در حوزه تکمیل 
پروژه های ورزشی و افتخارآفرینی ورزشکاران این شهرستان 
صورت گرفت.با این حال این مدیر هم به یکباره جای خود 
 ۲ این  تکریم  و  معارفه  مراسم  و  داد  عرفانیان  علی  به  را 
مدیر ۱۵ اسفند ۱۴۰۰ انجام شد.مدیر جدید گنبدکاووس اما 
کوتاهترین سابقه مدیریتی در ورزش و جوانان گنبدکاووس 
 ۲۴ در  روز   ۱۰۰ از  کمتر  در  و  داد  اختصاص  خود  به  را 
خرداد ۱۴۰۱ جای خود را به ساسان معین داد و بدون ذکر 
دلایل خاصی برکنار شد.رییس جدید اداره ورزش و جوانان 
گنبدکاووس هم که از آغاز فعالیت شعار مبارزه با فساد را 
ورزش  اهالی  گفته  به  و  بود  داده  قرار  خود  کار  سرلوحه 
 ۱۴ از  کمتر  در  و  داد  را  مبارزه  این  تاوان  شهرستان،  این 
معارفه  مراسم  که  سپرد  عجم«  »جواد  به  را  خود  جای  ماه 
رییس جدید در سکوت رسانه ای برگزار شد.آنچه از اهالی 
مجازی  فضای  شبکه های  در  و  شنیده  گنبدکاووس  ورزش 
این  سوارکاری  هیات  تغییر  می شود،  داده  بازنشر  نیز  منطقه 
دلیل  موضوع،  این  با  مسوولان  برخی  مخالفت  و  شهرستان 
گنبدکاووس  جوانان  و  ورزش  اداره  رییس  برکناری  اصلی 
بوده است.با این حال آنچه برای ورزش پرآوازه گنبدکاووس 
و فعالان این حوزه اهمیت دوچندان دارد، ثبات در مدیریت 
لطمه  آن  ورزشکاران  و  ورزش  جامعه  تا  است  اداره  این 
نبینند.گنبدکاووس با افزون بر ۴۰۰ هزار نفر جمعیت دومین 

شهرستان بزرگ استان گلستان است.

با  گفت:  مازندران  خمینی)ره(  امام  امداد  کمیته  مدیرکل 
حمایت دولت سیزدهم و تسهیلات ارائه شده سه هزار و ۵۰۰ 
مددجوی کمیته امداد مازندران توانمند سازی شده و از چرخه 

حمایتی کمیته امداد خارج شدند.
رجایی  شهید  اردوگاه  در  خبری  نشست  در  معافی  میثم   
امداد  کمیته  مددجویان  سازی  توانمند  کرد:  بیان  فریدونکنار 
با  اولویت های مهم مجموعه محسوب می شود که  از  یکی 

حمایت دولت سیزدهم این امر تداوم می یابد.
افراد  مازندران  امداد  وی گفت: ۶۵ درصد مددجویان کمیته 
سالمند هستند اما برای توانمند سازی فرزندان این مددجویان 
در حدود سه  داشت:  اظهار  دارد.وی  برنامه  امداد  کمیته  هم 
سال اخیر کمیته امداد مازندران حدود ۵۰ هزار فرصت شغلی 
با تسهیلات دو هزار و ۸۰۰ میلیارد تومانی در استان مازندران 

ایجاد کرده است که این رویه ادامه دار خواهد بود.
بنیان  دانش  حوزه  در  اشتغال  اهمیت  به  توجه  با  افزود:  وی 
کمیته امدادمازندران در سالجاری ۱۰ طرح دانش بنیان را به 

مرحله بهره برداری خواهد رساند.

احداث یک هزار و ۵۳۷ مسکن در دستور کار
داشت:  بیان  مازندران  خمینی)ره(  امام  امداد  کمیته  مدیرکل 
با توجه به ماموریت کمیته امداد در حوزه اشتغال، مسکن و 

ازدواج در حال حاضر کمیته امداد مازندران با حمایت بسیج 
سازندگی و بنیاد مسکن یک هزار و ۵۳۷ خانه برای مددجویان 
احداث خواهد کرد که از این تعداد ۲۰۰ خانه در هفته دولت 

امسال افتتاح خواهد شد.
امداد  کمیته  مددجوی   ۵۰۰ و  هزار  سه  سازی  توانمند 

مازندران
معافی افزود: همچنین در سالجاری کمیته امداد مازندران ۵۳۰ 
سری جهیزیه به زوج های جوان که شامل پنج کالای اساسی 

بوده است، تقدیم کرده است.
این مقام مسئول گفت: کمیته امداد مازندران ۱۶ هزار دانش 
آموز و دانشجو را تحت پوشش دارد که از این تعداد ۳۰۰ نفر 

نخبه علمی می باشند.
کمیته امداد امام خمینی)ره( ۸۳ هزار مددجو را تحت پوشش 
دارد که ماهانه ۶۵ میلیارد تومان و سالانه حدود ۸۰۰ میلیارد 

تومان این مددجویان مستمری دریافت می کنند.
جمعیت  نفر  هزار   ۲۰۰ و  میلیون  سه  دارای  مازندران  استان 

است.

آگهی مفقودی 
 برگ سبز   و سند کمپانی خودروی سواری 
رنگ خاکستری    تیپ TU5  مدل 1395  رانا 
به   82 م   867  -46 ایران  انتظامی  شماره  به 
شاسی:  شماره   163B0276855 موتور  شماره 
NAAU01FEXGT142996 به مالکیت شهربانو 
مفقود   2593459409 ملی  کد  به  رابونیک 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
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اولین بازی های فصل استقلال در لیگ برتر؛
 از سال های بدون باخت تا 

شکست های پرشمار در آغاز لیگ

رویاپردازی رئال، این بار بدون بنزما
 کارلتو و یک فصل پر از معما

بچه های خوب فقط در فیلم ها برنده می شوند

من جواد نکونام از هیچ کس نمی ترسم
 استقلال از پشت شیشه مغازه ها خریدهای دیگران را تماشا می کند

گفت:  استقلال  تیم  سرمربی  نکونام  جواد 
برای  منفی  جو  عده ای  کار  شروع  همان  از 
استقلال درست کردند. ببینید بعضی باشگاه ها 
فصل قبل چه آپشن هایی در قرارداد بازیکنان 
داشتند و حتی کار به دعوا کشید و نزدیک بود 

با جدایی تمام شود.
توضیحاتی  استقلال  سرمربی  نکونام  جواد 
از  پیش  تیم  این  وضعیت  آخرین  درباره 
شروع لیگ برتر داد. گفت وگوی او را در زیر 

می خوانید:
نقل  درباره  بحث  همچنان  نکونام  آقای 
بعضی ها  است.  زیاد  استقلال  انتقالات  و 
مدعی شده اند این تیم فقط ۴ بازیکن از 

دست داده و اتفاقی رخ نداده است!
قایدی  مهدی  داشتم  تاکید  اول  روز  همان  از 
و محمد محبی حفظ شوند اما این اتفاق رخ 
دو  این  هجومی  عملکرد  آمار  به  شما  نداد. 
بازیکن نگاه کنید. قایدی ۱۲ گل زد و ۴ پاس 
گل داد. سهم محبی هم ۸ گل و ۴ پاس گل 
بازیکن  دو  این  داشتند  دوست  بود.هواداران 

احترام  به تصمیم شان  هم  ما  و  رفتند  هر حال  به  ولی  بمانند 
را که  می گذاریم. در خط دفاعی هم سیلوا و عارف غلامی 
انجام داده اند، از دست دادیم. حالا  هرکدام حدود ۳۰ بازی 
چطور ممکن است بعضی ها بگویند بازیکنی از دست نداده ایم 
و چیزی نشده! از سوی دیگر، حسینی دیر به تیم اضافه شد 
و سعید مهری مهمترین روزهای بدنسازی را از دست داد که 
این هم به خاطر سهل انگاری صورت گرفته بود. متاسفانه رضا 
میرزایی هم رباط صلیبی پاره کرد و تا نیم فصل کنار ما نیست. 
چهل درصد تیم پارسال رفته اند، سرمربی هم نسبت به سلیقه 
اش حق دارد چند بازیکن جدید بیاورد و چند بازیکن را کنار 
بگذارد. تا اینجا ما حداقل به ٧-۸ بازیکن در حد نام استقلال 
نیاز داریم. اینکه بعضی ها با بی ملاحضگی و ساده لوحانه چنین 
صحبت هایی می کنند، قابل باور نیست. من سخنم با هواداران 
استقلال است؛ آنها باهوش هستند و همه چیز را درک می کنند. 
به جای اینکه مشکل را حل کنیم می خواهیم صورت مسئله را 
پاک کنیم و بگوییم مربی دروغ می گوید، ما بازیکن داریم! اگر 
دوستان تان سرمربی بودند جرات داشتید این حرف ها را بزنید؟ 
من یک مثال بزنم. اگر همین اتفاق در تیم رقیب ما می افتاد و 
مثلا پرسپولیس ترابی و صادقی به همراه گولسیانی و پورعلی 
گنجی را از دست می داد، آیا یک پرسپولیسی مصاحبه می کرد 
بازیکن داریم؟! در  نیفتاده و خدا را شکر  اتفاقی  و می گفت 
حالی که پیشکسوت استقلال، خودش تیم ما را ارنج می کند 
و دست آخر هم می گوید حالا قایدی و محبی رفته اند ایرادی 
ندارد که! این حرف ها کارشناسی و فوتبالی نیست. نمی دانم 
چرا دوستان درباره شکل آماده سازی استقلال حرف نمی زنند؟ 
سه اردوی پیش فصل ما کنسل شد. دو اردوی داخلی داشتیم 
یا یک اردوی خارجی مدنظرمان بود که هیچکدام جور نشد. 

پس تیم شما هنوز کامل نشده است؟
اگر به بعضی دوستان برنمی خورد، استقلال در فاصله ۶ روز 
تا شروع لیگ هنوز در بعضی پست ها با کمبود بازیکن مواجه 
جابجا  مختلف  پست های  در  را  بازیکنان  مجبوریم  ما  است. 
کنیم. ما نتوانستیم چند بازیکن داخلی مورد نظرمان را جذب 
بعضی  باشیم.  خارجی  بازیکن  دنبال  فقط  مجبوریم  و  کنیم 
بازیکنان دیر به تیم اضافه شده اند و برای شروع لیگ برتر آماده 
نیستند. قانون طوری نوشته شده که تیم ها در لیست خود فقط 
خاطر  به  ببینید  باشند.  داشته  می توانند  بزرگسال  بازیکن   ۱۹
همین تصمیمات خلق الساعه چند فوتبالیست بدون تیم مانده 
اند. من نمی دانم آیا از بزرگان فوتبال ایران مثل حسن روشن، 
علی دایی، خداداد عزیزی و... هم برای وضع چنین قوانینی 
مشورت گرفتند؟ قانون فوتبال را باید بزرگان فوتبال بنویسند. 
جالب است شنیده ام بعضی دوستانی که این قوانین را وضع 
کرده اند تیم شان را به بالاترین نرخ بسته اند و حالا که تیم شان 
قرارداد  و  بودجه  سقف  و  قانون  این  می گویند  شده  تکمیل 

نمی شود شما  می کنند.  را رصد  این چیزها  مردم  دارد!  ایراد 
قانونی را که خودت تایید کرده ای، پاره کنی و بگویی حتما 

که نباید اجرا شود! 
یاسین  اللهی،  عزت  چون  بازیکنانی  نام  شما  لیست  در 
مسعود  زاده،  حسین  امیرحسین  اسدی،  رضا  سلمانی، 
ریگی، سامان فلاح، عارف آقاسی به علاوه چند بازیکن با 

کیفیت دیگر وجود داشت. درست است؟
به  بجنبیم  تا  ولی  بودند  ما  لیست  در  بازیکنان  این  همه  بله 
ما  و  بود  بالا  رضایتنامه شان  رقم  یا  و  رفتند  دیگری  تیم های 
لحظه  یک  تابستانی،  انتقالات  و  نقل  فصل  در  نداشتیم.  پول 
حواستان  پرت شود بازیکنان می روند و روی زمین نمی مانند. 
دقیقا  خوردیم  هواداران  و  من  که  هم  جوش هایی  و  حرص 
به همین خاطر بود. بحث شخص جواد نکونام نبود بلکه جا 
انتقالات تابستانی بود. متاسفانه سرعت نقل  ماندن در نقل و 
و انتقالات استقلال بسیار کند بود. تا به خودمان بیاییم بازار 
خالی از بازیکن شد. بخش عمده  این مشکل هم به خودمان 
بازیکن،  جذب  جای  به  انتقالات  و  نقل  در  ما  برمی گشت. 
درگیر تغییرات مدیریتی، بدهی و هزار یک حاشیه و داستان 
مغازه ها  شیشه  پشت  از  که  بچه ای  مثل  شدیم  بودیم.  دیگر 

خریدهای بقیه را تماشا می کند و...
را  بودجه  سقف  امسال  دیگر  باشگاههای  شما  نظر  به 

رعایت کردند؟
فکر می کنم استقلال تنها تیمی است که بین مدعیان قانون را 
می خواهد رعایت  کند. اگر قانون است، باید برای همه باشد. 
نمی شود یک باشگاه ۶۵۰ میلیارد تومان هزینه کند یا باشگاهی 
دیگر علاوه بر پول قرارداد، دلار، ماشین و آپارتمان به بازیکن 
قانون مدار  و  منضبط  پسر خوب،  استقلال  این وسط  و  بدهد 
فیلم ها  و  قصه ها  در  فقط  بچه های خوب  باشد.  ایران  فوتبال 
لوحی  ساده  من  نظر  به  فوتبال!  دنیای  در  نه  می شوند  برنده 
است که باور کنیم همه باشگاهها و رقیبان استقلال قانون را 

رعایت می کنند. 
بازیکن  برای جذب  پول  از  غیر  موانع دیگری هم  شما 

داشته اید؟
درست  استقلال  برای  منفی  جو  عده ای  کار  شروع  همان  از 
در  آپشن هایی  چه  قبل  فصل  باشگاه ها  بعضی  ببینید  کردند. 
قرارداد بازیکنان داشتند و حتی کار به دعوا کشید و نزدیک 
بود با جدایی تمام شود منتهای مراتب مدام خبر می دهند فلان 
ارگان به قرارداد استقلالی ها وارد شد. ارگان دیگری هم روی 
آپشن ها حساس شده است. ما مطیع همه ارگان ها و نهادهای 
نظارتی در فوتبال هستیم ولی چرا فقط ارگان ها را نسبت به 
قرارداد بازیکنان ما حساس می کنید؟ چرا قرارداد فصل گذشته 

بازیکنان ما منتشر شد؟ 
قرار  رسید؟  به کجا  استقلال  تکلیف خریدهای خارجی 

است از بازیکن جدیدی رونمایی کنید؟

با طرفداران حرف  من از روز اول صادقانه 
باشگاه  در  هم  دیگر  روز  یک  اگر  و  زدم 
باشم، دوباره به آنها تمام حقیقت را می گویم. 
بازیکنان  درباره جذب  خبری  هیچ  هم  الان 
خارجی نیست. من اسامی را به باشگاه دادم. 
اینجا استقلال است، ما نمی توانیم هر بازیکن 
خارجی با هرکیفیتی را بیاوریم. بیش از یک 
بازیکنان  فیلم  همکارانم  با  همراه  است  ماه 
نداریم  زیادی  پول  می بینم.  را  مختلف 
بنابراین باید با حداقل هزینه، بهترین بازیکن 
را جذب کنیم. ما چند بازیکن خارجی نیاز 
به خدمت  را  آنها  باید سریعا  و  داریم  مبرم 
بگیریم. متاسفانه یکی از بازیکنان مورد نظر 
را به راحتی از دست دادیم. کلا هیچ حرفی 
جذب  درباره  خبری  هیچ  اینکه  جز  ندارم 

بازیکنان خارجی نیست! 
سامان  برزگر،  آریا  خرید  با  استقلال 
محمد  منتظر  و  آبادی  خالد  تورانیان، 
آیا  شما  زده.  هم  جوانگرایی  به  دست 
در  دیگری  حزباوی های  است  قرار 

استقلال رو کنید؟
آینده  برای  بازیکنان  این  هستند.  سال   ۲۳ زیر  بازیکن  آنها 
استقلال خریداری شده و روی آنها سرمایه گذاری کرده ایم. 
من خودم دوست دارم به جوان ها فرصت بدهم و این تجربه 
را در فولاد داشتم منتهی بازی در تیمی مثل استقلال پرفشار 
است. نمی خواهم در این فضا به جوان های تیمم آسیب وارد 
بنابراین نباید عجله کنیم. بازیکنانی که آمده اند نیاز به  شود. 
زمان دارند و آینده استقلال هستند. به طور مثال امین حزباوی 
سال گذشته در فولاد تا اواخر نیم فصل روی نیمکت نشست 
و بعد وارد ترکیب شد و الان به باشگاه السد قطر رفته است. 
خالد آبادی، برزگر، محمد منتظر و سامان تورانیان و بازیکنان 

جوانی که داریم، باید مورد حمایت هواداران قرار بگیرند.
آیا بازیکنان فعلی تیم در فرم ایده آلی هستند؟

بزرگترین  و  هستند  بازیکنانش  مربی  هر  سرمایه  بزرگترین 
بازیکنانم  به  من  آنهاست.  به  مربی  اعتماد  بازیکنان،  سرمایه 
تک  تک  هستند.  فنی  کادر  سرمایه های  آنها  و  دارم  اعتمادم 
اهداف  و  هستند  استقلال  پیراهن  پوشیدن  لایق  ما  بازیکنان 
بزرگی هم دارند. روز به روز در تمرینات پیشرفت می کنند و 
می خواهند کمک حال تیم باشند، در حالی که از سال گذشته 
به  نگرفتند.  حقوق  ماه   ۸ شد.  حق شان  در  زیادی  ناملایمتی 
اما  هستند  برتر  لیگ  بازیکنان  مظلوم ترین  من  بازیکنان  نظرم 
نکنید در فصل  تیم فکر می کنند. شک  به موفقیت  حالا فقط 
لیگ  بازیکنان  متعهدترین  و  جنگجوترین  می خواهند  جدید 
از  بجنگند؛  چیز  همه  برای  کرده اند  عادت  آنها  باشند.  برتر 

دستمزدشان تا حق شان در زمین...
در  پرسپولیس  موفقیت  رموز  از  یکی  معتقدند  خیلی ها 
تیم  و  پیشکسوتان  بین  همدلی  و  اتحاد  اخیر  سال های 

بوده است. آیا این فضا در استقلال وجود دارد؟
نباید اجازه دهیم کسی به اتحاد و همدلی ما ضربه بزند چون 
استقلال به اندازه کافی دشمن دارد. در چند فصل اخیر بارها 
از همین ناحیه، هواداران و تیم ضربه خورده اند. عده ای تلاش 
وجود  به  تفرقه  پیشکسوتان  و  طرفداران  تیم،  بین  کرده اند 
ما  البته  را خواهند کرد.  این کار  نکنید دوباره  بیاورند. شک 
آنهاست.  همه  از  بزرگتر  استقلال  اسم  نداریم.  آنها  از  ترسی 
آنهاست.  پلید  افکار  از  بیشتر  ما  خوشبختانه قدرت هواداران 
بایستم.  مقابل شان  خطرات  همه  وجود  با  کردم  تلاش  من 
تیم  موفقیت  و  استقلال  اسم  مهم  اما  می دهم  هم  را  تاوانش 
است. تا وقتی اینجا باشم اجازه نمی دهم هیچ فردی به اتحاد 
ما لطمه بزند. قبلا گفته ام لازم باشد دوباره خواهم گفت که 
برای  امسال سال جنگیدن  ندارم.  از هیچ کس هراسی  بدانند 
موفقیت استقلال است. برای رسیدن به هدفمان باید درون و 
ارکان  تمام  به  ام خطاب  آخرین جمله  بجنگیم.  زمین  بیرون 

باشگاه است.

حمله  مورد  گذشته،  هفته  مصاحبه  از  پس  کامیابی نیا  کمال 
چندجانبه لئاندرو پریرا، بازیکن سابق پرسپولیس، قرار گرفت.

کمال: با قلدری و پرروبازی کارنامه ات پاک نمی شود!
از  پس  گفتگو  اولین  در  کامیابی نیا  سه،  ورزش  گزارش  به 
جدایی از پرسپولیس در جملاتی حضور پریرا در پرسپولیس 
را مسئله دار ارزیابی کرده بود، با واکنش این بازیکن برزیلی 
و کنایه های او مواجه شد؛ بازیکنی که حالا ادعا می کند در 

پرسپولیس نمی خواستند به او پاس بدهند تا گل بزند.
است،  به صورت کلی چهره ای کمتر جنجالی  که  کامیابی نیا 
بابت آن از  باید  حالا در کوران صحبت هایی قرار گرفته که 
به سوال خبرنگار »ورزش سه«  پاسخ  او در  خود دفاع کند. 
آن می گوید:  متعاقب  اخیر و جنجال های  درباره صحبت های 
به ذهنم می رسید، صادقانه مطرح کردم  من آن چیزی را که 
و حالا این احتمال هم وجود داشت که همه حرف هایم صد 
به  من  و  بود  صادقانه  حال  هر  به  اما  نباشد  درست  درصد 
عنوان یک بازیکن باتجربه در پرسپولیس که بازیکنان من را 
به کسوت کاپیتانی قبول داشتند، بعضی از حرف های کلی و 
مباحت همیشگی در رختکن را به زبان آوردم و این مسئله تنها 

مختص من هم نبوده است .
کامیابی نیا در ادامه می گوید: البته من دوست نداشتم هواداران 
پرسپولیس را ناراحت کنم، به خصوص بعد از دوران بسیار 
خوبی که در این باشگاه داشتم و البته خودم را همیشه عضوی 
از پرسپولیس می دانم اما به هر حال تصور من این است که 
رفتار خوبی با من به عنوان یک بازیکن قدیمی نشد و البته این 
مسئله برای من از قبل قابل پیش بینی بود که مسیر به سمتی 
است که من پرسپولیس را ترک کنم؛ آن هم بعد از اینکه ما 
بخشی از یک دوره کاملا موفق در پرسپولیس بودیم و به هر 
حال فکر می کنم اینکه این نسل و بازیکنانی که در این سال ها 
داشته  احترام  انتظار  آورده اند،  ارمغان  به  تیم  برای  چیز  همه 

باشند، چیز عجیبی نیست.
با کمال صحبت می کنیم،  پریرا  اما وقتی درباره صحبت های 
این  به  جوابی  چه  نمی دانم  راستش  می گوید:  جواب  در  او 

پرسپولیس  در  حضور  فصل  نیم  از  بعد  البته  بدهم.  بازیکن 
با آن همه سروصدا و بحث و حرف و حدیث، ایشان با یک 
ژاپن  به  زندگی شان  پی  و  کرد  ترک  را  پرسپولیس  زده  گل 
اگر  گفته  خودش  که  همانطور  می کنم  فکر  من  که  برگشتند 
به هر حال  تا  ایران می ماند  نبود، حتما در  فشار خانواده اش 
بدهد! چیزی هم  نشان  ما  به همه  را  یک سال دیگر کیفیتش 
که من گفتم صرفا متوجه این بازیکن نبود و من درباره کلیت 
نحوه استخدام بازیکن خارجی و تبعیض ها صحبت کنم و الا 
با عملکرد و کیفیتش  او  لوکادیا را هم داشته که  پرسپولیس 
طوری پیش رفته که هیچکس نتواند به او از نظر فنی انتقادی 
وارد کند و حتی درباره قراردادش بحثی مطرح نشود اما این 
بازیکن با این کارنامه طبعا وقتی در پرسپولیس قرار می گیرد 
باید انتقاد را هم تحمل کند، چرا که در مهم ترین تیم ایران در 
یک نقش کلیدی به خدمت گرفته شده و البته از نظر ارزش 

قرارداد هم به عنوان یک سوپراستار وارد تیم شده بود.
ندارم درباره هم تیمی ام  ادامه می گوید: دوست  کامیابی نیا در 
صحبت کنم ولی وقتی که این بازیکن می گوید در پرسپولیس 
به او پاس نمی دادند معلوم است که نگاه و روحیه اش نسبت 
بازی می کرده چیست؛ در حالی که همه  تیمی که در آن  به 
اما  دربیاورد  را  کار  و  بیفتد  جا  تیم  در   او  داشتیم  انتظار  ما 

مثلا در بازی سپاهان با اخراجش کل پروژه قهرمانی ما را به 
خطر انداخت و این مسئله می توانست به قیمت خیلی سنگین 
تمام شود. شاید امروز با قهرمانی های پرسپولیس که با زحمت 
فراموش  مسائل  از  خیلی  افتاده،  اتفاق  کادرفنی  و  بازیکنان 
شده باشد اما یادتان نرود که ما پیش از نوروز چه فضایی را 
پرسپولیس می گذراندیم و احتمالات تغییرات و ... چقدر بر سر 

زبان ها بود و مطرح می شد.
کامیابی نیا سپس عنوان می کند: در نهایت اگر پریرا در فوتبال 
ایران به موفقیتی می رسید، هیچکس نمی توانست به حضور او 
یا قراردادی که بسته، خرده ای بگیرد و امسال تیم های زیادی 
پرسپولیس  در  که  دوره ای  از  بعد  اما  می افتادند  دنبالش  هم 
گذرانده همه خدا را شکر می کنند که او از پرسپولیس رفته 
است و همین جواب کاملی به صحبت هایی است که او در 
را  تلاش شان  همه  امسال  که  کرده  هم تیمی هایم  و  من  مورد 
برای کسب دوگانه و پایان خوش یک  سال انجام دادند و الا 
ما  تیم  به  بزرگی  لطمه  سپاهان  بازی  در  پریرا  آقای  شاهکار 
زده بود و شاید اگر آن روحیه و DNA پرسپولیس نبود، ما 

قهرمانی را به سپاهان واگذار کرده بودیم.
من  که  البته  می گوید:  هم  صحبت هایش  پایان  در  کامیابی نیا 
پرسپولیس  درباره  صحبت   و  هستم  ذوب آهن  بازیکن  الان 
خیلی خوشایند نیست و بابت این مسئله از هواداران ذوب و 
کادرفنی این باشگاه عذرخواهی می کنم اما این صحبت ها را 
البته  برای شفاف شدن موقعیت فعلی مطرح می کنم که  فقط 
بخشی از این موقعیت به مناسبات فوتبال ایران برمی گردد که 
یک بازیکن خارجی به خودش اجازه بدهند بعد از آن عملکرد 
پررویی صحبت  قلدری و  با  اینطور  ضعیف و غیرقابل دفاع 
کند، در حالی که مشخص است جایگاه او در فصلی که در 
البته شاید یک فصل  بازی کرده کجا بوده است. حالا  ایران 
بد برای همه اتفاق بیفتد اما اینکه بخواهی بقیه را متهم کنی تا 
دیگران را در ناکامی ات سهیم کنی، کار نادرستی بود و من در 
دفاع از هم تیمی های سابق و رختکن بزرگی که در آن نفس 

کشیده و زندگی کردم، این حرف را می زنم.

تغییر  آنچلوتی  تیم  در  را  همه چیز  بلینگام  آمدن  و  بنزما  رفتن 
خواهد داد.

جست وجوی جانشین بنزما
حمله  در خط  را  بنزما  کریم  خالی  جای  چگونه  مادرید  رئال 
پر خواهد کرد؟ ساده ترین و سرراست ترین پاسخ به این سوال 
خرید کیلیان امباپه، هم وطن بنزما از پاری سن ژرمن است. البته 
این مسلماً گران ترین پاسخ هم خواهد بود.  با علنی شدن قصد 
امباپه برای خروج از پارک دپرنس، رئال مادرید دیگر اشتیاق 
الخلیفی  ناصر  تا  نمی دهد  نشان  او  به خرید  و علاقه صریحی 
و یارانش با قیمتی پایین تر برای فروش ستاره جوان خود اقدام 
کنند. امباپه از تمرینات پیش فصل کنار گذاشته شد و با وجود 
تمایلش برای ادامه دوران حضورش در پاریس برای سال آخر 
قرارداد، او این هفته از تمرینات تیم اصلی در خانه هم منع شده .

پنجره  احتمالی  خبری  بمب  بزرگترین  به  چشمی  گوشۀ  همه 
امباپه  از خرید  اما هنوز خبری  انتقالات دارند  نقل و  تابستانی 
نیست و در حال حاضر خوسلو، مهاجم ۳۳ ساله ای که دوران 
قرضی حضور خود در اسپانیول را به پایان رسانده، تنها گزینه 
بنزما همه چیز  نبود  امباپه است. در  برای جانشینی  کهکشانی ها 
را  تیم  بازی  سیستم  آنچلوتی  می کند.  تغییر  مادرید  رئال  برای 
از  رئال  تابستانی  بزرگ  بلینگام، خرید  داد. جود  تغییر خواهد 
دورتموند، جزء مهره های اصلی خواهد بود. او در سیستم ۴-۲-

۴ لوزی قرار می گیرد و در غیاب بنزما، وینیسیوس کمی به مرکز 
بنزما،  خروج  تأثیر  اولین  واقع  در  می شود.  متمایل  حمله  خط 
تبدیل شدن گلزن برزیلی رئال از بال چپ به مهره تطبیق پذیری 
مهاجم  عنوان  به  بازی  قابلیت  زمین  گوشه  بر  علاوه  که  است 
شماره ۱۰ را هم دارد. بازیکنان ال گالاکتیکو در تمام رقابت های 
فصل گذشته موفق شدند ۱۲٧ بار توپ را از خط دروازه رقبا 
عبور دهند. بنزما ۳۱ گل، یعنی تقریباً یک مورد از هر ۴ گل رئال 
وینیسیوس  سهم  رساند.  ثمر  به  گذشته  فصل  مسابقات  در  را 
جونیور ۲۳ گل و سهم رودریگو ۱۹ گل بود.حالا که مهاجمی 
از فرصت های حمله  بنزما مقصد تعداد زیادی  در قامت کریم 
رئال در فصل جدید نخواهد بود، مسلماً آمار گلزنی رودریگو 
این  از  پیدا خواهد کرد.  افزایش  آینده  در فصل  وینیسیوس  و 
پس، بلینگام هم در مقابل دروازه رقبا نقش آفرینی می کند. هافبک 
انگلیسی آمار تهاجمی خود را از به ثمر رساندن ۶ گل در تمام 
 ۲۰۲۲-۲۳ فصل  در  گل   ۱۴ به   ۲۰۲۱-۲۲ فصل  رقابت های 
از  را  تیمش  بازی های فصل گذشته  از  بسیاری  رساند؛ هرچند 
روی نیمکت دنبال می کرد. بنزما در تمام رقابت های فصل پیش، 
مجموعاً ۳ هزار و ۶۳۲ دقیقه برای رئال به میدان رفت و ضمن 
آمار ۳۲.۸ گل مورد  به سمت دروازه رقبا،  شلیک ۱٧۴ شوت 
تمام  این  این حال  با  رساند،  ثبت  به  را  زده  گل  و ۳۱  انتظار 

معضل رئال در غیاب او نخواهد بود.
حتی  و  داشت  حضور  مادرید  رئال  تهاجم های  قلب  در  بنزما 
هنگامی که توپ را در طول یک حمله لمس نمی کرد، باز هم 
وینیسیوس  و  رودریگو  می شد.  انجام  او  محور  حول  همه چیز 
جایگاه خود در طول حمله را با توجه به موقعیت بنزما تعیین 
زمان  مشخص شدن  در  فرانسوی  مهاجم  و حرکات  می کردند 
حرکت خط میانی اثرگذار بود. مسلماً شیوه و مدت زمان لازم 
برای تطبیق بازیکنان با »پسابنزما« کلیدی ترین عامل برای تعیین 
سرنوشت رئال مادرید در رقابت های فصل آینده فوتبال اسپانیا 

و اروپاست.
نقش بلینگام در ترکیب

آیا بازیکن باید خود را با خواسته ها و ایده های تاکتیکی سرمربی 
برای  بازی خود  تغییر روش  به  یا سرمربی موظف  تطبیق دهد 
درخشش بازیکنان است؟ آنچلوتی در توضیح شیوه استفاده از 
بلینگام توضیح جالبی دارد: »وقتی سرمربیگری را آغاز کردم، 
با  را  خود  و  داشتم  تیمم  بازی  روش  مورد  در  واضحی  ایده 
بازیکنان سازگار نمی کردم.  در پارما، روبرتو باجو می خواست به 
عنوان بازیکن شماره ۱۰ بازی کند اما من سیستم را تغییر ندادم 
و او به باشگاه دیگری رفت. اشتباه از من بود. در یوونتوس و در 
مورد زیدان، من تازه متوجه شدم  تطبیق سیستم با بازیکنان بهتر 
است.« بازی کردن بلینگام در پست شماره ۱۰ تنها نکته مهم این 
جملات نیست. کارلتو خرید جدید تیمش را با اسطوره  هایی در 
حد باجو و زیدان مقایسه می کند و این یعنی در حوالی برنابئو 
نظرگاه کاملًا مثبتی نسبت به هافبک تیم ملی انگلیس وجود دارد. 
اما  بازی می کرد  با سیستم ۴-۳-۳  مادرید مدتی طولانی  رئال 
حالا بلینگام را دارد؛ بازیکنی که به خاطر او، سیستم بازی کل 
تیم تغییر می کند. تعداد لمس توپ های بلینگام در هر قسمت از 
زمین در بازی های دوستانه به خوبی نشان می دهد هافبک سابق 
دورتموند نقشی اساسی در سراسر زمین ایفا خواهد کرد و در 

دفاع و حمله از مهره های اصلی تیم به شمار خواهد رفت.
یک یار تعویضی برای وینیسیوس

وینیسیوس جونیور در رقابت های فصل گذشته ۴ هزار و ٧۵۵ 
دقیقه در زمین حاضر بود. در بین تمام بازیکنان شاغل در ۵ لیگ 
معتبر اروپایی تنها ۲ بازیکن آمار بیشتری داشتند؛ داوید دخیا و 
تنها در ۳  تیمی که  یونایتد؛  منچستر  بازیکنان  فرناندس،  برونو 
مسابقه ممکن در تمام رقابت های فصل گذشته حاضر نشد. علت 
اصلی حضور مداوم وینیسیوس در ترکیب اصلی کهکشانی ها، 
جایگاه حیاتی او برای تیم است اما نبود جانشین مناسب روی 
نیمکت هم در گذشتن دقایق بازی او از مرز ۴۵۰۰ دقیقه بی تأثیر 

نبود.
آردا گولر، خرید پر سر و صدای رئال مادرید از فنرباغچه شاید 
بعد از رهایی از بند مصدومیت بتواند مدت استراحت وینیسیوس 
را افزایش دهد. گولر تنها ۱۸ سال دارد اما احتمالًا بیشتر از ادن 
آزار در ترکیب اصلی رئال مادرید نقش ایفا خواهد کرد. او یک 
این  به  به ۴-۴-۲  سیستم  تغییر  اما  است  راست  هافبک سمت 
بال چپ  نیست  قرار  الزاماً  معنی است که جانشین وینیسیوس 
باشد. رئال بازیکن تخصصی دیگری در آن پست ندارد. کارلتو 
سیستم جدید بازی  تیمش را حول محور بلینگام می سازد. او در 
غیاب بنزما قلب و مرکزیت تیم را در اختیار خواهد داشت و 
باید دید وینیسیوس چگونه خود را با روش جدید بازی تیمش 

تطبیق می دهد. 
بهترین خط میانی؟

باعث شد  باتجربه  هافبک های  دوران حضور  ساله  یک  تمدید 
ترکیب جوان و مسن در خط میانی پرمهره و غنی رئال مادرید 
تا تابستان ۲۰۲۴ پابرجا باشد. در حضور این همه مهره نامدار 
و فوق العاده انتخاب کارلتو برای خط میانی چه کسانی خواهند 
جای   ۳ تنها  اصلی،  ترکیب  در  بلینگام  حضور  فرض  با  بود؟ 
لوکا  باقی می ماند. تونی کروس،  برای حضور هافبک ها  خالی 
و  کاماوینگا  ادواردو  شوامنی،  اورلین  سبایوس،  دنی  مودریچ، 
از  رقابت خواهند کرد. بخش عمده ای  آن  بر سر  والورده  فده 
تقسیم  و  رختکن  کنترل  به  رئال  نیمکت  روی  زیدان  موفقیت 
مالک  پرس،  فلورنتینو  برمی گشت.  ستاره ها  بین  بازی  دقایق 
خرید  برای  یورو  میلیون   ۲۵۰ مجموعاً  مادرید،  رئال  باشگاه 
بلینگام، شوامنی و کاماوینگا هزینه کرده و همه انتظار دارند این 
۳ نفر جزء هسته اصلی تیم در دهه آینده باشند. ستاره های خط 
میانی عملکرد مشابهی  اما هر کدام نقاط قوت و ضعف ویژه 
خود را هم دارند.ابن موضوع، انتخاب بهترین ترکیب ۳ نفره از 
بین آن ها را برای سرمربی به یک مساله مهم تبدیل می کند. هرچه 
کروس  و  مودریچ  نقش آفرینی  شویم،  نزدیک  فصل  انتهای  به 
که در زمستان دوران حرفه ای خود قرار دارند در ترکیب رئال 

کم رنگ تر خواهد شد.

حرفهای رختکن را زدم، چرا ناراحت شدی؟

کمال: با قلدری و پرروبازی کارنامه ات پاک نمی شود!

آغاز  را  برتر  لیگ  دوره  بیست وسومین  حالی  در  استقلال 
می کند که خاطره خوشی از اولین بازی در آبادان ندارد.

ادوار  در  همواره  تهران  استقلال   ،۳۶۰ فوتبال  گزارش  به 
و  داشت  رقابت ها  این  در  خوبی  شروع  برتر  لیگ  مختلف 
روند  آن  از  پس  و  یافت  ادامه  هفدهم  دوره  تا  روند  این 
بازی های خود در پیش گرفت.  اولین  متفاوتی را در  کاملًا 
کسب  لحاظ  )به  برتر  لیگ  تاریخ  تیم  برترین  که  به طوری 
کار  دوره  سه  در  اخیر،  فصل  در شش  امتیازات(،  مجموع 
خود را با شکست آغاز کرده است. چندین بازی خاطره انگیز 
ادامه  در  را  برتر  لیگ  هفته های  اولین  در  پایتخت  آبی های 

مرور خواهیم کرد. 
دوره دوم؛ طوفان شاگردان کخ در قامت مدعی

به  را  قهرمانی  گذشته  فصل  بازی  آخرین  در  که  استقلالی 
شکلی عجیب از دست داد، فصل را با مربی نامدار آلمانی 
خود آغاز کرد. شاگردان رولند کخ در این بازی، نیمه اول 
باعث  خطیبی  رسول  گل  تک  و  کردند  واگذار  پاس  به  را 
بروند.  رختکن  به  پیروز  شاهرخی  همایون  بازیکنان  تا  شد 
به  نیمه دوم آغاز شد و  اواسط  از  اما طوفان شاگردان کخ 
یک باره دنیا به کام آبی پوشان شد. ضربه سر نیکبخت کار را 
به تساوی کشاند و در ادامه شلیک تماشایی و راه دور علی 
سامره برتری را به اردوی استقلال آورد. گل فراز فاطمی تیر 
خلاص را بر پیکره تیم پاس وارد کرد تا پیروزی ۳ بر یک 
بازی نوید فصل فوق العاده ای  این  به ثبت برساند.  تیمش را 
از بدترین  پایان فصل یکی  برای هواداران داشت، هر چند 
عملکردهای استقلال تهران برای این تیم در تاریخ لیگ برتر 

رقم خورد. 
دوره هفتم؛ دوئل تماشایی در روز بازگشت ناصر خان

اولین بازی استقلال در این دوره در ورزشگاه آزادی و برابر 
استقلال اهواز بود؛ جدالی تماشایی و پرگل که هیجان را به 
میان سکوهای آزادی آورد. شب خاطره انگیز استقلال از یک 
بازگشت  بود؛  اهمیت  حائز  هواداران  برای  هم  دیگر  جهت 

جنتلمن خوش تیپ به روی نیمکت مربیگری. 
برای  را  بسیار خوشی  قبل خاطرات  حجازی که چند سال 
هواداران رقم زده بود و تیم را تا فینال آسیا هدایت کرد، با 
خاطره بسیار بدی اما از جمع آبی پوشان جدا شد؛ حجازی 
همواره به دنبال فرصت جبران بر روی نیمکت تیم محبوبش 
استقلال  برای  را  خوشی  خاطرات  دیگر  بار  بتواند  تا  بود 
و هوادارانش بسازد. حریف در اولین بازی فصل، استقلال 
می  یدک  را  قبل  فصل  قهرمانی  نایب  عنوان  که  بود  اهواز 
برای  را  بازی  اول  امیرحسین صادقی گل  کشید. ضربه سر 
استقلال به  همراه داشت اما در ادامه شاگردان فیروز کریمی 
توانستند به لطف درخشش رضا طاهری و روح الله بیگدلی از 
میزبان پیش بیفتند. اما ارسال های نوازی در این بازی بلای 
جان اهوازی ها شد و گل دوم هم با پاس همین بازیکن و 
ضربه آرش برهانی به ثمر رسید. در ادامه ضربه بسیار زیبای 
تثبیت  را  پوشان  آبی  پیروزی بخش  و  سوم  گل  منیعی  میثم 

کرد. 
از  پس  منصوریان  های  نفرین  و  لعن  هفدهم؛  دوره 

شکست آبادان
با  را  برتر  لیگ  هرگز  تهران  استقلال  دوره،  این  از  پیش  تا 
شکست آغاز نکرده بود. آبی پوشان در گرمای شدید آبادان 
به مصاف صنعت نفت رفته اما نتوانستند مقابل این تیم کاری 
از پیش ببرند. تک گل جاسم کرار در پایان باعث ثبت اولین 
شکست استقلال تهران در هفته های نخست تاریخ لیگ برتر 
شد. حاشیه های بازی اما به نشست خبری پس از بازی رسید 
نشان  و  خط  کلی  فدراسیون  مسئولان  برای  منصوریان  و 
کشید. در برنامه نود، علیرضا منصوریان خطاب به محمدرضا 
ساکت دبیر وقت فدراسیون گفت شما برای آنکه اقتدار خود 
را نشان دهید، اجازه حضور بازیکنان ما را ندادید اما آدرس 

را کاملًا اشتباهی می روید. 
دوره نوزدهم؛ شکست لحظه آخری با کاشته تماشایی

پس از پایان کار شفر در استقلال، آبی پوشان به سراغ مربی 
نامدار ایتالیایی رفتند تا با حضور او در ایران بتوانند اعتبار 
گذشته خود را بازیافته و جلوی روند قهرمانی های متوالی 
نیمکت  روی  استراماچونی  گرچه  بگیرند.  را  دیرینه  رقیب 
این مربی کار خود در  اما  بسیار موفق عمل کرد،  استقلال 
استقلال را با شکست آغاز کرد. آبی پوشان در هفته اول در 
تبریز به مصاف ماشین سازی رفتند و در یک بازی کم افت 
و خیز، در انتظار ثبت نتیجه مساوی بودند اما فرار تند و تیز 
این  اخراج  دانشگر و  با خطای محمد  نریمان جهان  سامان 
را  پشت محوطه جریمه  کاشته  تا ضربه  همراه شد  بازیکن 
اتابک زارعی به زیبایی هر چه تمام وارد دروازه حسینی کند. 
پس از پایان بازی استراماچونی به شدت از وضعیت حاکم 
بر استقلال انتقاد کرد و از نبود مترجم در کنار خودش بسیار 
را  کار  شرایط  این  گفت  ادامه  در  مربی  این  بود.  گله مند 
برای ما بسیار دشوار می کند اما می مانم و با همین شرایط 
می جنگم و به کار خود ادامه می دهد. وعده ای که البته تا نیم 

فصل هم به آن پایبند نماند و استقلال را ترک کرد. 

/احتمال بازگشت ستاره برزیلی به بلوگرانا بسیار کم است.
نیمار رویای بازگشت به بارسلونا را دارد اما پیوستن او به 

تیم سابقش دور از انتظار است.
رسمی  طور  به  نیمار  پیش  ساعتی  رلوو،  گزارش  به 
درخواست خروج خود را به اطلاع پاری سن ژرمن رساند 
تا داستان او در پاریس پس از ۶ فصل پرنوسان رنگ جدایی 
ستاره  هدف  که  نیست  پوشیده  کسی  بر  بگیرد.  خود  به 
بارسلونا  به  پیوستن  پاری سن ژرمن،  از  از جدایی  برزیلی 
است و رویای پوشیدن دوباره پیراهن تیم سابقش را در سر 
می پروراند. حتی در روزهای اخیر خبرهایی از سوی برخی 
از منابع منتشر شد که پینی زهاوی، ایجنت نیمار، این بازیکن 
را به بارسلونا پیشنهاد داده است. اما بازگشت نیمار به بارسا 

به دلایلی بعید بنظر می رسد.
نیمار به پاری سن ژرمن درخواست خروج داد

در  رلوو  که  آن چه  طبق  بارسلونا  به  نیمار  بازگشت  شانس 
اندک است؛ اول  به دو دلیل بسیار  گزارش خود می نویسد 
بلوگرانا شرایط مالی مناسبی جهت پرداخت دستمزد  آن که 
از لحاظ فنی  نیمار ندارد و دوم آن که ستاره برزیلی  بالای 
همانطور  نیست.  آبی واناری ها  اولویت های  جزو  ورزشی  و 
که ژاوی نیز قبلًا در خصوص ستاره برزیلی گفته بود که به 
رغم علاقه اش به نیمار، او در برنامه های آینده بارسلونا جای 
انگلیس، لیگ حرفه ای عربستان و لیگ  برتر  لیگ  از  ندارد. 
ام ال اس به عنوان مقاصد احتمالی نیمار برای فصل آینده نام 
برده می شود و باید دید در روزهای آتی چه اخباری پیرامون 

تیم های خواهان او منتشر خواهد شد.

شانس اندک نیمار برای بازگشت
 به بارسلونا
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راز خط ریل جنجالی عربستان و اسرائیل

بن سلمان و نتانیاهو چه نقشه ای را پی ریزی می کنند؟
بادامچیان:

تحریم انتخابات از سوی اصلاح طلبان
 صورت نمی گیرد

وزیر دادگستری از مجلس کارت زرد گرفت 

افول  با  صهیونیستی  رژیم  گفت:  بین الملل  مسائل  کارشناس 
هژمونی ایالات متحده در منطقه غرب آسیا درصدد است تا این 
خلأ را پرکند. شاه بیت این مسئله نیز تلاش های مبتنی بر توسعه 
نوین  فناوری های  مبنای  بر  ای که  توسعه  است.  اقتصاد سیاسی 
و دیجیتال شکل میگیرد و بدنبال آن نیز شبکه سازی منطقه ای 

پدیدار می شود.
عادی سازی  ماجرای  مدت هاست  نوروزپور:  ماهان 
است  محافل  نقل  اسرائیل  و  عربستان  بین  روابط 
کرده  جلب  خود  به  را  زیادی  کارشناسان  توجه  و 
است. جو بایدن رییس جمهور آمریکا قصد دارد در 
ازای عقد یک پیمان امنیتی میان آمریکا و پادشاهی 
سعودی، اعراب را به عادی سازی روابط با اسرائیل وا 
دارد. با اینکه بسیاری از کارشناسان این پیمان امنیتی 
دولت  اما  می دانند  خطرناک  بسیار  آمریکا  برای  را 
بایدن این مساله را در اولویت  اول سیاست خارجی 
امنیتی  پیمان  این  مخالفین  است.  داده  قرار  خود 
خاورمیانه  در  را  آمریکا  تعهدی  چنین  که  معتقدند 
زمین گیر می کند به گونه ای که آن ها متعهد می شوند 
همواره از یک پادشاهی سرکوب گر حمایت و دفاع 
نظامی  نیروهای  افزایش حضور  دلیل  برخی  بکنند. 
تنش ها  افزایش  باعث  که  خلیج فارس  در  آمریکا 
می شود را هم برای جلب توجه اعراب می دانند. از 
طرفی نخست وزیر رژیم صهیونیستی، بنیامین نتانیاهو 
در مورد عادی سازی روابط عربستان با اسرائیل گفته 

است: »اسرائیل و عربستان می توانند گذرگاه اقتصادی ایجاد کنند 
که از طریق عربستان به اروپا وصل شود و شامل بخش های انرژی، 
حمل و نقل و تکنولوژی ارتباطات باشد. ما می توانیم صرف نظر 
از اینکه رسما سازش کرده باشیم یا خیر این هدف را محقق کنیم.

اگر تمایل سیاسی وجود داشته باشد یک روش سیاسی برای عادی 
سازی روابط میان اسرائیل و عربستان وجود خواهد داشت. این 
وضعیت نتایج اقتصادی بسیار خوبی برای سرمایه گذاران خواهد 
این احوال کارشناسانی هستند که تحلیل شان  با همه ی  داشت.« 
صرفا بر مدار منافع اقتصادی نمی چرخد و معتقدند که مساله ی 
منافع  با  هیچ گاه  و  است  مساله ی حیثیتی  اعراب یک  و  اسرائیل 

مشترک اقتصادی حل نخواهد شد. 
از  گرفتن  امتیاز  دنبال  به  زمانی  مقطع  این  در  اعراب  واقع  در 
آمریکایی ها و زمین گیر کردن آن ها در زمین بازی خود هستند. تا 
اینجای کار آمریکا تمام سیاست هایی که عربستانی ها مخالف آن 
بودند را کنار گذاشته است مثل بازگشت به توافق برجام با ایران.

آمریکایی ها خواسته یا ناخواسته مطابق میل عربستانی ها به برجام 
بازنگشتند و همان سیاست فشار حداکثری را که ترامپ در پیش 
گرفته بود و توسط دولت فعلی آمریکا سیاستی شکست خورده 
تلقی می شد؛ در پیش گرفته اند. در مجموع عادی سازی روابط بین 
عربستان و اسرائیل چقدر جدی است؟ آیا در آینده ی نزدیک شاهد 

دیدار مقامات در سطوح بالا خواهیم بود؟

مرکز  آسیای  غرب  مطالعاتی  گروه  مدیر  پور  فردوسی  مجتبی 
به این  المللی وزارت خارجه در پاسخ  بین  مطالعات سیاسی و 
سوال که عادی سازی روابط بین این دو کشور چقدر جدی است 
به خبرآنلاین گفت:به اعتقاد اینجانب موضوع عادی سازی روابط 
رژیم صهیونیستی و سعودی دیر زمانی است که کلید خورده است، 
نامه مشابه اقدام  با این تفاوت که رسما و در قالب توافق  البته 

امارات و بحرین هنوز بروز و ظهور نیافته است. اگر نیم نگاهی به 
طرح چشم انداز توسعه ۲۰۳۰ محمد بن سلمان بیندازیم متوجه می 
شویم که با توجه به اولویت سرمایه گذاری های سعودی در بخش 
فناوری  و  مصنوعی  هوش  بر  مبتنی  هوشمند  شهرک های  ایجاد 
های نوظهور همگی با پیمان سپاری شرکت های دیجیتالی و دانش 
بنیان های اسرائیلی - آمریکایی صورت می گیرد. بی تردید شکل 
گیری چنین زیر ساختی در آینده حضور و نفوذ صهیونیستها را در 
لایه های سیاسی، امنیتی با رویکردی فناورانه در سعودی تقویت 

خواهد کرد.
او در مورد شروطی که اعراب برای اسرائیل گذاشته اند توضیح 
داد: بر پایه اطلاعات منتشره از سوی رژیم صهیونیستی بویژه پس 
از سفر سالیوان به سعودی این شروط این گونه تبیین می شود: 
با سعودی،  امنیتی و دفاعی ایالات متحده  یکم، توافق راهبردی 
دوم، رفع وتوی اسرائیل بر فروش تسلیحات راهبردی آمریکا به 
سعودی، سوم، توافق بر سر ایجاد تاسیسات غنی سازی هسته ای 
در سعودی، حتی در پوشش تحقیقات دانشگاهی، چهارم، انعطاف 
پذیری اسرائیل در برابر خودگردانی فلسطین و مشروعیت بخشی 
بدان، هرچند نتانیاهو از رفتارهای به اصطلاح غیر دیپلماتیک بایدن 
با وی و کابینه اولترا یهود او بویژه پس از مصوبه اخیر کنیست 
درباره اصلاحات قضایی و تشدید اعتراضات یهودیان مخالف، 
بشدت نگران است، چرا که معتقد است این رفتار غرب چه بسا 

ممکن است بر فرآیند نزدیک شدن اعراب به اسرائیل تاثیر گذار 
با همه این اوصاف معتقدم شرط اصلی و نهایی موضوع  باشد. 
بن  محمد  جانشینی  برای  آمریکا  متحده  ایالات  موافقت  کسب 
سلمان می باشد، در حقیقت سعودی از این سیاست به عنوان برگ 

نهایی بازی برد-برد بهره برداری خواهد کرد.
فردوسی پور در مورد خط  ریلی که اسرائیل قرار است بین خودش 
و عربستان بکشد گفت: موضوع کریدورها و ایجاد زیر 
ساخت های آن امروزه به مسأله اول کشورهای منطقه 
غرب آسیا در تحقق چشم اندازهای توسعه اقتصادی بدل 

گردیده است. 
تردیدی نیست که رژیم صهیونیستی نیز از این ظرفیت 
در راستای عادی سازی روابط عربی بهره برداری کند. 
صهیونیستها با ورود به معادلات منطقه ای تلاش دارند 
تا از یک سو با ایجاد کانال آبی ایلات به حیفا در رقابت 
با کانال سوئز مصر از یک سو و اتصال خطوط ریلی 
با شبه جزیره و همچنین اتصال خطوط انتقال انرژی از 
عنوان  به  را  حیفا(  )بندر  اشغالی  فلسطین  دیگر،  سوی 

هاب انرژی منطقه ای معرفی کنند. 
سیاست های مبتنی بر حمایت واگذاری تنگه های تیران 
و صنافیر به سعودی ها و اتصال خطوط نفت و گاز عراق 
از طریق اردن به مصر و رژیم اسرائیل اساسا بر همین 

منوال شکل گرفته است. 
در حقیقت رژیم صهیونیستی در پی اغوای کشورهای 
عربی برای رسیدن به مدیترانه شرقی و بازار های اروپایی 
از مسیر دریای سرخ و بندر حیفا می باشد، هر چند که با وجود 
دو مورد به گل نشستن کشتی های پهن پیکر در سوئز هنوز کانال 

مزبور توجیه اقتصادی لازم را نیافته است.
روند جدید  مورد  در  بین الملل  مسائل  کارشناس  این  پایان،  در 
افول  با  سیاست خارجی در خاورمیانه گفت: رژیم صهیونیستی 
هژمونی ایالات متحده در منطقه غرب آسیا درصدد است تا این 
خلأ را پرکند. شاه بیت این مسئله نیز تلاش های مبتنی بر توسعه 
اقتصاد سیاسی است. توسعه ای که بر مبنای فناوری های نوین و 
دیجیتال شکل میگیرد و بدنبال آن نیز شبکه سازی منطقه ای پدیدار 
می شود. لازمه چنین رویکردی ثبات و امنیت داخلی است که 

رژیم صهیونیستی امروزه فاقد آن است. 
اصل نهاد گرایی منطقه ای مستلزم نهادگرایی فرا و فرو ملی است 
که رژیم با توجه به دو بحران ریشه ای یکم، در داخل فلسطین 
کرانه   ،۴۸ اراضی  در  فلسطینیان  با  منازعه  در  دوم،  و  اشغالی 

باختری، باریکه غزه و مقاومت اسلامی منطقه فاقد آن می باشد. 
از سوی دیگر تجربه ثابت کرده که عادی سازی روابط با اسرائیل 
صرفا تصمیمی حاکمیتی است و ملل عربی به هیچ وجه با چنین 
تصمیمی همراهی نکرده و نخواهند کرد. هرچند انتخابات ایالات 
متحده در ۲۰۲۴ ممکن است فضا را تا حدودی متفاوت سازد، اما 
تردیدی نیست که امروزه شکاف غرب بویژه ایالات متحده آمریکا 

با رژیم اسرائیل به مراتب عمیق تر از گذشته است.

سوی  از  انتخابات  تحریم  گفت:  موتلفه  حزب  دبیرکل 
سایرین  مانند  هم  آنها  نمی گیرد چون  طلبان صورت  اصلاح 

نمی خواهند خود را از مناسب حکومتی محروم کنند.
برنامه صف اول  بادامچیان، دبیرکل حزب موتلفه در  اسدالله 
با محوریت رقابت در انتخابات، با اشاره به برنامه های صدا 
به همه گروه ها و جریان ها  باید  و سیما گفت: صدا و سیما 
فرصت دهد تا برنامه های خود را مطرح کنند تا مردم بتوانند 
با نگاه باز در انتخابات شرکت و افراد مدنظر خود را انتخاب 

کنند.
بادامچیان درباره حضور جریان های مختلف و تحریم انتخابات 
انتخابات  از  دوره  این  در  افزود:  خاص  جریان های  توسط 
کثرت حضور داریم، یعنی گروه های مختلف خواهان حضور 
در مجلس گام دوم هستند؛ تحریم از سمت گروه های مختلف 
مانند  هم  آنها  چون  نمی گیرد،  صورت  طلبان  اصلاح  مانند 
محروم  حکومتی  مناصب  از  را  خود  نمی خواهند  سایرین 

سازند.وی انقلاب اسلامی را انقلابی مردمی دانست و عنوان 
کرد: امام خمینی )ره( انقلاب را نه با گروه های خاص، بلکه با 
مردم شروع کردند؛ انقلاب اسلامی یک انقلاب تماماً مردمی 
به  را  امور  مردم  هم  اسلامی  انقلاب  پیروزی  از  بعد  و  بود 

دست گرفتند.

نمایندگان مجلس از پاسخ وزیر دادگستری به سوال نماینده 
از  رحیمی  امین حسین  ترتیب  این  به  و  نشدند  قانع  شازند 

مجلس شورای اسلامی کارت زرد گرفت. 
مجلس  مرداد(   17 )سه شنبه  گذشته   روز  علنی  نشست  در 
شورای اسلامی، سوال محمود احمدی بیغش نماینده شازند 
پس  و  شد  مطرح  دادگستری  وزیر  رحیمی،  امین حسین  از 
از توضیحات وزیر، نمایندگان با ۸۰ رای موافق، 1۴۰ رای 
مخالف و 1۸ رای ممتنع از مجوع ۲۳۸ رای، توضیحات وزیر 
از  دادگستری  وزیر  ترتیب،  این  به  و  ندانستند  قانع کننده  را 

مجلس، کارت زرد گرفت.
در   مجلس  امروز  علنی  جلسه  در  بیغش  احمدی  محمود 
سوالی از رحیمی وزیر دادگستری، دخالت در روند رسیدگی 
به پرونده قضایی را مغایر با اصل 1۶۸ قانون اساسی دانست 
دادگستری گفت:  به وزیر  توضیح سوال خود خطاب  در  و 
چه کسانی در پشت صحنه، دفاع علنی از جریانی کردند که 
انداختن  تله  به  و  رانت  ایجاد  در  زیادی  پنهان  ابعاد  دارای 
مومنان به روش های زننده و باطل هستند. آیا شأن وزارت و 
اختیارات تعریف شده در قانون اساسی و اساسنامه وزارت 
ابهام  موضوعات  چنین  به  اجاره  ورود  وزیر  به  دادگستری 

برانگیزی را می دهد؟

به  باید  اظهارنظر مقامات  بیغش خاطرنشان کرد که  احمدی 
گونه ای باشد که دستاویزی و مجوزی برای استمرار خطا و 

غلط واضح برای خطاکاران جسور و گستاخ نشود.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
فردی  قضاییه،  قوه  اعلام  طبق  شد:  مدعی  هم چنین  اسلامی 
شروع به قتل عمد کرده ، یک میلیارد و ۴۰۰ میلیون تومان 
رشوه داده و ضرب و جرح داشته، بعد  چنین فردی ضمانت 

شده؛ وزیر دادگستری به این موارد پاسخ دهد.
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